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آبسدنساءتاپایانامسالبهبممیرسد
مدیرعامل آب منطقه ای استان کرمان:

مدیرکل صمت استان کرمان خبر داد؛

۱۱ هزار و ۲۵۷ میلیارد تومان، وصولی 
حقوق دولتی معادن کرمان 

رشد ۴۰ درصدی سهم 
دانشگاه های دولتی از بودجه

بودجـه وزارت علـوم در مجمـوع حـدود یـک درصـد 
از کل بودجـه کشـور را تشـکیل می دهـد. هرچنـد 

براسـاس لایحـه بودجـه امسـال تنهـا خـود وزارت علـوم رشـد 22 درصـدی را در بودجه 
خواهد داشـت، امـا نمی توان این مسـاله را هـم نادیده گرفـت که بخـش قابل توجهی از 

آمـوزش عالـی هنـوز وابسـتگی کامـل بـه بودجـه نفـت دارند .

رئیس بهره برداری شـرکت گاز شهرسـتان های استان 
کرمان گفت: مصـرف گاز اسـتان از مـرز ۳۰ میلیون 

متر مکعب عبور کـرده کـه ۶۰ درصد آن مربـوط به بخش خانگی اسـت.
علـی ابراهیمی با اشـاره بـه اینکه بـه دلیل برودت و سـردی هـوا مصـرف گاز در بخش 
خانگی در کشـور با چیزی در حـدود ۷۰۰ میلیون متـر مکعب، رکورد زده که بی سـابقه 
اسـت، اظهار داشـت: مصرف گاز در اسـتان کرمـان نیز از مـرز ۳۰ میلیـون متر مکعب 

عبور کرده اسـت.

مدیرکل صمت اسـتان کرمان گفت: در سـال جاری تاکنون ۱۱ هزار و 
2۵۷ میلیارد تومان وصولی حقوق دولتی معادن استان کرمان بوده 

و 2۰۸ میلیارد تومان به استان برگشت داشته اسـت. »مهدی حسینی نژاد«  مدیرکل صمت 
اسـتان کرمان در جلسـه شـورای معادن اسـتان کرمان اظهار کـرد: به لحاظ قانونـی مصوبات 
شـورای معادن لازم الاجراسـت و قانون می گوید در مـواردی که به دلیل بهره بـرداری معادن 
خسـارت هایی بـه اهالـی سـاکن منطقـه و بخـش کشـاورزی وارد شـود، عـاوه بـر عـوارض 
آلایندگی، با تصویب شورای معادن تا یک درصد از فروش پس از واریز به خزانه، برای جبران 
خسـارت های مذکور به فعالیت های بهداشـتی، عمرانی و ... در منطقه اختصـاص می یابد.

مصرف گاز استان کرمان از مرز ۳۰ میلیون متر مکعب عبور کرد

۶۰درصد مصرف گاز 
استان در بخش خانگی
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مدیـرکل اموربانـوان 
و خانواده استانداری 

کرمـان از اعطـای تسـهیات و مهـارت آمـوزی 
و توانمندسـازی ۶۰۰ بانـوی بی سرپرسـت در 

کرمـان خبـر داد.
مریـم السـادات طباطبایـی بـا بیـان اینکـه در 
بحـث خانـواده یکـی از مهمتریـن وظایـف مـا 
تحکیـم خانواده هـا اسـت، اظهـار داشـت: در 
ایـن راسـتا در گام اول بایـد یـک ازدواج موفق 
بـا مـاک و معیارهـای صحیـح انجـام شـود و 
بایـد بتوانیـم بـه جوانـان راهـکار صحیـح برای 
انتخاب صحیـح و معیار درسـت بـرای ازدواج 

ارائـه کنیـم.

وزیر نیرو با تقدیر از اقـدام فداکارانه کارگر اداره 
آب و فاضـاب فهرج در اسـتان کرمـان گفت: 
حرکـت جهـادی  و ارزشـمند صـورت گرفتـه 
توسـط این جوان، در سـرمای شـدید هوا برای 
جلوگیـری از قطعی آب شـهر، بـا الگوگیـری از 

سـردار حاج قاسـم سـلیمانی صورت 
گرفتـه اسـت.

رئیـس اداره راهـداری و حمـل و نقـل جـاده ای 
شهرسـتان رودبـار جنـوب گفـت: ۵ عملیـات 
راهـداری بـرای ایمـن سـازی تـردد در جاده هـای 
رودبار جنوب اجرا شد. داوود جهانگیری گفت: 
با هـدف ایمـن سـازی بهتـر و تـردد مناسـب، ۵ 
عملیـات راهـداری، شـامل: خـط کشـی، نصب 
تابلو، ایجاد هـره خاکی، نصب عائـم افقی دید 
در شـب، اصـاح شـیب شـیروانی و ... طی چند 

ماه گذشـته در حوزه راه های شهرستان 
رودبـار جنـوب انجام شـده اسـت.
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ادامه مطلب را در
 صفحه 2  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه 3 بخوانید 

سهمیه خمیرمایه نانوایان دست دلالان

رقابت در تولید نان واقعی نیسترقابت در تولید نان واقعی نیست

ــط عمومی هــای  اســتاندار کرمــان در نشســت شــورای رواب
ــام در  ــال انج ــای در ح ــه تشــریح پروژه ه ــان ب اســتان کرم
اســتان پرداخــت. محمدمهــدی فــداکار در ایــن زمینــه 
گفــت: برخــی اوقــات بــه میــزان خیلــی زیــادی روی 
کاســتی ها حســاس می شــویم کــه دیگــر داشــته ها و 
ــن  ــادل را در ای ــد تع ــذا بای ــد ل ــول می مان ــا مغف ظرفیت ه
زمینــه رعایــت کــرد. او بــا اشــاره بــه ضعــف اســتان در حوزه 

ــادی  ــات زی ــرد: راهــداری اقدام ــوان ک ــل هــا عن راه هــا و پ
ــازی و  ــوص بهس ــتانی در خص ــای تابس ــیاب ه ــس از س پ
ــیاب های  ــا در س ــام داد ت ــا انج ــل ه ــا و پ ــازی راه ه بازس
بعــدی دچــار آســیب بیشــتر نشــویم. اســتاندار کرمــان بیان 
کــرد: رتبــه شــرکت گاز اســتان کرمــان در کشــور اول اســت 
ــان نمی شــود و  ــی متاســفانه دســتاوردها و خدمــات بی ول

فقــط بــه ضعف هــا می پردازیــم.
سال پنجم      شماره پیاپی 1404      دوشنبه 26 دی ماه 1401      8 صفحه      قیمت 2000 تومان

استاندار خبر داد

پیشرفت پروژه آبرسانی جیرفت و عنبرآباد از سد جیرفت 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اسـتان کرمان از تکمیل 
طرح انتقال آب سـد نسـاء به شـهر بـم و بروات خبـر داد. 
علـی رشـیدی عصـر دیـروز 2۵ دی مـاه در حاشـیه مانـور 
تمرینی و آموزشـی صنعـت آب و برق منطقه جنوبشـرق 
کشـور در بـم در جمـع خبرنـگاران بـا اشـاره بـه بازدیـد از 
پـروژه انتقـال آب از سـد نسـاء اظهار کـرد: یکـی از اهداف 
ایـن سـد بهـره منـدی مـردم شـهرهای بـم و بـروات از آب 

ذخیـره شـده در بخش هـای کشـاورزی، شـرب و صنعـت 
اسـت و اجرای کامل خط انتقال آب از سـد به این شهرها 
از اهمیـت بالایـی برخـوردار اسـت. وی اجـرای ایـن خـط 
انتقـال را یکـی از پروژه هـای مهـم آب منطقـه ای اسـتان 
کرمـان دانسـت و بیـان کـرد: ۵۶ کیلومتـر از پـروژه خـط 
انتقـال بـه طـور کامـل اجـرا شـده اسـت. رشـیدی گفـت: 
۴۸ کیلومتـر از خط برق پـروژه به طـور کامـل و همچنین 

۹۵ درصـد از ایسـتگاه پمپـاژ انجـام شـده و امیدواریـم تا 
پایـان اسـفندماه امسـال انتقـال آب به شـهر بـم و بروات 
صورت گیـرد. وی بیان کرد: متأسـفانه کمبـود بارندگی در 
سـال جـاری موجـب بـروز مشـکات جـدی بـرای تأمیـن 
آب شـرب در اسـتان شـده و بایـد بـا اجـرای طرح هـای 
مناسـب و اسـتحصال آب هـای در دسـترس مشـکات 

را کاهـش داد.

توانمندسازی
 ۶۰۰ بانوی 

بی سرپرست در کرمان

قدردانی وزیر نیرو از کارگر 
فداکار آب و فاضلاب فهرج

اجرای ۵ عملیات راهداری 
در جاده های رودبار جنوب

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان شناسه آگهی : 1440086

فراخوان مناقصات عمومی 
یک مرحله ای با ارزیابی کیفی 

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی پروژه به شرح ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار 
نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت 

مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

نوبت دوم

فهرست بهابراورد )ریال(نوعتضمین )ریال(عنوانشماره

111/ج1401/3
احداث باند دوم محور بلوک- فاریاب 

)قطعه اول از میدان خروجی بلوک به طول 
2 کیلومتر( )تجدید2(

7،487،000،000

ضمانت نامه بانکی
) مطابق با فرمت 

ارایه شده در 
اسناد( 

89،724،388،478
فهرست بهای راه، راه آهن 
و باند فرودگاه سال 1401 و 

فهرست بهای تجمیعی

* مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت عمومی: ساعت 8 روز 1401/10/27 تا تاریخ 1401/11/03.
* مهلت زمانی ارائه پیشنهاد عمومی یک مرحله ای: تا ساعت 14 روز سه شنبه تاریخ 1401/11/25.

* زمان بازگشایی پاکت های مناقصه یک مرحله ای: ساعت 8 روز چهارشنبه تاریخ 1401/11/26.
* اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: آدرس: جیرفت- حدفاصل 
سیلو و پلیس راه، بلوار ورودی شهرک صنعتی شماره 2 تلفن: 43310516-034 و سایت www.jkerman.mrud.ir و پایگاه ملی اطلاع رسانی 

)http://iets.mporg.ir( مناقصات کشور
اطلاعات تماس سامانه جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:

مرکز تماس 41934-021 و دفتر ثبت نام 88969737 و 85192768

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان شناسه آگهی :1441532

اصلاحیه فراخوان
پیرو آگهی منتشر شده در تاریخ 1401/10/14 با شماره پیاپی  
1396 ، مهلت های زمانی مناقصه »تعمیر، مرمت و تهیه 
مصالح و اجرا حفاظ فلزی گاردریل در سطح راهها حوزه 
استحفاظی جنوب کرمان« با شماره 47/الف/1401/46 و 
شماره فراخوان 2001000282000083 به شرح ذیل اصلاح 

می گردد:
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصات از سایت: تا ساعت 

14:00 روز سه شنبه مورخ 1401/10/27
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت 14:00 روز سه شنبه 

1401/11/11 مورخ 
چهارشنبه  روز   8:00 ساعت  ها:  پاکت  بازگشایی  مهلت 

 1401/11/12 مورخ 

ری و حمل و نقل جاده ای سازمان راهدا
ری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان  اداره کل راهدا

فراخوان دعوت به همکاری شماره 2-2
اداره کل غلـه و خدمـات بازرگانـی اسـتان کرمـان به نمایندگی از شـرکت مـادر تخصصـی بازرگانی دولتی 
ایـران در نظـردارد در فصـل خریـد تضمینـی گنـدم در سـال1402 از خدمات کارکنـان دولت پـس از ارائه 
آمـوزش هـای لازم )شهرسـتان هـای فاریاب-قلعـه گنج-منوجـان- رودبـار جنوب-ارزوئیه-بافت-کهنـوج( 
بعنوان عامل تشـخیص وعامل ذیحسـاب )عامل ذیحسـاب صرفا از پرسـنل رسـمی دولت خدمات کشـوری( 

در مراکـز خرید اسـتفاده نماید. 
لـذا از کلیـه افـراد واجد الشـرایط وسـازمان هـا وادارات دولتـی )ترجیحاً افراد بـا تجربه در امور حسـابداری، 
مالـی، بازرگانـی( درخواسـت مـی شـود تقاضـای همـکاری خـودرا بصـورت مامور در فصـل خرید بـه همراه 
حکـم کارگزینـی و موافقـت کتبـی دسـتگاه اجرایـی حداکثـر تـا 1401.11.01 بـه آدرس کرمـان: بلـوار 
شـهید صدوقـی روبـروی سـتاد فرمانـده انتظامـی اداره کل غلـه و خدمـات بازرگانـی اسـتان کرمـان و یـا 
فاکـس32123586-034 ارسـال ودرصـورت نیـاز به کسـب اطلاعات  بیشـتر با شـماره 034-32123509 

تمـاس حاصـل فرمایند
ضمناً حق ماموریت افراد در قالب ضوابط کارکنان پرداخت خواهد شد. 

روابط عمومی اداره کل غله و خدمات بازرگانی استان کرمان

نوبت اول

بازیگری که با دستفروش مترو اشتباه گرفته شد!
فریـده دریامـج از بازیگـران باسـابقه سـینما 
تازه تریـن  تشـریح  ضمـن  تلویزیـون  و 
از سـازوکار عجیـب  فعالیت هـای خـود 
پرداخت دسـتمزد پایین به برخـی بازیگران 

پیشکسـوت گلایـه کـرد.
فریـده دریامـج بازیگـر باسـابقه سـینما 
و تلویزیـون در گفتگـو بـا خبرنـگار مهـر 
دربـاره فعالیت هـای اخیـر خـود توضیـح 
داد: به تازگی از سـفر بازگشـته ام و مشـغول 
ایفـای نقـش در یـک فیلـم سـینمایی بـه 
نـام »خبرچیـن« بـه کارگردانـی احسـان 
احتشـامی بـودم و همزمـان هـم ایـن روزها 
سـریال »گیلدخـت« را در حـال پخـش از 
تلویزیـون دارم. کار دیگری هم بـه نام »جزر 
و مد« در شـبکه اول داشـتم که پخش آن به 

تازگـی تمـام شـده اسـت.
وی دربـاره پرکاری خـود در سـال های اخیر 
گفت: متأسـفانه شـرایط به گونه ای است که 
خیلی از همـکاران مـا این روزها خانه نشـین 
هسـتند و امثـال مـن هـم خـوش شـانس 
هسـتیم که مشـغول بـه کاریـم. البتـه یکی 

از سـریال هایی کـه اشـاره کـردم تولیـدش 
مربـوط بـه دو سـال پیـش اسـت و در واقـع 
من هـم بـه تازگـی غیـر از همین یـک فیلم 
سـینمایی در کار دیگـری حضور نداشـته ام. 
تنهـا یـک تئاتـر را روی صحنـه داشـتم. در 
هر صـورت شـرایطی کـه منجر به کـم کاری 
همکارانـم، بنـده را هـم اذیـت می کنـد، هر 
چنـد ایـن شـرایطی اسـت کـه در قبـال آن 

کاری هـم نمی تـوان کـرد!
ایـن بازیگـر افـزود: خیلـی از همـکاران مـا 
در حـال حاضـر مشـغول بـه کاری نیسـتند 
و خیلـی از پروژه هـا هـم بـه دلایلـی ماننـد 
مسـائل مالی، راکـد مانـده اسـت. امیدواریم 

ایـن شـرایط زودتـر تغییـر کنـد.
دریامـج دربـاره حضـور پررنگ تـر در آثـار 
تلویزیونی هـم توضیـح داد: اگر پیشـنهادی 
از سـوی پروژه هـای سـینمایی هـم داشـته 
باشـم، اسـتقبال می کنم و اتفاقـاً علاقه مندم 
در کارهـای سـینمایی هـم حضـور داشـته 
باشـم. کمااینکـه بـه تازگـی در اصفهـان 
مشـغول بازی در یک فیلم سـینمایی بودم و 

به تازگـی کارم در ایـن فیلم به پایان رسـیده 
اسـت. البته تلویزیون ایـن امتیـاز را هم دارد 
کـه مـردم بیشـتر آن را می بیننـد و کارهای 

مـا را دنبـال می کننـد.
ایـن بازیگـر دربـاره واکنش هـای مردمی در 
کوچه و خیابـان هم گفت: واقعیت این اسـت 
که مـردم ما بسـیار حق شـناس، بـا محبت و 
مهربـان هسـتند و اگـر ایـن مـردم نباشـند، 
مـا هـم نیسـتیم. وقتـی در خیابان بـا فردی 
مواجـه می شـوم کـه بـا علاقـه بـه سـمتم 
می آید و گاهـی در آغوشـم می گیرد تـا ابراز 
احساسـات کنـد، واقعـاً لذت بخـش اسـت. 
حتی اگر خسـته باشـم و عجله داشـته باشم، 
بازهـم دلـم نمی آیـد کـه پاسـخ منفی بـه او 
بدهـم. البته کـه هسـتند برخـی از همکاران 
مـا کـه اجـازه نمی دهنـد کسـی بـه آن هـا 
نزدیـک شـوند. نمی دانـم ایـن بازیگـران بـه 
چه چیـزی فکـر می کنند امـا مـن نمی توانم 
چنیـن رفتـاری داشـته باشـم. خیلـی از 
بازیگـران مطـرح گذشـته دیگـر نیسـتند، 
ما هـم زمان محـدودی بـرای حضـور در این 

عرصـه داریـم و خیلـی زود باید جای مـان را 
بـه دیگـران بدهیم.

وی ادامـه داد: اساسـاً در مـرام مـن نیسـت 
کـه وقتـی کسـی بـه سـمتم می آیـد بـرای 
ابـراز احساسـات، بـه او بگویـم وقـت نـدارم. 

دلـم نمی آیـد به مـردم جـواب منفـی بدهم. 
بالاخـره این مـردم به مـا لطف دارنـد. خودم 
هم بسـیار خوشـحال می شـوم وقتی بـا این 
قدردانی از سـوی مردم مواجه می شـوم. این 

واکنش هـا در مجمـوع قشـنگ اسـت.

بحران کم آبی را 
جدی بگیریم
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خبر
مصرف گاز استان کرمان از مرز 30 

میلیون متر مکعب عبور کرد

60درصد مصرف گاز 
استان در بخش خانگی

گاز  شـرکت  بهره بـرداری  رئیـس 
شهرسـتان های اسـتان کرمـان گفـت: 
مصـرف گاز اسـتان از مـرز 30 میلیـون 
متر مکعـب عبـور کـرده کـه 60 درصد آن 

مربـوط بـه بخـش خانگـی اسـت.
علـی ابراهیمی با اشـاره بـه اینکه بـه دلیل 
برودت و سـردی هـوا مصـرف گاز در بخش 
خانگـی در کشـور بـا چیـزی در حـدود 
۷00 میلیـون متـر مکعـب، رکـورد زده که 
بی سـابقه اسـت، اظهار داشـت: مصرف گاز 
در اسـتان کرمـان نیـز از مـرز 30 میلیـون 

متـر مکعـب عبـور کرده اسـت.
او بـا بیـان اینکـه 60 درصـد مصـرف گاز 
اسـتان کرمـان یعنـی چیـزی در حـدود 
18 میلیـون مترمکعـب آن مربـوط بـه 
بخـش خانگـی اسـت، گفـت: مصـرف گاز 
اسـتان بسـیار زیاد اسـت و در این شـرایط 
می طلبـد هم اسـتانی های عزیـز در حـد 
تـوان صرفه جویی کـرده تا با مصـرف بهینه 
آنهـا اسـتمرار جریـان گاز را بـرای همـه 

هموطنـان داشـته باشـیم.
گاز  شـرکت  بهره بـرداری  رئیـس 
شهرسـتان های اسـتان کرمـان با اشـاره به 
اینکـه کاهش یـک درجه ای دمـای محیط 
باعـث صرفه جویـی 6 درصـدی مصـرف 
گاز می شـود، گفـت: بـا ایـن کاهـش یـک 
درجـه ای دمـا، تغییـرات زیـادی در دمای 
محیط مـا ایجاد نمی شـود امـا صرفه جویی 
بسـیار زیادی در مصرف گاز اسـتان کرمان 

خواهیـم داشـت.
او بـا بیـان اینکـه بـرآورد شـده در اسـتان 
کرمان اگـر هـر خانواده یـک درجـه دمای 
شـوفاژ، پکیج و بخاری خـود را کاهش دهد 
چیـزی در حـدود یـک میلیـون مترمکعب 
در24 سـاعت صرفه جویـی در مصـرف گاز 
داریم، افـزود: ایـن یک میلیـون مترمکعب 
مصـرف کل صنایع فـولادی اسـتان کرمان 
را کـه در حـال حاضر بـا کمبـود گاز مواجه 

هسـتند، جبـران می کنـد.
ابراهیمی با اشـاره به اینکه در شرایط فعلی 
کارخانجـات مـا از جمله صنایع فـولادی ما 
با مشـکل کمبـود گاز مواجه هسـتند، بیان 
کـرد: صرفه جویـی و کاهـش مصـرف گاز 
بخش خانگـی هم بـه صنایع و رونـق تولید 
اسـتان کمک می کند و هم کمـک می کند 
کـه هموطنان ما در شـمال و شـرق کشـور 
و مناطقـی کـه بـا افـت فشـار گاز مواجـه 
هسـتند این بحبوحه را پشت سـر بگذارند.

قدردانی وزیر نیرو از 
کارگر فداکار آب و 

فاضلاب فهرج
وزیر نیرو با تقدیـر از اقـدام فداکارانه کارگر 
اداره آب و فاضـلاب فهرج در اسـتان کرمان 
گفـت: حرکت جهـادی  و ارزشـمند صورت 
گرفته توسـط این جوان، در سـرمای شدید 
هوا بـرای جلوگیـری از قطعی آب شـهر، با 
الگوگیـری از سـردار حاج قاسـم سـلیمانی 

صـورت گرفته اسـت.
 علی اکبـر محرابیـان در مراسـم تقدیـر از 
کارگـر فـداکار آب و فاضـلاب فهـرج کـه با 
حضـور مدیـران ارشـد صنعـت آب کشـور 
برگـزار شـد، گفـت: مـا افتخـار می کنیـم 
در مجموعـه ای بـه مـردم خدمت رسـانی 
می کنیـم کـه ایثـار و فـداکاری همـواره 

الگـوی آنهاسـت.
وزیر نیرو افـزود: داسـتان دهقان فـداکار را 
در کتاب هـای درسـی دوران دانش آمـوزی 
فرامـوش نمی کنیـم، بـه اعتقاد مـن، امروز 
در سـرزمین مـا، دهقان هـای فـداکار 

بیشـماری وجـود دارد.
اوبـا اشـاره بـه اقـدام فداکارانـه "حمیـد 
عبدالله دخـت" کارگـر اداره آب و فاضلاب 
فهـرج، ادامـه داد: ایـن کارگـر فـداکار در 
سـرمای شـدید هـوا بـا خدمت رسـانی 
ارزشـمند از قطعـی آب شـهر و بـه دنبـال 
آن خسـارات ناشـی از ترکیدگـی لولـه بـه 
منـازل اطـراف جلوگیری کـرد ؛ ایـن اقدام 
بـرای مـا و مـردم ایـن سـرزمین الگویـی 

ارزشـمند اسـت.
وزیـر نیرو بـه گفت وگـوی خود بـا  "حمید 
عبدالله دخت" اشـاره کـرد و افـزود: زمانی 
کـه از آقـای عبـدالله دخـت علـت و انگیزه 
چنین حرکت جهـادی و فداکارانـه را جویا 
شـدم، او گفـت کـه "سـردار حـاج قاسـم 
سـلیمانی" در جوانـی فعالیـت کاری خود 
را در  شـرکت آب اسـتان کرمان آغاز کرد و 
من این حرکـت را به پاسداشـت فـداکاری 
این سـردار بزرگ میهـن در منطقـه ای که 
در آن متولـد شـد، دوران جوانـی را در آنجا 
گذراند و لشـکر عظیمی را از همین اسـتان 
به جبهه هـای نبرد اعـزام کرد و تـا انتها نیز 

در کنار مـردم  ایران ایسـتاد ، انجـام دادم.
محرابیـان یـادآور شـد: همـکاران مـا در 
صنعـت آب و بـرق در حـوادث مختلـف 
ماننـد سـیل، زلزلـه، بارش بـرف و بـوران و 
خشکسـالی در جبهه مقدم خدمت رسـانی 
جـان خـود را فـدا می کننـد تـا مـردم 
بتواننـد بـا آسـودگی و کمتریـن دغدغـه 
زندگـی کننـد. وزیـر نیـرو بـا بیـان اینکـه 
در وزارت نیـرو 180 هزار پرسـنل مشـغول 
خدمت رسـانی بـه مـردم هسـتند، تاکیـد 
کـرد: زمانـی کـه بـرق و آب بـه خانه هـای 
مـردم می رسـد بی تردیـد برای تحقـق این 
مهم از تولید، توزیـع تا نگهـداری، اقدامات 
بسـیاری انجـام می شـود تـا ملـت شـریف 

ایـران از ایـن خدمـات بهـره ببرنـد.

در نشست شورای روابط عمومی های استان اعلام شد

پیشرفت پروژه آبرسانی جیرفت و 
عنبرآباد از سد جیرفت 

استاندار کرمان در نشست شورای روابط عمومی های استان کرمان به 
تشریح پروژه های در حال انجام در استان پرداخت.

محمدمهدی فداکار در این زمینه گفت: برخی اوقات به میزان خیلی 
زیادی روی کاستی ها حساس می شویم که دیگر داشته ها و ظرفیت ها 

مغفول می ماند لذا باید تعادل را در این زمینه رعایت کرد.
او با اشاره به ضعف استان در حوزه راه ها و پل ها عنوان کرد: راهداری 
اقدامات زیادی پس از سیلاب های تابستانی در خصوص بهسازی و 
بازسازی راه ها و پل ها انجام داد تا در سیلاب های بعدی دچار آسیب 

بیشتر نشویم.
استاندار کرمان بیان کرد: رتبه شرکت گاز استان کرمان در کشور اول 
است ولی متاسفانه دستاوردها و خدمات بیان نمی شود و فقط به ضعف ها 

می پردازیم.
او، درباره اقدامات صورت گرفته در حوزه آبرسانی نیز گفت: پروژه آبرسانی 
جیرفت و عنبرآباد از سد جیرفت در حال پیشرفت است و همچنین 
شبکه و تصفیه خانه برای آبرسانی به چهار شهرستان شرقی از سد نساء 
تقریبا انجام شده و احتمالا تا پایان سال آب پایدار شهرستان های شرقی 

انجام می شود.
فداکار اضافه کرد: کار آبرسانی به کرمان و رفسنجان از خط انتقال آب 
خلیج فارس آغاز شده و احتمالا هفته آینده با حضور وزیر نیرو در استان 

رسما این مهم اعلام می شود.
او، از اقدامات صورت گرفته در حوزه معدن سخن به میان آورد و اظهار 
کرد: پروژه های زیادی در همه شرکت های صنعتی معدنی استان در حال 

انجام است و برخی از آنها نیز افتتاح شده است.
استاندار کرمان در ادامه از اقدامات شرکت  های معدنی و صنعتی بزرگ 
استان در ایام سالگرد شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی در قالب برنامه 
مسئولیت  های اجتماعی قدردانی و تصریح کرد: باید به صنایع پایین 

دستی و جنبی نیز توجه ویژه شود.
او با اشاره به اقدامات انجام شده برای توسعه پرورش مرغ اجداد در کرمان، 
در ادامه بیان کرد: مناقصه برای احداث ساختمان پروژه تولید لاستیک 
فوق سنگین برگزار شد. همچنین سرمایه گذار خارجی با مشارکت بخش 
داخلی برای ایجاد بندر خشک ورود پیدا کرده است و احتمالا قبل از سال 

کلنگ آن به زمین زده خواهد شد.
 

رییس کل دادگستری استان:

حتی الامکان دستگاه قضایی به مسائل 
واحدهای تولیدی ورود نکند

 سکینه خدیش- رئیس کل دادگستری استان کرمان گفت: بسیاری از 
مشکلات واحدهای تولیدی باید قضازدایی شود و سیاست واحدی اتخاذ 
کرد تا حتی الامکان دستگاه قضایی در این مسایل ورود نکند و برای 

خودروسازان و واحد های تولیدی مشکل آفرین نباشد.
  حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم حمیدی در بازدید از شرکت های 
خودروسازی بم در جمع خبرنگاران بیان کرد: شهرستان بم یک صنعت 
و ظرفیت مهم در استان کرمان و به خصوص کشور است که باید از آن به 

عنوان یک شهر صنعتی نام برد.
 او افزود: با توجه به وضعیت اقتصادی و خودرویی کشور فعالیت این 
واحدهای تولیدی به دلیل ارزآوری و نیاز خودرویی کشور بسیار با 

اهمیت است.
رییس کل دادگستری استان کرمان با اشاره به تاثیرگذار بودن 
شرکت های خودروسازی در استان کرمان ادامه داد: یکی از اهداف ما 
شناسایی مشکلات شرکت های خودروسازی در تولید، بازاریابی و فروش 
است تا با پیگیری و رفع این مشکلات صنعت در استان کرمان به بهترین 

وضعیت ادامه پیدا کند. 
حجت الاسلام والمسلمین حمیدی اظهارداشت: عمده مشکلات 
خودروسازی ها مربوط به گمرک و مسائل مربوط به عوارض گمرکی 

است که باید توسط خودروسازان پرداخت شود.
به گفته او در دستگاه قضایی پیگیری لازم به عمل خواهد آمد تا روند تولید 
خودروسازی تسهیل پیدا کند .  او تاکیدکرد: به دلیل برخی شکایت هایی 
که مطرح شده و احکامی که صادر گردید خودروسازان نیز مشکلاتی با 

دستگاه قضایی دارند.
این مقام عالی قضایی خاطرنشان کرد: خودروسازان به دلیل وجود برخی 
مشکلات به تعهدات خود عمل نکرده و همین موضوع باعث مطرح شدن 

یک سری شکایت ها در سطح کشور شده که باید پیگیری و رصد شود.
 او می گوید به دلیل اینکه همه احکام در استان کرمان صادر نشده و 
به صورت نیابت وارد حوزه قضایی کرمان شده است نیاز به پیگیری با 
استان های دیگر دارد  رییس کل دادگستری استان کرمان گفت: در 
ستاد اقتصاد مقاومتی استان نیز جلسات متعددی گرفته می شود که 
شرکت های تولیدی استان مراجعه کرده و با مصوباتی که می گذرانیم 

سعی بر رفع مشکل و کمک به واحد های تولیدی است .
به گفته او از ابتدای سال جاری تاکنون 31 جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی 
در دادگستری استان برگزار شده که 154 مصوبه برای رفع موانع تولید و 

کمک به تولیدات بوده است .
حمیدی عنوان کرد: در مدت پنج سالی که ستاد اقتصاد مقاومتی در 
استان کرمان فعالیت دارد 115 پرونده قضایی برای حمایت از تولید 
تشکیل شده و همچنین 21 هزار نفر نیرو به کار برگشته اند و مانع بیکار 

شدن آن ها شده است .
این مقام عالی قضایی افزود: نارسایی و مشکلات واحد های تولیدی 
شناسایی و دستگاه قضایی سهم خودرا برای رفع موانع برخواند داشت تا 

بتواند به اقتصاد استان کرمان و تولید و اشتغال کمک کرد.

خبر هجوم متقاضیان برای قرعه کشی خودرو

 کف قیمت در بازار ۳۰۰ میلیون!
گزارش

مهر
در قرعه کشـی اخیر یکـی از خودروسـازان حـدود 9.2 
میلیون نفـر )تا به این لحظـه( ثبت نام کرده اند؛ مسـاله 
ای کـه نشـان می دهـد ایـن حـوزه همچنـان از کمبود 

عرضـه و تقاضـای کاذب رنـج می برد.
بـه نقـل از خبرگـزاری مهـر، یک شـنبه هفته گذشـته 
یـک شـرکت بـزرگ خودروسـازی اقـدام به برگـزاری 
قرعـه کشـی بـرای عرضـه بیـش از 20 هـزار دسـتگاه 
خـودرو کـرد و بـا توجه بـه اختـلالات پیـش آمـده در 
سـایت شـرکت مذکور، ثبت نـام از متقاضیان تـا امروز 

تمدید شـد.
در ایـن بیـن نکتـه قابـل توجـه مربـوط بـه وضعیـت 
اسـتقبال از قرعـه کشـی این شـرکت اسـت که نشـان 
می دهـد برای 20 هـزار دسـتگاه خودروی عرضه شـده 
بیـش از 9 میلیـون 250 هـزار نفـر شـرکت کرده انـد و 
نکته قابـل تأمل آنکـه بیشـترین تقاضا بـرای خودروی 

پـژو پارس سـال بـه ثبت رسـیده اسـت.
ایـن وضعیت در حالـی رقم خـورده کـه وزارت صمت با 
راه اندازی سـامانه یکپارچـه تخصیص خـودرو )در بهار 
سـال جاری( به دنبـال سـاماندهی ثبت نـام کنندگان 
بـرای شـرکت در قرعـه کشـی ها بـود امـا می بینیم که 
بـاز هـم 9.2 میلیون نفـر بـرای دریافـت تنهـا 20 هزار 

دسـتگاه خـودرو در قرعه کشـی ثبـت نـام کرده اند.

چرایی استقبال مردم از قرعه کشی ها
بر این اسـاس، وضعیت قیمت هـا در بـازار آزاد و کاهش 
قـدرت خریـد مـردم از جملـه دلایـل اصلـی اسـتقبال 
متقاضیان خرید خودرو از قرعه کشـی هاسـت؛ چرا که 
به عنـوان نمونـه همین خـودروی پـژو پارس سـال که 
بیشـترین تقاضای خریـد را داشـته در کارخانـه حدود 
185 میلیون تومان اسـت اما در بازار بیـن 460 تا 480 

میلیـون تومـان قیمت خورده اسـت.
یعنی یک گپ قیمتی حـدوداً 290 میلیـون تومانی در 
مورد این خـودرو وجـود دارد که هم انگیـزه خریدارانی 
که قدرت خریـد پایینی دارنـد را بالا می بـرد و هم برای 

دلالان طعمـه خوبی به شـمار می رود.
در اینجا باید اشـاره شـود که بـا توجه به کاهـش ارزش 
پول ملی و وابسـتگی قیمت خودرو به قیمـت دلار، این 
کالا تبدیـل بـه یک محصـول سـرمایه ای شـده و اغلب 
ثبت نـام کنندگان بـه دنبـال حفـظ ارزش دارایی خود 

از طریق تبدیـل پول به کالا هسـتند.
همچنیـن افـرادی کـه طـی دو سـه سـال گذشـته به 
دنبـال خریـد خـودرو بودند امـا بنا بـه شـرایط قیمتی 
این محصول تـوان ورود به بـازار آزاد را نداشـتند با ثبت 
نام در قرعه کشـی ها بـه دنبال دسـت یافتن بـه خودرو 

با سـرمایه ای کـه دارند، هسـتند.
عرضه باید افزایش یابد

از سـویی دیگر کارشناسـان معتقدنـد که عمـده دلیل 

اثرپذیری قیمـت خـودرو از قیمت دلار مربـوط به تورم 
بـالای اقتصـاد ایـران و کـم بـودن عرضه ایـن محصول 
می شـود؛ در واقـع بـه دلیـل بـالا بـودن تـورم و پاییـن 
بودن میـزان عرضه خـودرو، بازار تشـنه مانـده و همین 
تشـنگی گپ هـای قیمتـی عجیـب و غریبـی را بیـن 
قیمت هـای کارخانـه و بـازار ایجـاد و خـودرو را بیش از 
پیش تبدیل به یک محصول سـرمایه ای کرده اسـت؛ از 
این رو چون خودرو یک کالای سـرمایه ای شـده اسـت، 

نسـبت به اتفاقات پیرامون به ویژه قیمـت دلار واکنش 
سـریع نشـان می دهد.

نکتــه دیگــر آنکــه اگرچــه وزارت صمــت تاکیــد 
می کنــد کــه مــردم بــرای خریــد خــودرو بــه بــورس 
کالا مراجعــه کننــد امــا عرضه هــا در بــورس کالا 
کافــی نیســت و خودروهــای بــه نســبت ارزان قیمــت 
همچــون پــژو 206 و پــژو پــارس هنــوز بــه ایــن حوزه 

ورود نکرده انــد.

رنا
: ای

س
عک

کاغذ استان

معاون سیاسـی، امنیتی و اجتماعـی فرمانداری 
زرنـد از برگـزاری همایش های آموزشـی پدافند 

غیرعامل، ویژه مدیـران در زرنـد خبر داد.
جلسه شـورای پدافند غیرعامل شهرستان زرند 
بـه ریاسـت سـید رضـا حسـینی نـژاد فرماندار 
زرند و با حضـور محمد ایـزدی معاون سیاسـی، 
امنیتـی و اجتماعـی فرمانـداری و جمعـی از 
مسـئولان در محـل سـالن جلسـات فرمانداری 

برگزار شـد.
سـیدرضا حسـینی نژاد بـا بیـان اینکـه پدافنـد 
غیرعامل، امری مهم و متفـاوت از بحث مدیریت 
بحـران و عملیـات نظامی اسـت، گفـت: پدافند 
غیرعامـل، دفـاع غیرنظامی اسـت که بـه جنگ 
افـزار نیـاز نـدارد و بـا اجـرای آن می تـوان از 
وارد شـدن خسـارات زیاد مالـی به تجهیـزات و 

تاسیسـات حیاتـی جلوگیـری کـرد.
او اجـرا و برگـزاری مانور هـای خودحفاظتـی 
برای  آمادگی دفـاع غیرنظامـی را امری ضروری 

دانسـت و مـورد تاکید قـرار داد.
رئیس شـورای پدافند غیرعامل شهرستان زرند 
بـا اشـاره بـه حجـم، رشـد و توسـعه چشـمگیر 
چندسـاله اخیـر زرنـد در حـوزه صنایـع و 
معـادن، افـزود: آمـوزش نیرو هـای تحـت امـر 
بخـش خصوصـی و دولتـی در خصـوص پدافند 

غیرعامل و همچنیـن اجرا و برگـزاری مانور های 
خودحفاظتـی بـه منظـور آمادگـی دفـاع غیـر 

نظامـی، ضرورتـی اجتنـاب ناپذیـر اسـت.
محمـد ایزدی،معـاون سیاسـی، امنیتـی و 
اجتماعـی فرمانـداری زرنـد نیـز در این جلسـه 
از برگـزاری همایش هـای بـزرگ آموزشـی 
شهرسـتانی پدافند غیرعامـل، ویـژه مدیـران 
دسـتگاه های اجرایـی، نهادهـا، سـازمان ها و 

شـرکت های خصوصـی خبـر داد.
او آمـوزش را مهم تریـن مولفـه آمادگـی پدافند 
غیرعامـل دانسـت و بیـان داشـت: هـدف مـا از 
برگزاری ایـن همایش هـا و دوره های آموزشـی، 
آمادگـی مدیـران امر  بـرای آموزش هـای بعدی 
به نیرو هـای تحت امـر و متبـوع خود در سـطح 

شهرسـتان اسـت.

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای 
عملیات   5 رودبار جنوب گفت:  شهرستان 
راهداری برای ایمن سازی تردد در جاده های 

رودبار جنوب اجرا شد.
داوود جهانگیری گفت: با هدف ایمن سازی بهتر 
و تردد مناسب، 5 عملیات راهداری، شامل: خط 
کشی، نصب تابلو، ایجاد هره خاکی، نصب علائم 
افقی دید در شب، اصلاح شیب شیروانی و ... طی 
چند ماه گذشته در حوزه راه های شهرستان 
رودبار جنوب انجام شده است. او افزود: در محور 
ارتباطی رودبار جنوب طی چند ماه گذشته،  
280 عدد تابلو و علائم اخباری به همت  عوامل 
راهداری، جانمایی و نصب شده است تا ضمن رفع 
نواقص تابلو ها در محل های مورد نیاز با توجه به 
وضعیت ترددی جاده، نیاز به هدایت رانندگان 
برطرف و دید مناسب آن ها انجام پذیرد.  رئیس 
اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان 
رودبار جنوب بیان کرد: برای ایجاد ایمنی بیشتر 
زهکلوت، بیش از 53 هره خاکی  در محور رودبار ـ
بر روی پل های این مسیر ایجاد شده است. او 
از تجدید خط کشی 46کیلومتر از جاده ها و 
محور های ارتباطی شهرستان رودبار جنوب با 
هدف ایجاد دید مناسب برای رانندگان به ویژه 
در هنگام شب خبر داد و گفت: با هماهنگی های 

صورت گرفته با اداره ایمنی و حریم راه اداره 
کل، خط کشی 2 محور دیگر که ادامه محور 
زهکلوت ـ ایرانشهر و رودبار ـ کهنوج از سمت 
فرعی مظفرآباد است در دستور کار ایمن سازی 
و تجدید خط کشی قرار دارد تا به زودی این 
عملیات انجام شود. جهانگیری از ایجاد 500 متر 
شیب شیروانی در جاده های اصلی این شهرستان 
با توجه به احساس نیاز و خطر آفرین بودن این 
نقاط سخن گفت و تصریح کرد: با هدف ایجاد 
دید مناسب برای رانندگان، کار نصب علائم افقی 
در روی عرشه پل بهادر آباد و نصب چراغ های 
چشمک زن مسیر نما در ورودی و خروجی این 
پل انجام شده است تا رانندگان قبل از ورودی پل 
و خروجی از آن و وصل شدن مجدد به بزرگراه 

دید مناسبی داشته باشند.

اســتاندار کرمــان بــا بیــان اینکــه روایــتِ 
پیشــرفت، هنــر می خواهــد، گفــت: بایــد 
ــه اطــلاع مــردم  ــه ب خدمــات نظــام هنرمندان
برســد. متاســفانه برخــی از خدمــات بــه 

ــت. ــده اس ــانی نش ــلاع رس ــی اط خوب
محمدمهــدی فــداکار در نشســت شــورای 
هماهنگــی روابــط عمومی هــای اســتان 
ــر  ــه فج ــای ده ــوع برنامه ه ــا موض ــان ب کرم
اظهــار کــرد: دهــه فجــر فرصتــی بــرای روایت 
ــی  ــنت خوب ــن س ــت و ای ــام اس ــات نظ خدم
ــو  ــای ن ــیوه ه ــان، از ش ــرای بی ــا ب ــت. ام اس

اســتفاده شــود.
او بیــان کــرد: روایــتِ پیشــرفت، هنــر 
می خواهــد، روابــط عمومی هــا تجربیــات 
موفــق خــود را بــه اشــتراک بگذارنــد. 
متاســفانه برخــی از خدمــات بــه خوبــی 

اطــلاع رســانی نشــده اســت.
اســتاندار کرمــان بــا اشــاره بــه تولیــد 
ســالگرد  یــام  ا در  رســانه ها  محتــوای 
شــهادت ســردار حــاج قاســم ســلیمانی 
ــی  ــدی خیل ــای تولی ــانه ها کاره ــت: رس گف
خوبــی انجــام دادنــد و فضــای اجتماعــی 
کشــور را در 10 روز تحــت تاثیــر قــرار دادنــد 
ــم. ــکر می کن ــر و تش ــا تقدی ــه آنه ــه از هم ک

او در ادامــه بــا اشــاره بــه اقدامــات دولــت 
ســیزدهم اظهــار کــرد: حــذف ارز ترجیحی کار 
بزرگــی بــود و اگــر ایــن طــرح اجــرا نمی شــد، 
ــون  ــا اکن ــم ام ــه بودی ــش مواج ــا چال ــروز ب ام
ــه اســت. ــش یافت ــیار کاه ــاق بس ــزان قاچ می

فــداکار، توصیه کــرد: کارهــا و اقدامــات 
ــه  ــه در ده ــادی در اســتان انجــام شــده ک زی
ــا  ــد ب ــه بای ــود، البت ــه ش ــردم ارائ ــه م ــر ب فج
ــات  ــا خدم ــود ت ــت ش ــه روای ــان هنرمندان بی

ــود. ــده ش دی
اســتاندار کرمــان بــا تشــریح اقدامــات 
ــی،  ــرژی، صنعت ــوزه ان ــه در ح ــورت گرفت ص
معدنــی، مســکن و ... در اســتان، تصریــح 
ــرکت ها  ــه ش ــادی در هم ــای زی کرد:پروژه ه

در حــال اجراســت.

برگزاری همایش های آموزشی 
پدافند غیرعامل در زرند

اجرای 5 عملیات راهداری در 
جاده های رودبار جنوب

استاندار کرمان:

روایتِ پیشرفت،هنر می خواهد

تحقق نرخ ۹۷.5 درصدی در رسیدگی به پرونده های قضایی کرمان
معـاون برنامه ریزی و فنـاوری اطلاعات دادگسـتری کل 
کرمان با اشـاره بـه رشـد 2درصـدی تعـداد پرونده های 
مختومـه در 9 ماهـه اخیر نسـبت به مدت مشـابه سـال 
قبل در ایـن اسـتان، گفت: بـا همـت کارکنان دسـتگاه 
قضایی و اداری کرمـان به نرخ رسـیدگی 9۷.5 درصدی 

در پرونده هـا رسـیده ایم.
مهدی بخشـی در نشسـت بررسـی عملکـرد حوزه های 
قضایی شـرق کرمان افـزود: درصـد ابلاغیـه الکترونیک 
ایـن اسـتان نیـز در آذر مـاه سـال جـاری بـه 93 درصد 

رسـیده است.
او یادآورشـد: در 9ماهـه اخیـر سـال جـاری اوقـات 
رسـیدگی 4.5 درصـد و اوقـات احتیاطـی ۷.8 درصـد 
نسـبت به مدت مشـابه سـال قبل افزایش داشـته است 
کـه بیانگـر عـزم جـدی کارکنـان خـدوم دادگسـتری 
کرمـان در رسـیدگی سـریع تر و کیفی تـر بـه پرونده هـا 
اسـت کـه بـر همیـن اسـاس میانگین زمـان رسـیدگی 
پرونده هـا در شـعب تحقیـق و رسـیدگی دادسـراها و 

دادگاه هـای ایـن اسـتان بـه 81 روز رسـیده اسـت.
معـاون برنامـه ریـزی و فنـاوری اطلاعـات دادگسـتری 
کل اسـتان کرمـان بـه رشـد 20 درصـدی صـدور آرای 
جایگزیـن حبـس در 9 ماهـه امسـال نسـبت بـه مـدت 
مشـابه سـال قبل نیز اشـاره و بیان کرد: در 9 ماهه سـال 
جاری سـه هزار و 595 حکم جایگزین حبس در اسـتان 

کرمـان صادر شـده اسـت.
بخشـی بیان کـرد: در راسـتای اجـرای برنامه هـای 

قـوه قضاییـه در مسـیر هوشمندسـازی و بهره گیـری از 
فناوری هـای نویـن، در سـال جـاری بالغ بـر 10 هـزار و 
895 دادرسـی الکترونیـک در کرمان برگزار شـده و این 
اسـتان در این زمینه یکی از اسـتان های پیشـرو کشـور 

به شـمار مـی رود.
رعایت حقوق مردم خط قرمز

 دستگاه قضایی است
دبیـر هیات نظـارت بر حفـظ حقوق شـهروندی اسـتان 
کرمـان گفت: بـا توجه بـه اهمیـت رعایت حقـوق مردم 
و حفـظ کرامـت مراجعـان، رعایت ایـن اصل بـه عنوان 
خط قرمز دسـتگاه قضایی در بازدیدها لحـاظ و بنا بر آن 
اسـت که هیچ کس در هیـچ رده ای به خود اجـازه ندهد 

که ایـن اصـل را مـورد تعرض قـرار دهد.
محمدباقر اسـلامی بر حفظ و رعایت حقوق شـهروندان 
کـه از مباحـث اساسـی تعالیـم اسـلامی اسـت تاکید و 
تصریـح کـرد: امیـدوارم تمـام پرسـنل دسـتگاه هـای 
اجرایی و ادارات بـا دقت و همت،در احقـاق حق و حقوق 
شـهروندان تلاش کننـد. او ادامه داد: این هیـات مبادرت 
به تهیه گـزارش هایـی راجـع به مـوارد نقـض احتمالی 
حقـوق مددجویـان در بازداشـتگاه های ثلاثه)پلیـس 
آگاهی،پلیـس مبـارزه بـا موادمخـدر و پلیـس اطلاعات 
و امنیت اخلاقـی و کلانتری هـا وپاسـگاه ها خواهد کرد.
او بـا اشـاره به اینکـه مـوارد نقض حقـوق شـهروندی به 
دبیرخانـه مرکـزی هیـات نظارت بـر حقوق شـهروندی 
قـوه قضائیه اعلام خواهدشـد، افزود:شـهروندان چنانچه 

نسـبت بـه عـدم رعایـت حقـوق شـهروندی در مراجـع 
انتظامـی و بازداشـتگاه ها و تحـت نظرگاه هـا و ادارات 
زندان ایراد و شـکایتی داشـته باشـند می توانند از طریق 

دبیرخانـه حقـوق شـهروندی در کرمـان اقـدام کنند.
هیـات قضایـی کرمـان در سـفر به بـم بـا انجـام نظارت 
و بازرسـی های پنجگانه،تمـام امـور مربـوط بـه مراجـع 
قضایـی و انتظامـی، زندان هـا، بازداشـتگاه های ثلاثـه 
شهرسـتان های شـرق ایـن اسـتان را مـورد ارزیابـی و 

بررسـی قـرار دادنـد. اسـلامی افـزود: ایـن بازدیدهـا در 
راسـتای رفـع مشـکلات و نقایـص موجـود و همچنیـن 
تقویـت و توسـعه نقـاط قـوت ، انجـام پذیرفـت هیـات 
نظـارت بـر حفـظ حقـوق شـهروندی در شهرسـتان بم 
مسـتقر شـد. اعضـای هیـات نظـارت و بازرسـی حقوق 
شـهروندی اسـتان کرمـان در سـفر دو روزه بـه شـرق 
اسـتان کرمان از مراجـع قضائی، انتظامی،بازداشـتگاه ها 

و زنـدان بـم بازدیـد کردنـد.

توانمندسازی 600 بانوی بی سرپرست در کرمان
مدیرکل اموربانوان و خانواده اسـتانداری کرمان از اعطای تسهیلات و مهارت 

آموزی و توانمندسازی 600 بانوی بی سرپرسـت در کرمان خبر داد.
مریم السـادات طباطبایـی با بیـان اینکه در بحـث خانواده یکـی از مهمترین 
وظایف ما تحکیـم خانواده ها اسـت، اظهار داشـت: در ایـن راسـتا در گام اول 
باید یـک ازدواج موفق با ملاک و معیارهـای صحیح انجام شـود و باید بتوانیم 
به جوانان راهـکار صحیح بـرای انتخاب صحیح و معیار درسـت بـرای ازدواج 

ارائـه کنیم.
او با اشـاره به اینکـه در ایـن زمینه مقرر شـد جلسـات منظم و منسـجمی با 
حضور اسـاتید این حوزه در مراکز دانشـگاهی و عمومی برگزار شود تا جوانان 
ما در انتخـاب و معیـار صحیح بـرای ازدواج آگاهی پیـدا کنند، گفـت: پس از 
ازدواج نیـز مهارت هـای رفتاری بـرای اسـتحکام خانـوار و پـس از آن تربیت 

فرزنـد اهمیت زیـادی دارد.
مدیـرکل اموربانوان و خانـواده اسـتانداری کرمان با اشـاره به اقدامـات انجام 
شـده در این حـوزه، بیـان کرد: مقرر شـد در این راسـتا مسـجد محـور پیش 
برویـم و اسـاتیدی در مسـاجد ما بـا اولویت مسـاجد پرجمعیت حضـور پیدا 
کـرده و در این حـوزه هـم آموزش هایـی را ارائـه کرده و هم مشـاوره داشـته 

. شند با

او بـا بیـان اینکه اجـرای ایـن طـرح، طـرح خوبی اسـت کـه بـه زودی جامه 
عمل پوشـیده می شـود تا با اسـتفاده از ظرفیت مسـاجد آموزش های خوبی 
در این زمینه داشـته باشـیم، افـزود: ایـن آموزش هـا تاثیر زیـادی در تحکیم 

بنیان خانـواده دارد.
طباطبایی با اشـاره به اقدامات انجام شـده در ارتباط با کسـب و کار بانوان در 
اسـتان کرمان، گفت: برای هر جایی بایـد با توجه به شـرایط بومی و فرهنگی 
آن منطقه برنامه ریزی شـود و در این راسـتا با کمک مسـئولان هر منطقه به 

دنبال ارزیابی مشـکلات بانوان هستیم.
او بـا بیـان اینکـه در ارتباط بـا زنـان بی سرپرسـت چنـد تفاهمنامـه خوب و 
اساسـی در اسـتان داشـتیم، افـزود: در ایـن زمینـه تسـهیلاتی تا سـقف 50 
میلیـون تومـان بـه 300 نفـر از بانـوان بی سرپرسـت بـرای ایجاد اشـتغال و 

کسـب و کار بـا شـرایط مناسـب پرداخت شـده اسـت.
مدیـرکل اموربانوان و خانـواده اسـتانداری کرمان با اشـاره به اینکـه با کمک 
کمیته امـداد، 300 نفـر دیگر از زنان بی سرپرسـتی که تحت پوشـش کمیته 
امداد و بهزیسـتی هم نبودند، شناسـایی شـدند، بیـان کرد: مهـارت آموزی و 

توانمندسـازی این بانوان نیز آغاز شـده اسـت.
او با اشـاره بـه شـرایط سـخت کار کـردن بانـوان در مناطـق جنوبی اسـتان 

کرمـان بـر روی زمین هـای کشـاورزی گفـت: بـا تفاهم نامـه ای که بـا جهاد 
کشـاورزی جنوب استان کرمان داشـتیم مقرر شـد که آموزش و مهارت لازم 
به این بانوان ارائه شـده و تسـهیلات مـورد نیاز این بانوان توسـط اسـتانداری 

کرمـان تامین شـود.
مدیـرکل اموربانـوان و خانـواده اسـتانداری کرمـان با بیـان اینکه سـه پارک 
آفتاب، ریحانـه و مـادر را در شـهر کرمان بـرای بانوان داریـم، ادامـه داد: قرار 

اسـت دو پارک دیگر بـرای بانـوان نیز در شـهر کرمـان افتتاح شـود.
او با اشـاره بـه اینکـه حمایـت و تشـویق و اعطـای تسـهیلات بـرای  بانوان 
کارآفریـن را در برنامـه داریـم، بیـان کـرد: پیگیـر راه انـدازی نمایشـگاه 
دائمـی صنایـع دسـتی بانـوان در کرمـان هسـتیم و صحبت هـای اولیه آن 
با شـهردار کرمان هـم انجام شـده و امیدواریـم کـه بتوانیـم آن را عملیاتی 
کرده و حتـی صـادرات صنایع دسـتی بانـوان کرمانی بـه دیگر کشـورها را 

نیز داشـته باشـیم.
طباطبایی بـا بیان اینکـه فراهم کـردن گرمخانه بـرای بانوان معتـاد متجاهر 
و همچنین پیگیـری برای ترک اعتیـاد بانوان یکـی از مهمترین اهـداف امور 
بانوان و خانواده اسـتانداری اسـت،گفت: متاسـفانه بـا وجود اقداماتـی که در 

این راسـتا انجام شـده برخی این بانـوان تمایلـی برای تـرک ندارند
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اپراتور تلفن همراه 
پرسپولیس را می خرد؟

ــازی  ــد خصوصی س ــدن رون ــی ش ــا ط  ب
باشــگاه پرســپولیس، احتمــالا شــاهد 
ــی  ــترده ای در کادر مدیریت ــرات گس تغیی

ــود. ــم ب ــگاه خواهی ــن باش ای
پــس از واگذاری بخشــی از ســهام باشــگاه 
ــالا  ــی ح ــش خصوص ــه بخ ــپولیس ب پرس
ــهام  ــد س ــذاری 51 درص ــت از واگ صحب
ایــن باشــگاه تحــت ســه بلــوک 1۷ 

ــت. ــده اس ــان آم ــه می ــدی ب درص
در ایــن بیــن یکــی از شــرکت هایی 
کــه بــه احتمــال فــراوان یــک بلــوک 
1۷ درصــدی پرســپولیس را خریــداری 
ــد  ــل خواه ــرکت ایرانس ــرد، ش ــد ک خواه
بــود کــه ایــن شــرکت در ســال های اخیــر 
ــن باشــگاه  ــی ای ــوان اسپانســر اصل ــه عن ب
فعالیــت کــرده و ایــن فصــل هــم نــام ایــن 
اپراتــور همــراه روی پیراهــن ایــن تیم درج 

ــت. ــده اس ش
بــه دلیــل حساســیت هایی کــه بــرای 
واگــذاری باشــگاه های پرســپولیس و 
ــه نظــر می رســد  اســتقلال وجــود دارد، ب
ــگاه ها  ــن باش ــدی ای ــوک 1۷ درص ــه بل ک
ــی  ــی )خصوص ــرکت های خصولت ــه ش ب
ــن  ــا ضم ــد ت ــد ش ــی( داده خواه ـ دولت
ــت  ــی دول ــر حمایت ــازی، چت خصوصی س
همچنــان بــه شــکل نامحســوس بــر بالای 

ــد. ــگاه باش ــن دو باش ــر ای س
ــن  ــی از ای ــل یک ــود؛ ایرانس ــه می ش گفت
ــوک 1۷ درصــدی  ــک بل ــه ی شــرکت ها ک
ــوک  ــت و دو بل ــد گرف ــار خواه را در اختی
دیگــر هــم در اختیــار شــرکت های مشــابه 
)خصولتــی( قــرار می گیــرد تــا رونــد 
خصوصی ســازی پرســپولیس شــکل 
ــورت رخ  ــرد. در ص ــود بگی ــه خ ــی ب اجرای
دادن ایــن مســئله ترکیــب هیــات مدیــره 
ــه  ــرد و س ــد ک ــر خواه ــم تغیی ــگاه ه باش
عضــو اقتصــادی در چینــش جدیــد هیات 

ــت. ــد داش ــور خواه ــره حض مدی
ــوک  ــک بل ــه ی ــی ک ــرکت خصولت ــر ش ه
ــک  ــرد، ی ــار بگی ــدی را در اختی 1۷ درص
ــت  ــد داش ــره خواه ــات مدی ــو در هی عض
ــده  ــوان نماین ــه عن ــم ب ــو ه ــک عض و ی
ــوب  ــره منص ــات مدی وزارت ورزش در هی
می شــود. در صورتــی کــه قــرار باشــد 
ترکیــب هیــات مدیــره 5 نفــره بمانــد، یک 
عضــو هــم تحــت عنــوان بلــوک مدیریتــی 
ــه کار  ــد مشــغول ب ــره جدی در هیــات مدی
ــی  ــالا مدیرعامل ــه احتم ــد ک ــد ش خواه
باشــگاه را هــم در اختیــار خواهــد گرفــت.
ایــن وضعیــت احتمــالا در خصــوص 
ــد  ــی خواه ــم اجرای ــتقلال ه ــگاه اس باش
شــد و احتمــالا همــراه اول یکــی 
از بلوک هــای اســتقلال را در اختیــار 

 . د می گیــر
 

رشد 40 درصدی سهم 
دانشگاه های دولتی از 

بودجه
ــدود  ــوع ح ــوم در مجم ــه وزارت عل  بودج
یــک درصــد از کل بودجــه کشــور را 
تشــکیل می دهــد. هرچنــد براســاس 
لایحــه بودجــه امســال تنهــا خــود وزارت 
علــوم رشــد 22 درصــدی را در بودجــه 
خواهــد داشــت، امــا نمی تــوان ایــن 
مســاله را هــم نادیــده گرفــت کــه بخــش 
قابل توجهــی از آمــوزش عالــی هنــوز 
وابســتگی کامــل بــه بودجــه نفــت دارنــد 
ــا نســبت  ــد بودجه ه ــزان رش .بررســی می
ــت از 40 درصــد  ــه ســال گذشــته حکای ب
ــالا  ــن دارد. ح ــورت میانگی ــش به ص افزای
بــا نگاهــی بــه ارقــام قیــد شــده در لایحــه 
بودجــه امســال بایــد عنــوان کــرد برخــی 
ــمگیری را در  ــش چش ــگاه ها افزای از دانش

بودجه شــان شــاهد هســتند. 
یکــی از مهم تریــن بخش هــای لایحــه 
ــال 1402،  ــرای س ــوم ب ــه وزارت عل بودج
ــه بودجــه دانشــگاه ها می شــود.  ــوط ب مرب
در ایــن بخــش دانشــگاه پیام نــور در 
ابتــدای لیســت بودجه بنــدی قــرار 
ــا بودجــه  ــور ب ــام ن ــرد. دانشــگاه پی می گی
3 هــزار و 612 میلیــارد تومانــی خــود 
ــاص  ــود اختص ــه خ ــه را ب ــن بودج بالاتری
ــزار  ــا 3 ه ــران ب ــگاه ته ــت. دانش داده اس
ــن  ــه دوم ای ــان در رتب ــارد توم و 310 میلی
لیســت قــرار گرفتــه اســت. در لایحــه 
بودجــه ســال 1402، دانشــگاه فنــی 
حرفــه ای بــا 2 هــزار و 998 میلیــارد 
ــرار  ــگاه ها ق ــوم دانش ــه س ــان در رتب توم
دارد. دانشــگاه چهــارم در تخصیــص  
بودجــه، دانشــگاه تربیــت مــدرس بــا 
یــک هــزار و 302 میلیــارد تومــان اســت. 
ــا  ــن دانشــگاه فردوســی مشــهد ب همچنی
بودجــه یــک هــزار و 2۷5 میلیــارد تومــان 
ــت.  ــه اس ــرار گرفت ــم ق ــگاه پنج در جای
دانشــگاه ششــم، دانشــگاه شــهید بهشتی 
بــا بودجــه یــک هــزار و 235 میلیــارد 
ــک  ــا ی ــز ب ــگاه تبری ــت. دانش ــی اس تومان
هــزار و 34 میلیــارد تومــان در رتبــه هفتم 
و دانشــگاه شــیراز بــا بودجــه یــک هــزار و 
2۷ میلیــارد تومانــی در رتبــه هشــتم قرار 
می گیــرد. دانشــگاه صنعتــی شــریف 
ــان در  ــارد توم ــزار و 2۷ میلی ــک ه ــا ی ب
رتبــه نهــم و همچنیــن دانشــگاه صنعتــی 
ــارد تومانی  ــا بودجــه 9۷0 میلی امیرکبیر ب

ــرد.  ــرار می گی ــم ق ــه ده در رتب
در بیــن 10 دانشــگاهی کــه در لایحــه 
بودجــه، بیشــترین ســهم را داشــته اند، 
نــام 5 دانشــگاه تهرانــی بــه چشــم 

 . د ر می خــو

مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک:

عوامل بازار گوشت برای تولیدکننده 
و مصرف کننده تصمیم می گیرند

 مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سـبک کشـور گفت: قیمت دام زنده 
بر گوشـت اثر چندانی نـدارد و عوامل دیگری وجـود دارد که قیمت 
گوشـت را در بازار بالا می برنـد. در حقیقت این عوامل بازار گوشـت 

هسـتند که برای تولیدکننده و مصرف کننده تصمیـم می گیرند.
افشـین صدردادرس در گفت وگو با ایسـنا، در پاسـخ به این سـوال 
که صادرات دام به کجا رسـیده اسـت؟ گفت:حـدود 200 هزار راس 
تاکنون صـادر شـده  اسـت  و در حـال حاضر نیـز صـادرات متوقف 

شـده تا وزارت جهاد کشـاورزی تصمیمـات جدیدی اتخـاد کند.
وی ادامه داد: قرار اسـت بر روی شـیوه نامه صـادرات دام اصلاحاتی 
انجام شـود که تا زمـان اعمـال آن به نظر می رسـد این توقـف ادامه 

خواهد داشـت.
مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سـبک کشـور اضافـه کرد:بازارهای 
جهانی مناسب که همیشـه آماده جذب دام ایرانی هسـتند را با این 
توقف از دسـت خواهیم داد. ضمن اینکه بازارهای خارجی متقاضی 
بره های نر پروار شـده هسـتند و همیـن امر منجر به ایجاد اشـتغال 
در بخش پـروار بنـدی می شـود و دامـدار نیز تشـویق به ادامـه کار 
خواهد شـد اما بـا توقف صـادرات اشـتغال تعداد زیـادی از افـراد به 
خطـر می افتـد و در نهایت بـه ضـرر دامـداران و فعـالان این بخش 

تمام خواهد شـد.
وی در پاسـخ بـه افزایش قیمت گوشـت در بـازار گفـت: قیمت دام 
زنـده تاثیر چندانـی بر قیمت گوشـت نـدارد. یعنـی افزایش قیمت 
دام سـبک زنده هیچ تناسـبی با افزایش قیمت گوشـت گوسفندی 
نـدارد. ایـن یعنـی در بـازار عوامـل دیگـری هسـتند که بـر قیمت 
گوشـت اثر مـی گذارنـد. تولیدکننـده فقـط به تولیـد می پـردازد 
و مسـتقیم به بازار دسترسـی نـدارد.   بـرای همین تعییـن قیمت و 
اینکـه چه نوع گوشـتی در بـازار عرضه شـود به دسـت عوامـل بازار 

گوشـت است.
دادرس افـزود: قیمـت دام نر  نسـبت به دام ماده بیشـتر اسـت ولی 
آن گوشـتی که در حال حاضـر در بازار عرضه می شـود گوشـت دام 
ماده با قیمت دام نر اسـت و همیـن موضوع  باعث شـده عوامل بازار 

گوشـت سـود زیادی به جیـب بزنند.
 

وزیر نیرو:

وضعیت تامین آب و برق پایدار است
 به گزارش ایسـنا، علـی اکبر محرابیـان با بیـان اینکه در شـرایطی 
که بـرودت هوا زیاد می شـود طبیعتا هـم در بخش شـبکه های آب 
و همچنین شـبکه برق خدمت رسـانی مشکل می شـود، گفت: باید 
بتوانیـم هم تاسیسـات بـرق را پایـدار نگه داریـم و هم از یـخ زدگی 

ها جلوگیـری کنیم.
وی افـزود: یخ زدگـی در آبرسـانی و سـوخت رسـانی بـه نیروگاه ها 
اثرگذار اسـت، زمانی که هوا سـرد می شود سـوخت مایع نیز حالت 
نیمه جامـد به خـود می گیـرد و تجهیزاتـی کـه باید نصب شـود تا 
برق تولیـد کند می بایسـت دایما مـورد مراقبت قـرار بگیـرد، با این 
حال مـردم مطمئن باشـند آب و برق پایـدار را به آن ها می رسـانیم 
و تمام تـلاش مجموعـه دولـت، دسـتگاه های مختلـف و همکارانم 
در وزارت نفـت این اسـت کـه سـوخت را به موقـع تحویـل دهند و 

بتوانیم برق پایـدار را تامیـن کنیم.

سهمیه خمیرمایه نانوایان دست دلالانخبر

 رقابت در تولید نان واقعی نیست
گزارش

بازار

ــکلات  ــا مش ــی ب ــور در حال ــان کش ــف نانوای صن
مختلــف مواجــه هســتند کــه ایــن روزهــا شــلوغ 
ــی  ــه گران ــو ب ــک س ــای از ی ــی ه ــودن نانوای ب
اقــلام خوراکــی و بــه تبــع روی آوردن مــردم بــه 
ــان نســبت داده مــی شــود و از  مصــرف بیشــتر ن
ــران شــدن  ــر برخــی کارشناســان گ ســوی دیگ
نان هــای صنعتــی را عامــل دیگــر موثــر بــر ایــن 
ــن در شــرایطی اســت کــه  ــد. ای وضعیــت می دان
بعــد از حــذف یارانــه آرد صنــف و صنعــت قیمت 
تولیــدات ایــن بخــش دو تــا 3 برابــر گرانتــر 
ــر  ــا تاثی ــر کاهــش فروش ه ــر ب ــن ام شــد و همی

ــت. ــته اس گذاش
علیرغــم اینکــه قیمــت آرد 9 برابــر شــده قیمــت 
ــش  ــر افزای ــا 3 براب ــم ت ــدود 2 و نی ــدات ح تولی
پیــدا کــرده و لــذا تــا زمانــی کــه نــرخ نان ســنتی 
ارزانتــر از نان هــای صنعتــی اســت خانــواده 
کمتــر ســراغ نــان حجیــم و نیمــه حجیــم 

یــد. می آ
علیرضــا نقــره عضــو هیــات مدیــره تعاونــی 
ــران در  ــم ته ــه حجی ــم و نیم ــای حجی ــان ه ن
خصــوص میــزان کاهــش فــروش در ایــن بخــش 
ــد  ــدود 40درص ــل ح ــد: حداق ــازار می گوی ــه ب ب
ــده  ــم ش ــا ک ــروش م ــن از ف ــورت میانگی ــه ص ب
یعنــی مشــتریان را از دســت دادیــم و ایــن 
کاهــش فــروش از اردیبهشــت مــاه کــه نــرخ آرد 

مــا را آزاد کردنــد رخ داده اســت.
نقــره در خصــوص وضعیــت فعلــی تولیــد 
نان هــای حجیــم و نیمــه حجیــم می گویــد: 
ــه واســطه اینکــه قیمــت تمــام  در ایــن بخــش ب
ــا  ــه ب ــل مقایس ــان قاب ــرخ ن ــد ن ــده می دهن ش
نــرخ نان هــای ســنتی نیســت. بــه عبــارت 
ــم  ــم و نیمــه حجی ــای حجی ــر قیمــت نان ه دیگ
حــدود 9برابــر شــده اســت و اگرچــه بــرای تهیــه 
آرد مشــکلی نداریــم امــا مســاله ایــن اســت کــه 
ــن اســت  ــم؛ یعنــی بحــث ای مشــتری هــم نداری
ــه علــت گــران شــدن و  کــه در ســبد خانوارهــا ب

ــت. ــده اس ــم ش ــت ک ــش قیم افزای
ــت آرد 9  ــه قیم ــم اینک ــرد: علیرغ ــد ک وی تاکی
ــم  ــدود 2 و نی ــدات ح ــت تولی ــده قیم ــر ش براب
تــا 3 برابــر افزایــش پیــدا کــرده و لــذا تــا زمانــی 
کــه نــرخ نــان ســنتی ارزان از نــان هــای صنعتی 

اســت خانــواده کمتــر ســراغ نــان حجیــم و نیمه 
حجیــم می آیــد.

 
محقق شدن اهداف حذف یارانه آرد در 

گروی آزادسازی کلیه آردها است 
ایــن فعــال بخــش نان هــای حجیــم و نیمــه 
ــوال  ــن س ــه ای ــخ ب ــن در پاس ــم همچنی حجی
کــه بحــث آزادســازی آرد را چگونــه ارزیابــی 
ــا  ــورتی ب ــچ مش ــه هی ــت: اولا ک ــد، گف می کنی
ــان  ــد و خودش ــا نکردن ــکل ها و اتحادیه ه ــا تش م
تصمیــم گرفتنــد بعد هــم اگــر از بــالا نــگاه کنیم 
ــه در  ــطه اینک ــه واس ــت ب ــوب اس ــازی خ آزادس
ــه نوعــی  ــه ب ــود و اینگون ــاد ب ــت زی بحــث آرد ران

می توانســتند مدیریــت کننــد.
ــث  ــی بح ــود در صورت ــن وج ــا ای ــه داد: ب وی ادام
ــه  ــت ک ــش می رف ــوب پی ــه آرد خ ــذف یاران ح
ــع  ــد آن موق ــی ش ــور م ــای کش ــرای کل نان ه ب
رقابــت واقعــی در تولیــد نــان بــه وجــود می آمــد و 
مــردم هــم حــق انتخــاب داشــتند امــا الان بــا این 
ــان هــای حجیــم گــران شــده و  تفاســیر وقتــی ن
نــان ســنتی بــا نــرخ قبــل مانــده مــردم بیشــتر به 
ســمت نــان هــای ســنتی ســوق پیــدا می کننــد.

نقــره بــا انتقــاد از عملکــرد دولــت گفــت: دولــت 
مــی خواســت یارانــه ســنگینی کــه بــرای تامیــن 
ــا ایــن وجــود  آرد می پرداخــت را کاهــش دهــد ب
ــد چــون در ایــن مســیر  الان هــم آن را می پردازن
ــت و  ــا سیاس ــراد ب ــا اف ــد و ب ــل نکردن ــه عم پخت
ــه آرد را  ــه کمــک نگرفتنــد و کمــاکان یاران تجرب

می پردازنــد.
وی ادامــه داد: بــا ایــن وجــود اگــر الان بخواهنــد 
ــان هــای را آزاد کننــد از آن طرف درســت  کلیه ن
اســت کــه پــول را بــه مــردم می دهنــد امــا 
افزایــش مالــی و یارانــه باعــث می شــود کــه 
در قســمت تــوزم زایــی کــه بــه وجــود مــی آیــد 

ــد. ــذار باش ــر گ تاثی
علیرغــم اینکــه در بخــش نان هــای صنعتــی 
ــور  ــه ط ــا ب ــروش م ــم چــون ف ســهمیه آرد داری
متوســط 40درصــد کــم شــده بســیاری از 
واحدهــا ســهمیه را کامــل خریــد نمی کننــد

 
فروش کم شده

نقــره در خصــوص میــزان یارانــه آرد نیــز گفــت: 
ــود  ــلام می ش ــی اع ــیار بالای ــام بس ــداد و ارق اع

ــه خصــوص اینکــه هــر روز قیمــت گنــدم هــم  ب
ــه طــوری کــه قیمــت  ــد. ب ــدا می کن افزایــش پی
گنــدم ســال قبــل 12هــزار تومــان تعییــن شــد 
ــت  ــت پرداخ ــه دول ــه ای ک ــزان یاران ــذا می و ل
می کنــد قطعــا بســیار بالاتــر از ســالهای گذشــته 

ــت. اس
بــر اســاس ایــن گــزارش، بحــث تامیــن آرد 
ــای  ــر از نان ه ــکل ت ــنتی مش ــای س ــرای نان ه ب
ــرای  ــن آرد ب ــی تامی ــه عبارت ــت و ب ــی اس صنعت
ــرد  ــورت می گی ــی ص ــی براحت ــای صنعت نان ه
ــات  ــو هی ــن عض ــت. ای ــا آزاد اس ــرخ ه ــون ن چ
مدیــره تعاونــی نان هــای حجیــم و نیمــه حجیــم 
تهــران در ایــن خصــوص نیــز می گویــد: مــا نیــز 
ماننــد نان هــای ســنتی در یــک ســامانه ای آرد را 
ــازمان  ــه س ــوط ب ــه مرب ــم ک ــداری می کنی خری
غلــه کشــور اســت. آنجــا علیرغــم اینکه ســهمیه 
داریــم امــا چــون فروش هــا کــم شــده بســیاری 
ــد. ــد نمی کنن ــل خری ــهمیه را کام ــا س از واحده

ــر  ــه دیگ ــر اینک ــلاوه ب ــع ع ــزود: در واق ــره اف نق
ــت آزاد  ــت رقاب ــرح نیس ــی مط ــث آرد فروش بح
شــدن باعث شــده حتــی اگــر از ایــن ســامانه هم 
آرد خریــداری نکنیــم دلالان درب مغــازه آرد را با 

ــد. ــا می دهن ــه م ــر ب ــرخ ارزانت ن
ــه  ــت آردی ک ــوص کیفی ــن در خص وی همچنی
تهیــه می کننــد می گویــد: از نظــر کیفــی 
مشــکلی نداریــم هــم بــه واســطه اینکــه بخشــی 
از گنــدم از طریــق واردات تامیــن می شــود و 

ــه دلیــل اینکــه الان فصــل ســردی اســت  هــم ب
ــوان  ــن می ت ــر اســت. بنابرای ــان بالات و کیفیــت ن
گفــت در بخــش نــان فانتــزی هــای کیفیــت آرد 

ــت. ــوب اس ــه خ ــم رفت روی ه
 

خمیرمایه به راحتی در اختیار نانوایان 
قرار نمی گیرد 

احمــد محمــدی دیگــر فعــال صنــف و مدیرعامل 
اتحادیــه تعاونــی نــان هــای حجیــم و نیمــه 
حجیــم تهــران در خصــوص کاهــش 40درصدی 
فــروش در ایــن حــوزه بــه بــازار مــی گویــد: باعث 
ــه  ــا آرد بلک ــه تنه ــت. ن ــی آرد اس ــر گران ــن ام ای
ــه  ــه طــوری ک ــران شــده ب ــم گ ــوارد ه ــر م دیگ
ــان  ــزار توم ــدود 14 ه ــکر را ح ــن ش ــش از ای پی
خریــداری مــی کردیــم و الان بــه بیــش از 

ــت. ــیده اس ــان رس ــزار توم 22ه
محمــدی افــزود: از ســوی دیگــر عــلاوه بــر اینکه 
هزینــه هایــی ماننــد هزینــه روغــن، شــکر، بــرق، 
دارایــی، حقــوق و غیــره بیــش از 50درصــد 
افزایــش داشــته اســت، خمیرمایــه اصلــی تریــن 
ــی در  ــه راحت ــا ب ــت ام ــا اس ــاز م ــورد نی ــاده م م

ــرد. ــرار نمی گی ــا ق ــار م اختی
وی در خصــوص کمبــود خمیرمایــه و ســهمیه ها 
نیــز می گویــد: الان خمیــر مایــه بــه مــا ســهمیه 
ــم  ــرای حــدود ۷00عضــو کــه داری می دهنــد و ب
ــد  ــی کن ــن م ــا را تامی ــه م ــرکت خمیرمای دو ش

ــد. ــاف نمی ده ــه کف ک

زار
: با

س
عک

کاغذ اقتصادی

در 9 ماهه امسـال 91۷ هزار میلیـارد تومان به 
حسـاب خزانـه واریز شـد کـه این رقم نسـبت 
به میـزان واریزی در 9 ماهه سـال گذشـته 63 

درصـد افزایـش نشـان می دهد.
بـه گـزارش خبرنـگار اقتصـادی خبرگـزاری 
فـارس، بررسـی آمـار و ارقـام خزانـه اری 
کل کشـور نشـان مـی دهـد میـزان وصولـی 
درآمدهـای در 9 ماهـه سـال 1401 نسـبت به 
دوره مشـابه سـال گذشـته 63 درصـد افزایش 
یافتـه و از 563 هـزار میلیـارد تومـان بـه 91۷ 

هـزار میلیـارد تومـان رسـیده اسـت.
همچنیـن میـزان تحقـق درآمدهـای پیـش 
بینی شـده بـرای 9 ماهـه بودجه سـال 1401 
بـه میـزان 88 درصـد بـوده در حالی کـه در 8 
ماهه امسـال میـزان تحقق پیش بینـی 8 ماهه 
بودجـه 80.5 درصـد بـوده اسـت. بنابراین این 
نسـبت در مقایسـه با ماه قبل ۷.5 درصد ارتقاء 

یافته اسـت.
 بازپرداخت تنخواه بودجه به بانک مرکزی 

سه ماه قبل از اتمام سال
مصـارف بودجـه در 9 ماهـه امسـال هـم 944 
هـزار میلیـارد تومـان بـوده کـه بـا اسـتفاده از 
منابـع موضـوع مـاده 125 قانـون محاسـبات 
عمومـی )مـاده 125- خزانـه مجاز اسـت برای 
رفـع احتیاجـات خـود از موجودی حسـابهای 
اختصاصـی از جملـه حسـاب تمرکـز درآمـد 
شرکتهای دولتی و سـپرده  موقتاً استفاده نماید 
مشـروط بر این که بلافاصله پس از درخواسـت 
سـازمان ذیربط وجوه اسـتفاده شـده را مسترد 
دارد.( بـه میـزان 26 هـزار میلیارد تومـان، کل 

منابـع و مصـارف بودجه تراز شـده اسـت.
میـزان بدهـی دولـت بـه بانـک مرکـزی بابت 
اسـتفاده از تنخـواه گـردان بودجـه نزدیـک به 

صفـر بـوده کـه ایـن اتفـاق بـرای اولین بـار در 
چنـد دهـه اخیـر رخ داده اسـت.

  تحقق 102 درصد درآمدهای مالیاتی
بررسـی جزئیـات درآمـدی بودجـه نشـان می 
دهـد، در 9 مـاه امسـال درآمدهـای مالیاتـی 
کشـور بـا 60 درصـد افزایـش بـه 348 هـزار 
میلیارد تومان رسـیده کـه بیانگـر تحقق 102 
درصـدی پیـش بینـی بودجـه بـرای 9 ماهـه 
سـال جاری اسـت. درآمد عـوارض گمرکی 30 
هـزار و 690 میلیارد تومـان بوده که نسـبت به 
مدت مشـابه سـال گذشـته 101 درصد رشـد 

داشـته اسـت.
  رشد 366 درصدی درآمدهای نفت و گاز

درآمـد حاصـل از فـروش نفـت و گاز در 9 ماهـه 
امسـال قابـل توجه بـوده بـه طـوری کـه میزان 
واریـزی درآمدهـای نفتـی بـه خزانه نسـبت به 
دوره مشـابه سـال قبل 366 درصد رشـد داشته 
اسـت. ایـن رشـد 366 درصـدی در شـرایطی 
محقق شـده کـه سـهم صندوق توسـعه ملـی از 
درآمدهای نفتـی از 20 درصد در سـال گذشـته 
به 30 درصد در سـال جاری افزایش یافته اسـت. 

همچنیـن دولـت از محل فـروش و انـواع اوراق 
مالی اسـلامی 148 هزار میلیارد تومـان درآمد 
به دسـت آورده که بیانگر تحقـق 112 درصد از 

پیش بینـی 9 ماهه بودجه اسـت.
  رشد 24.5 برابری درآمد فروش سهام 

شرکت های دولتی
در 9 ماهـه امسـال درآمـد حاصـل از فـروش 
سـهام و سـایر واگـذاری هـا 32 هـزار و 914 
میلیـارد تومـان بـود در حالی کـه دولـت در 9 
ماهـه سـال گذشـته از این محـل فقط هـزار و 
288 میلیارد تومان درآمد به دسـت آورده بود. 
بنابراین در 9 مـاه امسـال وصول درآمـد از این 
محـل 24.5 برابـر مدت مشـابه سـال گذشـته 
اسـت.در بخـش هزینه هـا، در 9 ماهـه امسـال 
685 هـزار میلیـارد تومـان صـرف پرداخـت 
هزینـه هـای جـاری کشـور شـده کـه نسـبت 
به رقـم مصـوب بودجـه بـرای 9 ماهه امسـال، 
91 درصـد تحقـق داشـته و میـزان پرداخـت 
هزینه هـای جـاری در 9 ماهه امسـال نسـبت 
به مدت مشـابه سـال گذشـته 54 درصد رشـد 

کـرده اسـت.

عضو هیـات مدیره انجمن تولیدکننـدگان فولاد 
گفت: بـه نظر می رسـد که قطعـی گاز و بـرق در 
صنعت فولاد، کاهش 2 میلیـون تنی تولید فولاد 
را به همراه بیاورد؛ البته کاهـش تولید تاثیری در 
روند صـادرات فـولاد نخواهد گذاشـت چراکه ما 

مـازاد نیاز داخـل فولاد صـادر می کنیم.
رضـا شهرسـتانی در گفت وگـو بـا خبرنـگار 
اقتصادی ایلنا، از قطعی شـدید گاز شـرکت های 
فـولادی خبـر داد و افـزود: در حال حاضـر به جر 
بخـش احیـا سـایر شـرکت های فـولادی گاز 
ندارنـد؛ صنعـت فـولاد روزانـه 40 میلیـون متر 
مکعـب گاز مصـرف می کنـد کـه امـروز عـدد 
مصـرف آنها بـه 15 میلیـون متر مکعب رسـیده 
اسـت. بایـد توجـه داشـت کـه ایـن حجـم گاز 
جوابگوی نیـاز 50 درصد شـرکت های احیا آهن 
اسـفنجی اسـت. وی با اعلام قطعی 50 درصدی 
برق صنایع، گفـت: کمبود گاز باعـث قطعی برق 
صنایع نیز شده اسـت چراکه گاز فعلی جوابگوی 
نیـاز نیروگاه هـا بـرای تولیـد بـرق را نمی دهد.

عضـو هیـات مدیـره انجمـن تولیدکننـدگان 
فـولاد در پاسـخ بـه این پرسـش کـه قطعـی گاز 
و بـرق فولادی هـا چـه تاثیـری در میـزان تولیـد 
می گـذارد؟ خاطـر نشـان کرد: بـه نظر می رسـد 
که قطعـی گاز و بـرق در صنعـت فـولاد، کاهش 
2 میلیون تنـی تولید فـولاد را بـه همراه بیـاورد؛ 
البتـه کاهـش تولیـد تاثیـری در رونـد صـادرات 
فولاد نخواهد گذاشـت چراکه ما مـازاد نیاز داخل 
فـولاد صـادر می کنیـم. وی مشـکل کمبـود گاز 
در ایـران را ادامـه دار دانسـت و افزود: سـال آینده 
ایـن چالـش شـدیدتر خواهد شـد و اگـر همین 
رویـه ادامـه داشـته باشـد در میـزان تولیـد همه 
صنایع تاثیـر ملمـوس  خواهد گذاشـت. بـه نظر 
مـن افـرادی کـه سـکان دار وزارت نفت شـده اند 

در قـد و قـواره ایـن جایـگاه نیسـتند از ایـن رو ما 
شـاهد نابه سـامانی در همـه زمینه ها باشـیم.  به 
گفتـه شهرسـتانی؛ در بـازار داخلی تولیـد فولاد 
در بخش طویـل بـه مشـکل نخواهیم خـورد اما 
بـه نظـر می رسـد قیمت هـای فـولاد تختـان به 
شـدت افزایش پیدا کنند. وی با بیان اینکه دولت 
نسـبت به راهکارهـای کوتاه مدت، میـان مدت و 
درازمـدت بخش خصوصـی برای کنتـرل بحران 
گاز بی توجـه اسـت، گفت: بـرای برد- بـرد کردن 
مصـرف گاز در بخـش خانگـی و صنعـت، بخش 
خصوصی بـه دولت پیشـنهاد داده اسـت که یک 
الگوی مصرف بـه ازای هر فـرد تدوین کنـد و اگر 
بـر اسـاس ایـن الگـو مصرف کننـده ای مصـرف 
گاز را کاهـش بدهـد و میـزان مصـرف را بـه الگو 
برسـاند اختلاف قیمـت را بـه ازای همـان 2 هزار 
تومان کـه از صنعـت گرفتـه می شـود صنعت به 
صورت مسـتقیم به مصرف کننـده ای که مصرف 
را کاهـش داده پرداخـت کنـد. وی ادامـه داد: در 
حال حاضـر 3 برابر نیـاز واقعی مصـرف گاز داریم 
که اگر شـهروندی بتواند بر مبنای الگـوی واقعی 
مصرف و 600 متر مکعب مصرف را کاهش بدهد 

می توانـد هزینه ایـن کاهش مصرف را مسـتقیم 
از صنعت گـر دریافـت کنـد و گاز صرفه جویـی 
بـه صنعـت داده شـود اینگونـه عـلاوه بـر اینکـه 
بـرای مصـرف کننـده درآمـد ایجـاد می شـود 
تولیـد نیـز متوقـف نمی شـود. امـا متاسـفانه در 
دولـت گوش شـنوایی برای ایـن راهکارهـا وجود 
ندارد. شهرسـتانی معدل بهره وری سیسـتم های 
گرمایشـی در ایـران را 35 درصد دانسـت و افزود: 
بهره وری سیستم های گرمایشـی در اروپا به 105 
درصد هم رسـیده اسـت؛ رسـیدن به این ایده آل 
مـد نظـر مـا نیسـت امـا در ایـران بخاری هایـی 
وجود دارد کـه بـالای 85 درصد بهـره وری دارند 
و شـرکت های بـزرگ می تواننـد سیسـتم های 
گرمایشی در یک استان را تغییر بدهند و اینگونه 
مصـرف را به یـک سـوم برسـانند. همچنیـن در 
ایـران بـالای 60 میلیـون متـر مکعـب گاز فلـر 
می شود این در حالیست که شـرکت های داخلی 
و خارجـی تمایل دارنـد کـه روی آن کار کنند که 
ایـن گاز به جای فلر شـدن بـه صنعت داده شـود 
شـرایط تولید فولاد دگرگون و دیگر شاهد خواب 

تولیـد نخواهیـم بود.

قطعی 50 درصدی برق صنایعدرآمد نفت 366 درصد و مالیات 60 درصد رشد کرد
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روزگذشـته در بـازار آزاد تـا ایـن لحظه قیمـت طـلای 18عیار هـر گرم یـک میلیـون و 925 
هزار تومـان و قیمت سـکه تمام بهار آزادی طـرح جدید 21 میلیـون و 200 هزار تومان اسـت.
بـه گـزارش خبرنـگار اقتصـادی خبرگـزاری تسـنیم، هم اکنـون در بـازار آزاد، قیمـت طلای 
18عیار هر گـرم یـک  میلیـون و 925 هزار تومـان، قیمت سـکه تمام بهـار آزادی طـرح قدیم 
20 میلیـون و 100هـزار تومان و قیمت سـکه تمام بهـار آزادی طـرح جدید نیـز 21 میلیون و 

200 هـزار تومان اسـت.
در بازار سـبزه میدان، قیمـت نیم سـکه بهـار آزادی 12 میلیـون و 200 هزار تومان، ربع سـکه 
بهـار آزادی ۷ میلیـون و ۷00 هـزار تومـان و سـکه یک گرمـی 4 میلیـون و 500 هـزار تومان 

تعیین شـده اسـت و بـه فروش می رسـد.
هر مثقـال طلا در بـازار داخلی، 8 میلیـون و 340 هزار تومان ارزش گذاری شـده اسـت؛ ضمن 

اینکه قیمت هـر اونس طـلا در بازارهای جهانی 1921 دلار اسـت.
قیمت خرید دلار در صرافی هـای مجاز هم اکنون 38 هـزار و 650 تومان و قیمـت فروش دلار 

نیز 39 هزار تومان اعلام شـده اسـت.

مدیرعامـل شـرکت بازآفرینـی ایـران گفـت: در صورتیکـه تخفیف هـای ارائـه شـده در بافت 
فرسـوده کمتـر از 50 درصـد باشـد، سـازندگان می تواننـد از شـهرداری ها شـکایت کننـد.

به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسـنیم،  محمد آئینی یادآور شـد: شـهرداری ها برای 
صدور پروانـه سـاختمانی -در بافت هـای فرسـوده- مکلفند تـا 50 درصد تخفیـف بدهند که 

البته مـی تواننـد  100 درصد  را هـم تخفیف دهند.
وی ادامـه داد: قانونگذار این حـق را برای سـازندگان و مالکان در محلات فرسـوده  قائل شـده 

که  از حداقـل 50 درصد در عـوارض پروانه و تراکم سـاخت بهـره ببرند.
وی افزود: در زمینه تسـهیلات اداری تاکنون شـهرداری ها همکاری خوبی داشـته اند و به طور 
میانگین 80 درصـد تخفیف به متقاضیـان ارائه شـده اسـت. در صورتی که تخفیف هـای ارائه 
شده به سـازندگان و توسـعه گران از سـوی شـهرداری های سراسـر کشـور کمتر از 50 درصد 
باشـد، یا زمان صدور پروانه سـاخت طولانی شـود یا  بسـته های تشـویقی شهرسـازانه مصوب 
شورای عالی شهرسـازی و معماری ایران  از سوی شهرداری اعمال نشـود، متقاضیان می توانند 
شـکایت ها و گزارش های خـود را از طریق تارنمای شـرکت بازآفرینی شـهری ایـران به آدرس  

)www.udrc.ir( یا به سـامانه پیامکـی 30008612 اطلاع دهند.

قرعه کشـی فروش فـوق العـاده 4 محصول ایـران خودرو در روز سـه شـنبه 2۷ دی مـاه منوط 
به تعطیل نبـودن ادارات اسـتان تهران اسـت.

به گـزارش خبرگـزاری تسـنیم، بـا توجه بـه اعـلام روابـط عمومی ایـران خـودرو بـا توجه به 
اینکـه دسـتگاه ها و نهاد هـای نظارتـی بایـد در روند اجرای قرعه کشـی حضور داشـته باشـند 
و مشـخص نیسـت تعطیلات اخیر بـرای صرفه جویی در مصـرف گاز تا چـه زمانی ادامـه دارد، 
تاریخ قرعه کشـی محصـولات ایـران خـودرو نیز همچنـان نامشـخص اسـت.همچنین کلیه 
واحد های تولید، پشـتیبانی و سـتادی ایـران خودرو بـه منظـور صرفه جویی در مصـرف گاز و 

برق یکشـنبه 25 دی مـاه نیز تعطیـل بودند
ثبت نام فروش فـوق العـاده 4 محصول ایران خـودرو بـرای متقاضیان عادی، مـادران دارای 
دو فرزند و بیشـتر و دارنـدگان خودرو های فرسـوده امـروز )25 دی مـاه( به پایان می رسـد. 
در ایـن طـرح فـروش چهـار محصـول سـورن پلاس دوگانه سـوز، پـارس سـال سفارشـی 
)ELX(، پارس سـال سـفارش بـا موتـور P ۷ XU و راناپـلاس برای سـه گـروه متقاضیان 

عرضه شـده اسـت.

طلا گرمی
 یک میلیون و ۹25هزار تومان

الزام شهرداری ها به صدور 2 هفته ای پروانه ساخت در بافت های فرسوده

سازندگان می توانند از شهرداری ها 
شکایت کنند

برگزاری قرعه کشی فروش فوق العاده 
ایران خودرو در روز سه شنبه
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اجرای قانون »حمایت از 
معلولان« نیازمند بودجه 

60 هزار میلیارد تومانی
سخنگوی شـبکه ملی تشـکل های معلولان 
جسـمی و حرکتـی بـا اشـاره بـه لایحـه 
بودجـه سـال 1402 معتقد اسـت کـه برای 
اجـرای قانون حمایـت از حقوق افـراد دارای 
معلولیت، مطابق با تورم و مشـکلات اساسی 
معلولان بـه 60 هـزار میلیارد تومـان بودجه 

نیاز اسـت.
علـی همـت محمودنـژاد در گفت وگـو بـا 
ایسـنا، اظهار کرد: متاسـفانه علی رغم آن که 
مسـتمری افـراد دارای معلولیـت در حـال 
حاضر کمتر از 2.5 کیلوگرم گوشـت اسـت، 
500 هـزار نفـر از معلولان همچنـان منتظر 
برقراری مسـتمری و حق پرستاری هستند.
وی ادامـه داد: تاکنـون کمیسـیون تلفیق و 
کمیسـیون های مجلـس شـورای اسـلامی 
حـق خـود را در قبـال افـراد دارای معلولیت 

ادا نکرده انـد.
محمودنـژاد تاکید کـرد: کمیسـیون تلفیق 
مجلس شـورای اسـلامی برای حذف پشـت 
نوبتی افراد دارای معلولیت و تراز مسـتمری 
مطابق با مـاده 2۷ قانـون حمایـت از حقوق 
معلـولان و همچنیـن ارتقـای کیفیـت 
بهداشـت این افراد باید اقدامات اساسـی در 

بودجـه سـال 1402 به عمـل آورد. 
سخنگوی شـبکه ملی تشـکل های معلولان 
جسـمی و حرکتی با اشـاره بـه اینکـه برای 
سـاخت پردیـس جامـع علمـی پژوهشـی 
کاربـردی کشـور جهـت کمـک بـه تولیـد 
دانش در حوزه توانبخشـی و تولید تجهیزات 
و وسـایل مـورد نیـاز افـراد دارای معلولیـت 
مطابق بـا اسـتانداردهای جهانـی حداقل به 
2000 میلیارد تومـان بودجه نیاز اسـت که 
ایـن موضـوع در بودجه سـازمان بهزیسـتی 

پیش بینـی نشـده اسـت.
وی معتقـد اسـت کـه بـرای اجـرای قانـون 
حمایـت از حقـوق افـراد دارای معلولیـت، 
مطابق با تورم و مشـکلات اساسـی معلولان 
به 60 هـزار میلیارد تومان بودجه نیاز اسـت.

 محمودنـژاد همچنیـن تاکید کرد کـه باید 
حـق پرسـتاری و حـق نگهـداری معلولانی 
که در خانه نگهداری می شـوند با مسـتمری 
معلولانی کـه در مراکـز نگهداری می شـوند 
برابـر باشـد. همچنین بایـد حق پرسـتاری 
و حـق نگهـداری معلولانـی کـه در مراکـز 
نگهـداری می شـوند بـه حسـاب خـود افراد 
دارای معلولیت واریز شـود تا آنها در انتخاب 

مرکـز آزادی عمل داشـته باشـند.

رئیس سازمان نوسازی مدارس کشور 
خبر داد

آمادگی مدارس برای 
مقابله با سرما در 
روزهای زمستانی

رئیـس سـازمان نوسـازی، توسـعه و تجهیز 
مـدارس کشـور دربـاره آخریـن وضعیـت 
مدرسـه سـازی در کشـور توضیحاتـی ارائه 
و اظهار کـرد: 13 درصد مدارس مـا نیازمند 
مقـاوم سـازی و شـش درصـد ) 33 هـزار 
کلاس درس( نیز نیازمند تخریب و بازسازی 

هسـتند.
به گزارش ایسـنا، حمیدرضـا خان محمدی 
درباره آمادگی مـدارس برای مقابله با سـرما 
در روزهـای سـرد زمسـتانی اظهـار کـرد: 
امسـال بعـد از 2سـال تعطیلـی به واسـطه 
کرونـا، شـاهد بازگشـایی مـدارس بودیـم و 
پیگیـری فراوانـی بـرای بازبینی تاسیسـات 
گرمایشـی مـدارس مخصوصـاً در مناطـق 

سردسـیر انجام شـد.
وی افزود: بایـد منابعی را تأمیـن می کردیم؛ 
بـرای  را  مبلغـی  دولـت  خوشـبختانه 
سیسـتم های گرمایشـی تخصیـص داد که 
بـه موقـع هـم تزریـق شـد و ۷25 میلیـارد 
تومـان در اواسـط آبـان بـرای به روزرسـانی 
در  مـدارس  گرمایشـی  سیسـتم های 
اسـتان ها توزیـع شـد. تزریـق بودجـه بـه 
موقـع انجـام شـد و مشـکل سیسـتم های 
گرمایشـی 14 هـزار کلاس درس را حـل 
کردیم، اما خـب مسـئله فراتر از اینهاسـت.
35 هـزار کلاس درس سیسـتم گرمایشـی 

اسـتاندارد ندارنـد
رئیـس سـازمان نوسـازی، توسـعه و تجهیز 
مـدارس کشـور  بـا بیـان اینکـه 91 درصـد 
کلاس هـای درس بـه لحـاظ سـامانه های 
گرمایشـی استاندادرسـازی شـده اند گفت: 
در مابقـی کـه بـه عنـوان چالـش بـرای مـا 
مطرح انـد بخـاری نفتـی قطـره چکانـی و 
غیراسـتاندارد نداریـم. مـا 49 هـزار کلاس 
داریم که برخی ممکن اسـت شعله مستقیم 
داشـته باشـند و با اسـتانداردهای ما تطابق 
نـدارد، در ایـن کلاس هـای درس بایـد از 
سیسـتم گرمایشـی متمرکـز، اسـپیلت و یا 
بخـاری گازی کـم مصـرف اسـتاندارد کـه 

حـرارت مسـتقیم ندارنـد اسـتفاده شـود.
خان محمـدی ادامـه داد: همانطـور کـه 
گفته شـد از 49 هـزار کلاس درس، مشـکل 
تقریباً 14 هزار کلاس درس بـا اعتبار جدید 
برطرف شـده و برای ما بقی در بودجه سـال 
1402 عددی را پیش بینـی کرده اند و آنچه 
تصور ماسـت تـا پایـان دولت سـیزدهم این 

موضوع را حـل خواهیـم کرد.
وی در ادامـه دربـاره سـاخت "مـدارس 
آینـده"  توضیـح داد و گفـت: وقتـی 
مدرسـه ای می سـازیم بایـد دسـت کم 50 
سال مورد اسـتفاده قرار بگیرد. بنابراین لازم 
اسـت به نیازهای آموزشی نسـل های بعدی 
نیز در سـاخت مدرسـه توجه شـود کـه این 
نکته تاکنـون در مدرسه سـازی  کمتـر مورد 

توجـه قـرار گرفته اسـت. 

آخرین وضعیت صدور »رتبه« معلمان 

ارزیابی 6۷0 هزار نفر از 
فرهنگیان

ــوزش  ــت وزارت آم ــن کیفی ــیابی و تضمی ــز ارزش ــس مرک رئی
و پــرورش از ارزیابــی پرونــده رتبه بنــدی 6۷0 هــزار نفــر از 
معلمــان خبــر داد و گفــت: مابقــی همــکاران کــه بــه مــرور اضافه 
ــز در دســتورکار  ــد نی ــدارک را انجــام دادن ــذاری م شــدند و بارگ
ــام  ــان انج ــرور کار ارزیابی ش ــه م ــد و ب ــی گیرن ــرار م ــی ق ارزیاب

ــود. ــی ش م
محســن زارعــی در گفــت وگو بــا ایســنا، دربــاره آخریــن وضعیت 
ارزیابــی مــدارک و مســتندات و تعییــن رتبــه قطعــی معلمــان در 
قالــب طــرح رتبــه بنــدی معلمــان اظهــار کــرد: براســاس آخرین 
آمــار و گــزارش هــا، ارزیابــان مــا ارزیابــی نزدیــک بــه 6۷0 هــزار 

نفــر از همــکاران را انجــام دادنــد و کار در جریــان اســت.
ــدند و  ــه ش ــرور اضاف ــه م ــه ب ــکاران ک ــی هم ــزود: مابق وی اف
ــی  ــز در دســتورکار ارزیاب ــد نی ــدارک را انجــام دادن ــذاری م بارگ
قــرار مــی گیرنــد و بــه مــرور کار ارزیابــی شــان انجــام مــی شــود 

ــدارد. ــود ن ــه وج ــن زمین ــکلی در ای و مش
ــوزش  ــت وزارت آم ــن کیفی ــیابی و تضمی ــز ارزش ــس مرک رئی
ــان و  ــدی معلم ــیر رتبه بن ــاره س ــن درب ــش از ای ــرورش پی و پ
مراحــل انجــام ایــن کار گفتــه بــود: ارزیابــی بــه صــورت تصادفی 
و کشــوری انجــام می شــود و همــکاری کــه ارزیابــی انجــام 
می دهــد پرونــده معلمانــی بــه غیــر از اســتان خــودش را بررســی 

. می کنــد
وی افــزود: گــزارش دلالت هــای رفتــاری از ســوی مدیــران 
مــدارس )مدیــران مســتقیم( بــا همــکاری مراجعــی چــون 
گروه هــای آموزشــی، راهبــران آموزشــی، شــورای معلمــان، 
ــاده می شــود.  ــان آم ــاء و مربی ــی و انجمــن اولی ســتادهای تربیت
رونــد کار اینگونــه بــوده اســت کــه طــی دو صورتجلســه، مراجــع 
ــه  ــد ک ــلام کرده ان ــان اع ــک معلم ــک ت ــاره ت ــان را درب نظرش
دربــاره هــر شایســتگی ســطح همکارشــان چگونــه اســت. مدیــر 
ــزارش  ــاب گ ــه ارزی ــار را ب ــع، رفت ــن مراج ــی از ای ــه نمایندگ ب

. می کنــد
زارعــی بــا بیــان اینکــه استانداردســازی رفتارهــا را انجــام دادیــم 
ــی  ــد، رفتارهای ــر بعُ ــرای ه ــادی و ب ــر شایســتگی، ابع ــرای ه و ب
پیش بینــی شــد کــه مدیــر بایــد می ســنجید هــر همــکار در هــر 
بخشــی، چــه رفتــاری بــروز داده اســت گفــت: پــس از آن، ارزیاب 
ــق  ــا مصادی ــی را انجــام و ب ــر، کار ارزیاب ــه اســتناد گــزارش مدی ب

ــد. ــق می ده ــتگی تطبی شایس
وی ادامه داد: مســتنداتی کــه همــکاران بارگذاری کردند توســط 
ــت مــدارک تاییــد شــده اســت.  ــران صحــت ســنجی و اصال مدی
ــان  ــا هم ــد و صرف ــا می کنن ــان اکتف ــه هم ــاب ب ــکاران ارزی هم
ــد را  ــتگی می ده ــه آن شایس ــه ب ــی ک ــزان پوشش ــدرک و می م
ــتگی در  ــر شایس ــرای ه ــره ای ب ــد. نم ــد می کنن ــی و تایی بررس
ــه  ــزه ب ــت ممی ــای هیئ ــود و اعض ــد می ش ــه تولی ــب کارنام قال
ــد و  ــن می کنن ــی را تعیی ــه نهای ــد شــده، رتب اســتناد نمــره تولی

ــد. ــودت می دهن ــی ع ــه ارزیاب ــاره ب ــد دوب ــکلی باش ــر مش اگ

خبر گوش شنوایی برای ایمنی خودروها وجود ندارد

شبانه سفر نکنید
گزارش

ایسنا
جانشـین پلیس راهنمایـی و رانندگی فراجـا با انتقاد 
از کیفیـت و ایمنـی خودروهای سـاخت داخل گفت: 
همچنـان شـاهدیم کـه در مـورد خـودرو بـه تنهـا 
چیزی کـه اهمیـت داده نمی شـود کیفیـت و ایمنی 
آن اسـت، ما واقعا خسـته شـدیم انقدر که دراین باره 

گفتیـم و گوش شـنوایی وجود نـدارد.
بـه گـزارش ایسـنا، سـردار سـید تیمـور حسـینی با 
اشـاره بـه بـارش بـرف و بـاران در اکثـر نقاط کشـور 
گفـت: از 20 آذرمـاه امسـال پلیـس بـا اجـرای طرح 
زمسـتانی بـه همـراه دیگـر دسـتگاه ها از جملـه 
راهـداری، هـلال احمـر، اورژانـس و ... در سـطح 
جاده هـا و خصوصـا جاده هـا و گردنه هـای برفگیـر 
حضور دارد. امسـال به طور ویـژه 111 گردنه برفگیر 
را تحت پوشـش قـرار دادیـم و در آنها اسـتقرار انجام 

شـده اسـت.  
وی بـا بیـان اینکـه مـردم نیـز بایـد بـا پلیـس و در 
واقـع برای حفـظ ایمنـی خودشـان همراهـی کنند، 
گفت:گیرافتادن در کولاک بسـیار ترسـناک اسـت و 
گاهی فرد تـا یک قدمی مـرگ نیز می رود. متاسـفانه 
برخی نـه تنها بـه هشـدارها توجـه نمی کننـد، بلکه 
بـا خودرویـی نامناسـب و شـرایط نامناسـب وارد 
جـاده می شـوند. نداشـتن سـوخت کافـی، نداشـتن 

زنجیرچـرخ و ... از جملـه ایـن موارد اسـت.

حدود ۹۰ درصد رانندگان بستن زنجیرچرخ 
را بلد نیستند

حسـینی بـا بیـان اینکـه عـلاوه بـر همـراه داشـتن 
زنجیرچـرخ؛ نحوه بسـتن آن هـم مهم اسـت، گفت: 
بـه جـرات می توانـم بگویـم کـه حـدود 90 درصـد 
راننـدگان بسـتن زنجیرچـرخ را بلـد نیسـتند. مـن 
از مـردم عزیـز می خواهـم کـه توجه داشـته باشـند 
کـه در ایـن روزهـا هیـچ چیـزی ضروری تـر از جـان 
انسان نیسـت، پس لازم است که سـفرها را به تعویق 
بیاندازنـد و از ترددهـای غیرضـروری پرهیـز کننـد.
جانشـین رئیس پلیـس راهنمایـی و رانندگـی فراجا 
افـزود: در این شـرایط ترددهـای غیرضروری سـبب 
بروز مشـکلات می شـود. یک گردنـه را تصـور کنید، 
کافی اسـت که فقط یک وسـیله نقلیه در آنجا بماند، 
آن وقت کل مسـیر مسـدود می شـود. ما باید بر تردد 
نـاوگان عمومـی بـار و مسـافر تمرکـز کنیم چـرا که 
این ها باید تـردد کنند و کالاهای اساسـی و سـوخت 

و ... را جابجـا کنند.  
وی درباره اسـتان های دارای بیشـترین جاده برفگیر 

در زمسـتان گفـت: بـه طورکلـی می تـوان گفـت که 
جاده هـای اسـتان های شـمال غـرب کشـور ماننـد 
کردستان، کرمانشـاه، آذربایجان شـرقی، آذربایجان 
غربـی، اردبیـل، ایـلام، لرسـتان، زنجـان، همـدان و 
قزوین بیشـتر تحـت تاثیـر بارش بـرف باشـند. البته 
مـا در اسـتان های گیـلان، مازنـدران، تهـران، البرز، 
گلسـتان و حتـی سـمنان هـم جاده هـای برفگیـر 

زیـادی داریـم.
حسـینی افـزود: اما خـوب اسـت کـه مـردم بداننند 
که مـا تقریبا در تمـام اسـتان ها راه هایـی را داریم که 
برفگیـر اسـت. حتـی در خوزسـتان هم کـه در ذهن 
مردم اسـتانی گرمسـیر اسـت، گردنه اندیکا را داریم 
که با بـارش برف مسـدود می شـود. جـاده جـاده قم 
بـه اراک هـم گاهـی شـرایطی پیـدا می کنـد کـه در 

اسـتان های سردسـیر هـم آن را نمی بینیـم.

در طول روز سفر کنید
وی با اشـاره بـه وضعیت جـوی جاده ها گفـت: برخی 
از رانندگان تصـور می کنند که اگر در شـب رانندگی 
کنند زودتر به مقصد می رسـند، توصیـه اکید پلیس 
در شـرایط جوی فعلی این اسـت که راننـدگان حتما 
در طـول روز رانندگـی کننـد و سـفر خود را به شـب 

موکـول نکنند.
حسـینی انتقـادی هـم از وضعیـت ایمنـی و کیفیت 
خودروهـای تولیـد داخـل کـرد و گفـت: در مـورد 
ایـن موضوع بسـیار صحبت شـده اسـت. بـه هرحال 

خطـای انسـان و عامـل انسـانی در همـه دنیـا جـزو 
عوامـل مهـم در وقـوع تصادفـات معرفـی می شـود. 
امـا موضـوع ایـن اسـت کـه مـا در مکاتـب حقوقـی 
هم داریـم که بـرای هرگونه عملـی یـک مجازاتی در 
نظر گرفته شـده اسـت. سـوال من این اسـت کـه آیا 
مجـازات یک خطـای کوچـک راننـده مرگ اسـت؟
جانشـین رئیس پلیـس راهنمایـی و رانندگـی فراجا 

اضافـه کرد: امـروز در اغلب کشـورهای توسـعه یافته 
و پیشـرفته دنیا ایـن مطرح اسـت که ما بایـد خطای 
انسـان را بپذیریم چـرا که انسـان ممکن اسـت خطا 
کنـد، اما چـه عواملی بایـد این خطـا را جبـران کرده 
و از شـدت آن کـم کند؟ جـاده باید بخشـنده باشـد، 
خـودرو  باید خطـا را پوشـش دهد، نـه اینکه تـازه به 
آن ضریب و شـدت هـم بدهـد و در نهایـت یک خطا 

به قیمـت از دسـت رفتن جـان تمام شـود.
به گفتـه وی علیرغـم اینکـه عامـل انسـانی در وقوع 
تصادفـات عامـل مهمی اسـت، امـا نباید از نقـش راه 

و وسـیله نقلیـه نیز صـرف نظر شـود. جـاده و خودرو 
نبایـد بـه خطـای راننـده ضریـب دهد.

گوش شنوایی برای ایمنی خودروها و
جود ندارد

حسـینی ادامه داد: این مـوارد بارها و بارها تکرار شـده 
اما متاسـفانه گوش شـنوایی وجود ندارد و ما همچنان 

شـاهدیم که کـه در مورد خـودرو بـه تنها چیـزی که 
اهمیت داده نمی شـود کیفیت و ایمنی آن اسـت. این 
روزها ظاهرا یک کشـفی هم به کشـفیات دنیـا اضافه 
شـده و در کنار گالیله و ... ما هم کاشـف قیمت خودرو 
شـده ایم، این هم در نـوع خـود جالب اسـت. ای کاش 
بـه جـای قیمـت خـودرو، چگونگـی خـودروی ایمن 

سـاختن را کشـف می کردیم.
جانشـین رئیس پلیـس راهنمایـی و رانندگـی فراجا 
افـزود: مـا واقعـا خسـته شـدیم کـه انقـدر گفتیم و 
گوش شـنوایی بـرای ایـن موضوعـات پیـدا نکردیم.
وی در پاسـخ به پرسشـی درباره انسـداد مسـیرهای 
برفگیـر نیـز گفـت: انسـداد مسـیرهای برفگیـر در 
صـورت احسـاس وقوع خطـر انجـام می شـود. توجه 
داشـته باشـید کـه انسـداد محورهـای مواصلاتـی و 
مخصوصا محورهای اصلی کار سـختی است. اما ما به 
همکارانمان گفتیم که در شـرایط سخت و خطرناک 
حتما جاده مسـدود شـود. مثـلا اگر احتمـال ریزش 
بهمـن در چالوس باشـد حتما جـاده را مـی بندیم تا 
ایـن خطر رفـع شـود. حسـینی ادامـه داد: همچنین 
به تمامـی همکارانمـان ابـلاغ کردیم کـه تریلی های 
18 چـرخ و مفصـل دار، در صورت لغزنده بـودن جاده 
اجـازه تـردد ندارنـد، چـرا کـه امـکان دارد کـه ایـن 
تریلی هـا قیچـی کننـد و مشـکلاتی را ایجـاد کنند.  
جانشـین رئیـس پلیـس راهنمایـی و رانندگـی 
فراجـا تصریـح کـرد: مسـدود کـردن یـک جـاده 
پیچیدگی های خـاص خـود را دارد. انسـداد راه تردد 
ناوگان بـار و مسـافر را دچار مشـکل می کنـد. اما آن 
را در شـرایط خطر و بـه منظور حفظ ایمنـی کاربران 

ترافیـک در دسـتور کار قـرار دادیـم.

سنا
: ای

س
عک

سازمان هواشناسی هشدار داد

احتمال وقوع سیل در 4 استان
سـازمان هواشناسـی کشـور نسـبت به تداوم 
بارش هـا در 10 اسـتان و احتمال وقوع سـیل 

در 4 استان هشـدار داد.
به گزارش ایسـنا، سـازمان هواشناسـی کشور 
بـا صـدور هشـدار نارنجی رنـگ از تقویـت 
فعالیت سـامانه بارشـی، بـارش بـاران، گاهی 
همـراه بارعدوبـرق، وزش بـاد شـدید موقـت 
در روز سه شـنبه)2۷ دی مـاه( در بوشـهر، 
جنوب خوزسـتان، فارس و جنـوب کهگیلویه 

و بویراحمـد خبـر داد.
براثـر ایـن مخاطـرات، آبگرفتگـی معابـر، 
اختـلال در سـفرهای بیـن شـهری و داخـل 
شـهر، اختلال در فعالیت های عمرانی، جاری 
شـدن روان آب، سـیلابی شدن مسـیل ها، بالا 
آمـدن ناگهانی سـطح آب رودخانه ها، صاعقه، 
اختـلال در ناوگان حمـل و نقل و خسـارت به 
صنعـت کشـاورزی دور از انتظـار نخواهد بود.
این سـازمان برای کاهش اثرات مخرب ناشـی 
از ایـن شـرایط جـوی، خـودداری از توقـف و 
تـردد در حاشـیه رودخانه هـا و مسـیل ها، 
پاکسـازی آبروهـا و کانال هـای عبـور آب 
درون شـهری، پاکسـازی دهانـه پل هـا، 

پرهیـز از سـفرهای غیـر ضـروری، اجتنـاب 
از فعالیت هـای کوهنـوردی و جابجایـی 
عشـایرکوچ رو، انجـام اقدامـات پیشـگیرانه 
از خسـارات احتمالـی توسـط شـهرداری ها، 
شـهری،  فاضـلاب  و  آب  راهداری هـا، 
دسـتگاه های امـدادی و سـایر دسـتگاه های 
و  تنظیـم  پاکسـازی،  اجرایـی مسـئول، 
کنتـرل دریچـه هـای ورودی و خروجـی آب 
اسـتخرهای پرورش آبزیان را توصیه می کند.
در ادامـه ایـن هشـدار سـازمان هواشناسـی 
نسـبت بـه تشـدید فعالیـت سـامانه بارشـی، 
بـارش بـرف، رخـداد مـه، کـولاک بـرف و 
کاهـش دیـد در روز  سه شـنبه)2۷ دی مـاه( 
در ارتفاعات و دامنـه در اسـتانهای کهگیلویه 
و بویراحمد، فـارس و جنوب اصفهان هشـدار 

داد.
در ایـن شـرایط جـوی احتمـال اختـلال در 
سـفرهای بین شـهری و داخل شـهر، اختلال 
در فعالیت هـای عمرانـی، اختـلال در نـاوگان 
حمـل و نقـل، رخـداد بهمـن، خسـارت بـه 
صنعت کشـاورزی و اختـلال در انتقـال منابع 

انـرژی به ویـژه بـرق و گاز وجـود دارد.

ایـن سـازمان پرهیـز از سـفرهای غیـر 
ضروری، اجتنـاب از فعالیت هـای کوهنوردی 
و جابجایـی عشـایرکوچ رو، انجـام اقدامـات 
پیشـگیرانه جهـت جلوگیـری از خسـارات 
احتمالـی توسـط شـهرداری ها، راهداری هـا، 
آب و فاضـلاب شـهری، دسـتگاه های امدادی 
و سـایر دسـتگاه های اجرائـی مسـئول، 
نمک پاشـی معابر و مدیریت مصـرف و انتقال 
منابع انـرژی بویـژه گاز و بـرق را لازم می داند.
سـازمان هواشناسـی کشـور در ادامه با صدور 
هشـداری زردرنـگ از نفـوذ سـامانه بارشـی، 
بـارش بـاران، گاهـی رعدوبـرق و وزش بـاد و 

رخداد مـه خبـر داد.
ایـن وضعیـت جـوی در روز دوشـنبه )16 
دی مـاه( در بوشـهر، روز سه شـنبه )2۷ 
دی ماه( در خوزستان، نیمه جنوبی کهگیلویه 
و بویراحمـد، یـزد، کرمـان، خراسـان جنوبی، 
شـمال سیسـتان و بلوچسـتان، نیمـه غربـی 
هرمـزگان و روز چهارشـنبه )2۷ دی مـاه( در 
هرمزگان، سیسـتان و بلوچسـتان، خراسـان 
جنوبـی، یـزد و کرمـان دور از انتظـار نخواهد 

بـود.

براثـر ایـن مخاطـرات احتمـال کاهـش دید، 
لغزندگی جاده هـا، احتمال اختـلال در تردد، 
احتمـال آبگرفتگـی معابـر، احتمـال اختلال 
در نـاوگان حمل و نقـل، احتمال خسـارت به 
صنعـت کشـاورزی و احتمال افت فشـار گاز و 

قطعی بـرق وجـود دارد.
سـازمان هواشناسی کشـور پرهیز از سفرهای 
غیرضـروری، بـه همـراه داشـتن تجهیـزات 
زمسـتانی و سـوخت کافـی هنگام مسـافرت 
بـا خـودرو، اتخـاذ تمهیـدات لازم در صنعـت 
کشـاورزی بـرای جلوگیـری از خسـارات، 
احتیاط در فعالیت های کوهنـوردی، آمادگی 
دسـتگاه های اجرایـی و امـدادی، لایروبـی 
کانال هـا و آب روهـا و مدیریـت در مصـرف 
منابـع انـرژی به ویـژه گاز و بـرق را توصیـه 

. می کنـد
براثـر چنیـن شـرایطی لغزندگـی جاده هـا، 
اختلال در سـفرهای خـارج از شـهر، اختلال 
در فعالیت هـای عمرانـی به ویـژه بتن ریـزی، 
احتمـال اختـلال و تاخیـر در نـاوگان حمل و 
نقل عمومـی، احتمال رخداد بهمـن، احتمال 
خسـارت بـه صنعـت کشـاورزی و احتمـال 

اختـلال در انتقالِ منابـع انرژی به ویـژه برق و 
گاز انتظـار مـی رود.

سـازمان هواشناسـی برای کاهش آسیب های 
ناشـی از این مخاطرات پرهیز از سفرهای غیر 
ضـروری و در صـورت لزوم بـه همراه داشـتن 
ادوات زمسـتانی، اجتنـاب از فعالیت هـای 

عشـایرکوچ رو،  جابجایـی  و  کوه نـوردی 
آمادگـی شـهرداری ها، راهداری هـا، آب و 
فاضلاب شـهری، ارگان هـای امدادی و سـایر 
دسـتگاه های اجرایـی مسـئول، نمک پاشـی 
معابـر و مدیریت مصرف و انتقـال منابع انرژی 

به ویـژه گاز و بـرق را لازم می دانـد.

سنا
: ای

س
عک

ــبانه روز  ــت، در ش ــلام وزارت بهداش ــر اع بناب
گذشــته منتهــی بــه 24 دیمــاه  49 بیمــار 
کوویــد 19 در کشــور شناســایی شــدند و 
ــز  ــر نی ــک نف ــی ی ــازه زمان ــن ب متاســفانه در ای

جــان خــود را از دســت داد.
به گــزارش ایســنا، از 23 تــا 24 دی مــاه 1401 
و بــر اســاس معیارهــای قطعی تشــخیصی، 49 
ــه کوویــد19 در کشــور  ــد مبتــلا ب بیمــار جدی

شناســایی و 25 نفــر از آنهــا بســتری شــدند.
ــه ۷  ــور ب ــد19 در کش ــاران کووی ــوع بیم مجم

ــید. ــر رس ــزار و 495 نف ــون و 562 ه میلی
متاســفانه در طــول 24 ســاعت گذشــته، یــک 
ــان  ــور ج ــد19 در کش ــاران کووی ــر از بیم نف
خــود را از دســت داد و مجمــوع جان باختــگان 
ایــن بیمــاری، بــه 144 هــزار و ۷24 نفــر 

ــید. رس
ــزار  ــون و 336 ه ــون ۷ میلی خوشــبختانه تاکن
ــا از  ــه و ی ــود یافت ــاران، بهب ــر از بیم و 691 نف

ــد. ــده ان ــص ش ــتانها ترخی بیمارس
ــد19 در  ــه کووی ــلا ب ــاران مبت ــر از بیم 1۷5 نف
بخش هــای مراقبــت هــای ویــژه بیمارســتانها 

تحــت مراقبــت قــرار دارنــد.
تــا کنــون 54 میلیــون و 8۷6 هــزار و 155 
آزمایــش تشــخیص کوویــد19 نیــز در کشــور 

ــت. ــده اس ــام ش انج
همچنیــن تــا کنــون 65 میلیــون و 16۷ هــزار 
ــزار و  ــون و 5۷3 ه ــر دُز اول، 58 میلی و 988 نف
ــزار و  ــون و 544 ه ــر دُز دوم و 31 میلی ۷32 نف
32۷ نفــر نیــز دُز ســوم و بالاتــر واکســن کرونــا 
را در کشــور تزریــق کــرده انــد و مجمــوع 
واکســن هــای تزریق شــده در کشــور بــه 155 

ــید. ــزار و 4۷ دُز رس ــون و 286 ه میلی
ــه 24 دیمــاه  در شــبانه روز گذشــته منتهــی ب
4 هــزار و 210 دُز واکســن کرونــا در کشــور 
تزریــق شــده اســت.  همچنیــن در حــال حاضر 
ــز نیســت،  ــت قرم ــچ شهرســتانی در وضعی هی
12 شهرســتان در وضعیــت نارنجــی، 143 
شهرســتان در وضعیــت زرد و 293 شهرســتان 

ــد ــرار دارن ــی ق ــت آب در وضعی

ــت  ــی و مدیری ــی پیش بین ــز مل ــس مرک رئی
بحــران مخاطــرات وضــع هــوا ضمــن اشــاره 
بــه ورود دو ســامانه بارشــی جدیــد به کشــور 
ــختی«  ــتان س ــال »زمس ــرد: امس ــح ک تصری
نداریــم بلکــه دمــای هــوا وارد حالــت نرمــال 

خــود شــده اســت.
ــنا،  ــا ایس ــو ب ــت و گ ــان در گف صــادق ضیایی
ــار  ــوا اظه ــرمای ه ــا و س ــش دم ــاره کاه درب
کــرد: روز چهارشــنبه )21 دی( یــک ســامانه 
بارشــی  وارد کشــور شــد کــه کاهــش دمــای 
شــدید هــوا را بــه همــراه آورد و تــا جمعه)23 

ــه داشــت.  ــز ادام دی( نی
ــوا در  ــرمای ه ــدت س ــاره ش ــان درب ضیایی
ــت: در  ــته گف ــال های گذش ــا س ــه ب مقایس
حــال حاضــر زمســتان ســختی نداریــم و 
نمی تــوان کاهــش دمــا را بــه دو هفتــه آینــده 
ــی در  ــور کل ــه به ط ــرا ک ــرد چ ــر ک منحص
زمســتان ســرمای هــوا طبیعــی اســت و 
می توانــد تــا پایــان زمســتان نیــز ســرد 

بمانــد. 
وی تصریــح کــرد: بــا وجــود کاهــش 
ــه  ــه ب ــت ک ــوان گف ــا می ت ــا تنه ــدید دم ش
دمــای میانگیــن رســیده ایم. در گذشــته 

هــم روزهــای زمســتانی دمــای حداقلــی 
ــود. در  ــر ب ــران زیرصف ــد ته ــهرهایی مانن ش
واقــع گرمــای هــوا در ایــن فصــل غیرطبیعی 
ــال  ــت نرم ــوا وارد حال ــای ه ــت و الان دم اس

ــت.   ــده اس ــود ش خ
ــت  ــی و مدیری ــی پیش بین ــز مل ــس مرک رئی
بحــران مخاطــرات وضع هــوا دربــاره ســامانه 
ــه وارد کشــور می شــود،  ــدی ک بارشــی جدی
اظهــار کــرد: ایــن ســامانه بارشــی تغییــرات 
دمایــی زیــادی بــه همــراه نــدارد امــا عمــده 
بارش هــای آن به صــورت بــرف اســت. در 
واقــع بارش هــا در اســتان های گرمســیر 
به صــورت بــاران و در مناطــق سردســیر 

بــارش بــرف پیش بینــی می شــود. 

معــاون توســعه مدیریــت و منابــع ســازمان 
بهزیســتی کشــور در خصــوص برخــی 
ــف  ــر حــذف شــدن ردی ــی ب ــارات مبن اظه
بودجــه قانــون حمایــت از حقــوق معلــولان 
در لایحــه بودجــه ســال 1402 توضیحاتــی 

ــرد. ــه ک ارائ
ــال  ــه س ــه بودج ــنا، لایح ــزارش ایس ــه گ ب
1402 درحالــی روز چهارشــنبه )21 دی 
مــاه( توســط دولــت ســیزدهم بــه مجلــس 
شــورای اســلامی ارائــه شــد کــه بــه دنبــال 
آن اظهاراتــی مبنــی بــر اینکــه دولــت 
ــوق  ــت از حق ــون حمای ــه قان ــف بودج ردی
معلــولان را در لایحــه بودجــه 1402 حذف 
ــرح  ــازی مط ــای مج ــت در فض ــرده اس ک

ــد. ش
علیرضــا انجلاســی، معــاون توســعه 
مدیریــت و منابــع ســازمان بهزیســتی 
در ایــن بــاره بــه ایســنا توضیــح داد و 
ــه  ــه بودج ــه در لایح ــی ک ــت: از آنجای گف
ــه  ــام ب ــس ارق ــه مجل ــت ب ــی دول تقدیم
ــه  ــا توج ــت و ب ــاده اس ــی آم ــورت کل ص
ــزار  ــازمان از 12 ه ــه س ــه بودج ــه آن ک ب

ــه 16 هــزار و600  ــارد تومــان ب و 300 میلی
ــال  ــه س ــه بودج ــان در لایح ــارد توم میلی
ــت  ــوان گف ــن می ت ــیده، بنابرای ــی رس آت
کــه اعتبــار قانــون حمایــت از حقــوق افــراد 
دارای معلولیــت حــذف نشــده و در ســر 
جمــع اعتبــارات ســال 1401 لحــاظ و 
لایحــه بودجــه ســال 1402 پیش بینــی 

ــت. ــده اس ش
ــه  ــه را هــم اضاف ــن نکت ــه ای انجلاســی البت
کــرد کــه مبلــغ پیش بینــی شــده بــا 
ــرای  ــت و اج ــراد دارای معلولی ــای اف نیازه
قانــون حمایــت از حقــوق افــراد دارای 
معلولیــت فاصلــه دارد و ایــن موضــوع 

انکارناپذیــر اســت.

یک فوتی و 4۹ مبتلای جدید کرونا در کشور 
طی 24 ساعت گذشته

زمستان امسال »سخت« نیست سرمای هوا 
»طبیعی« است

توضیح بهزیستی در خصوص حذف ردیف بودجه 
قانون حمایت از معلولان در لایحه بودجه 1402

کاغذ جامعه

در لایحـه بودجـه 1402، مطـرح شـده اسـت کـه تامین تـا 100 درصـد هزینـه درمانی 
مشـمولان مـواد )12( و )13( قانـون جامـع خدمات رسـانی بـه ایثارگـران بـر اسـاس 
سـطح بندی خدمـات مـورد نیـاز جامعه هـدف، متناسـب بـا نـوع ایثارگـری و درصد 
جانبـازی ارائـه می شـود. آیین نامـه اجرایی ایـن بند توسـط سـازمان برنامـه بودجه 
کشـور )مسـئول( و بنیاد شـهید و امـور ایثارگـران حداکثر ظـرف مدت سـه ماه پس 
از لازم الاجـرا شـدن این قانـون پیشـنهاد و به تصویـب هیات وزیـران خواهد رسـید.
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»همسایه های خوب« 
در خدمت کودکان 

اوتیسمی
جدیدتریـن روایـت »همسـایه های خوب« 
بـه قصـه شـایان اسـدی اختصـاص دارد که 
زندگی اش را وقف کودکان مبتلا به اوتیسـم 

و سـندرم داون کرده اسـت.
به گزارش ایرنـا از شـبکه افـق، دوم آوریل به 
عنـوان روز جهانی اوتیسـم نامگذاری شـده 
است و در بسـیاری از کشـورها هفته ای را به 
عنوان آگاه سازی اوتیسـم تعیین کرده اند اما 
در ایـران دوم آوریـل مصادف بـا روز طبیعت 
یعنی سـیزده فروردین مـاه اسـت و ما حتی 
نامـی از آن در سـالنامه ها و تقویـم رسـمی 
کشـور نمی بینیـم. در حقیقـت تمـام آنچه 
بـرای کمـک بـه خانواده هـای درگیـر ایـن 
بیماری انجام شـده چنـد برنامـه کوچک در 
رسانه هاسـت کـه آن هم مدیـون تلاش های 
انجمن هـای اوتیسـم شـهرهای مختلـف و 
نیکوکارانی سـت کـه در این مسـیر اقداماتی 
را انجـام می دهند. یکـی دیگر از مشـکلاتی 
کـه یـک فـرد از بـدو تولـد ممکـن اسـت به 
آن دچـار شـود، سـندرم داون اسـت. ایـن 
بیمـاری ژنتیکـی بـه دلیل حضـور تمـام یا 
بخشـی از یـک کرومـوزم اضافـی در جفـت 
کرومـوزم 21 بـه وجـود می آیـد. بیسـت و 
یکـم مـارس مصـادف بـا اول فروردیـن ماه، 
روز جهانـی سـندورم داون نام گرفته اسـت. 
در کنار نامگذاری روزهای خاص به اوتیسـم 
و سـندرم داون کـه شـاید مسـئولان را بـه 
تکاپـو وا دارد کـه نیازهـای عزیـزان مبتلا به 
این 2 بیماری را بشناسـند و کاری برایشـان 
انجام دهنـد، افرادی هم هسـتند کـه کاری 
بـه روز و تاریـخ ندارنـد و زمـان خـود را وقف 
این عزیزان کرده انـد تا اعتماد به نفـس را در 
این افـراد افزایـش دهند. شـایان اسـدی که 
سـوژه قسـمت امشـب 25 دی ماه مجموعه 
مستند همسایه های خوب اسـت یکی از این 
افراد اسـت کـه زندگـی اش را وقف کـودکان 
سـندرم داون و اوتیسـم کرده اسـت. وی که 
فارغ التحصیـل رشـته تربیـت بدنی سـت، 
بـا آمـوزش مهارت هـای حرکتـی و حرکـت 
درمانی سـعی می کند امیـد به زندگـی را در 
این عزیزان بالا ببرد. همچنین شـایان اسدی 
در ایـن راسـتا گروهـی به نـام »همسـانیم« 
تشـکیل داده اسـت. ایـن گـروه قصـد دارد 
در راسـتای تقویـت مهارت هـای ارتباطـی 
بچه ها بـا ایجـاد دورهمی هـای دوسـتانه در 
روزهای جمعـه، این بـاور را تقویـت کند که 
ما انسـان ها همسـانیم و همه کـودکان حق 

زندگـی و بـازی کـردن دارند.

از اضافه شدن یک بخش 
جدید تا چند ماجرای 

دیگر در پنجمین دوره 
تئاتر فجر

اضافه شـدن بخشـی تازه با نام بخش جنگ، 
یکـی از تغییـرات پنجمیـن دوره جشـنواره 

تئاتر فجـر بوده اسـت.
پنجمیـن دوره ایـن رویـداد سراسـری یـک 
ویژگـی دیگـر هـم دارد؛ اینکـه بـرای اولیـن 
بـار نمایشـنامه ای خارجـی در این جشـنواره 
روی صحنـه رفتـه اسـت. به گـزارش ایسـنا، 
پنجمیـن دوره جشـنواره تئاتـر فجـر 12 تـا 
23 بهمن ماه سـال 1365 برگزار شـد. از آنجا 
که در این مقطـع طاهـا عبدخدایی همچنان 
بر صندلی مدیریـت مرکز هنرهای نمایشـی 
تکیه زده بـود، دبیـری ایـن جشـنواره هم به 
او سـپرده شـد. در ایـن دوره از جشـنواره 3۷ 
نمایش در بخش های مسـابقه، مهمـان، ویژه 
و بخـش تـازه ای بـا نـام جنـگ روی صحنـه 
رفتنـد و یکـی از ایـن نمایش هـا ویـژه گـروه 
سـنی کودک اجرا شده اسـت. در مجموع 3۷ 
اثـر نمایشـی در این رویداد شـرکت داشـتند 
که بعضـی از آنها توسـط کسـانی کار شـدند 
کـه نام هـای آشـنایی در فضـای هنری مـان 
به شـمار می رونـد. از جملـه نام های آشـنا در 
این جشنواره، انوشـیروان ارجمند، عبدالحی 
شماسـی، حسـین فرخـی، کریـم اکبـری 
مبارکه، عظیم موسـوی و ... بودند. اما در میان 
نمایش هایـی کـه در ایـن دوره از جشـنواره 
روی صحنـه رفته انـد، نامـی همچون »آسـه 
آسـه های اعمـاق سـیاه« نوشـته لنگسـتن 
هیوز و کار محمود ابراهیم زاده است. نمایشی 
که بـا متنی خارجـی روی صحنه رفته اسـت. 
از دیگر نمایش ها می توان به »اسـب سـفید« 
نوشته و کار محسن خسروی، »قبل از انفجار« 
بـه نویسـندگی و کارگردانی حسـین فرخی، 
»بار دیگر غدیر« نوشـته حاج کریـم بابا رضا و 
کار باقر حسینی لاریجانی، »تسخیرشدگان« 
نوشته و کار ابوالقاسـم پورشکیبایی، »تلنگر« 
نوشـته و کار پرویـز عـرب، »خوشـه های 
خاکسـتری« بـه نویسـدندگی عبدالحـی 
شماسـی و کارگردانـی عبـاس رنجبـر، 
»شـگرد آخر« نوشـته حمیدرضا اعظم و کار 
انوشـیرون ارجمنـد، »فسـقلی و گربه سـیاه 
کوچولو« نوشـته نسـرین غزنـوی و کار کریم 
اکبـری مبارکه ... اشـاره کـرد.  در ایـن دوره از 
جشـنواره نمایشـی هم به نام »نسـیان« روی 
صحنه رفته کـه کاری گروهی بوده اسـت. در 
جشـنواره پنجـم تئاتر فجـر کم کم پـای نقد 
تئاتر بـه جراید بـاز شـده و علاوه بر جلسـات 
نقد و بررسـی که به صـورت حضـوری برگزار 
می شـده، در روزنامه ها نیز آثار شرکت کننده 
در جشـنواره نقـد شـده اند. جشـنواره تئاتـر 
فجر در پنجمیـن دوره خود همچنـان ارتباط 
تنگاتنگـی بـا سیاسـیون دارد و گروه هـای 
شـرکت کننده در آن همانند بعضی دوره های 
قبل بـا دولتمـردان وقـت دیدارهایی داشـته 

آمـد.

»ملاقات خصوصی«؛ 

عاشقانه ای در بطن و 
خارج از زندان

یـک منتقد سـینما گفـت: فیلم ملاقـات خصوصی توانسـته بـه ژانر 
ملـودرام نزدیک شـود و مولفه های ایـن ژانر را در خود داشـته باشـد.

سـعید هاشـم زاده، مجری برنامه در برنامه »سـینما فرهنـگ« رادیو 
فرهنگ در مقدمـه ای درباره فیلـم »ملاقات خصوصی« گفت: سـال 
گذشـته کـه فیلـم »ملاقـات خصوصـی« در برج میـلاد بـه نمایش 
درآمد، ما شـاهد یک فیلم اسـتاندارد در قالـب درام عاشـقانه بودیم. 
ما جسـارت فیلمسـاز را برای بـردن دوربیـن در داخل زندان بسـیار 
تحسـین کردیـم.  هاشـم زاده دربـاره عوامل تولیـد فیلـم و بازیگران 
ادامـه داد: ایـن فیلـم را آقـای امیـد شـمس بـه عنـوان اولیـن فیلم 
بلندش سـاخته و فیلمنامه را بهمن ارک و علی سـرآهنگ نوشـتند. 
بـازی بازیگران بسـیار مورد تحسـین قـرار گرفـت و پرینـاز ایزدیار و 
هوتن شـکیبا به خوبـی از پس نقـش برآمدند و شـخصیت های قابل 
باوری را روی پرده سـینما به نمایش گذاشـتند. همچنین، ما در این 
فیلم شـاهد رابطه عاشـقانه در متن و خارج از زندان هستیم.  شهرزاد 
امیر شـاه کرمی، منتقد سـینما درباره فیلم »ملاقـات خصوصی« که 
در جشـنواره فجر سـال گذشـته به نمایش درآمـد، گفت: بـرای من 
این فیلم به نسـبت فیلم هایـی که در جشـنواره دیـدم، بهترین فیلم 
بـود. »ملاقـات خصوصی« توانسـته بـه ژانـر ملـودرام نزدیک شـود 
و مولفه هـای ژانـر را در خـود داشـته باشـد.  امیـر شـاه کرمی ادامـه 
داد: در ژانـر ملـودرام مثلثـی به نام هـای اخـلاق، خانواده و احسـاس 
داریم که جـزو مولفه هـای ثابت ایـن ژانر اسـت. معمـولاً در ژانر های 
ملودرام شـخصیت های زن محوریت دارند و کنشـگر هسـتند. خانم 
ایزدیار در نقـش پروانه بـرای رهایـی خانـواد ه اش از زندان دسـت به 
کنشـی می زنـد کـه آن کنـش در سـاحت اجتماعـی اش غیرقانونی 
اسـت. پروانه برای نجـات خانواده و همسـرش، خـودش را بـه ورطه 
نابـودی می کشـاند.  ایـن منتقد سـینما بـا بیـان اینکه ایـن فردیت 
زنانه کـه با عشـق در فیلـم »ملاقات خصوصی« نشـانه گذاری شـده 
اسـت، یکی از ابعاد مهـم ژانر ملـودرام اسـت، توضیـح داد: بـه نوعی 
بعد احساسـی درام هم شـکل می دهـد.  وی در پاسـخ به این سـوال 
آیا جسـارت امید شـمس بـرای سـاخت اولیـن فیلم بلنـدش یعنی 
»ملاقـات خصوصی« جـزو امتیـازات این فیلم محسـوب می شـود، 
توضیـح داد: علی رغم اینکـه فیلم تـا حـدودی در پایان بنـدی دچار 
چنـد پایان بندی شـده بـود و مـا احسـاس می کردیم حضـور هوتن 
شکیبا در شـمال پایان فیلم اسـت؛ ولی کارگردان در انتخاب موضوع 
به عنوان فیلم اول جسـارت را داشـته است.  امیر شـاه کرمی در پاسخ 
به این سـوال که آیـا خانم ایزدیار همیشـه بـا انتخاب تکـراری نقش 
یک دختـر فرودسـت را بازی می کند کـه می خواهد دسـت به کنش 
بزنـد و یک جا هایی با شکسـت یـا پیـروزی مواجـه می شـود، به نظر 
شـما این انتخاب تکراری نیسـت، توضیح داد: من فکر می کنم نقش 
پروانه برای پرینـاز ایزدیار در ادامه نقـش او در »ابد و یک روز« اسـت. 
شاید طنینی از این شـخصیت را در »سـه کام حبس« از خانم ایزدیار 
دیده بودیم.  این منتقد سـینما خاطرنشـان کرد: در فیلـم »ابد و یک 
روز« خانم ایزدیار منفعل اسـت و بیشـتر به آن قشـر تعلـق دارد. این 
بازیگر در فیلم های »سـه کام حبس« و »ملاقات خصوصی« از قشـر 
موردنظر آقای روسـتایی فاصله گرفته و این دو شـخصیت بیشـتر به 

هم نزدیک هسـتند.

افخمی:خبر

ساخت فیلم درباره امام خمینی )ره( سه بار به من پیشنهاد شد
گزارش

ایرنا
در دومیـن روز از هفتـه فرهنگـی خمیـن بـا عنـوان »بر 
آسـتان آفتـاب« از فیلـم »فرزنـد صبـح« رونمایی شـد.

به گزارش ایرنـا، امین عارف نیا، معاون فرهنگی موسسـه 
تنظیم و نشـر آثار امام خمینی در آیین اکـران و رونمایی 
از فیلـم فرزنـد صبـح کـه در هفتـه فرهنگـی بر آسـتان 
آفتاب در خمیـن برگـزار می شـود، گفـت: مفتخریم که 
در هفته پیـش رو طـی برنامه هـای متنوعی کـه تدارک 
دیده شـده اسـت بتوانیم در تبیین سـیره و شـخصیت و 

جلوه هایـی از شـخصیت ایشـان نقش آفرینـی کنیم.
او افـزود: زندگـی و زمانـه چهـره هـای برجسـته جهـان 
همواره بـرای اهالی سـینما جذاب بـوده اسـت و در کنار 
ایـن جذابیـت برخـی حساسـیت ها پیرامون شـخصیت 
هـای برجسـته، تهیـه کننـدگان و کارگردانـان را درباره 
سـاخت آثـار نمایشـی دچـار تردیـد و تـرس مـی کنـد. 
با ایـن وجـود مـی بینیم کـه سـینمای جهـان متاثـر از 
رسـالتی کـه همـواره بـرای خـود در خصـوص تحولات 
اجتماعـی و چهـره هـای تاریخ سـاز احسـاس مـی کند 
آثـار مانـدگاری را خلـق کـرده اسـت. سـاخت بیـش از 
200 اثردرباره حضرت مسـیح و 100 اثـر درباره حضرت 
موسـی و آثـار متعـدد دربـاره گانـدی و مانـدلا و ... نقش 
بی بدیلی در تصویرسـازی از این بزرگان بـرای مخاطبان 

ایفـا کرده اسـت.
معـاون فرهنگی و هنـری و ارتباطـات موسسـه تنظیم و 
نشـر آثار امام با انتقـاد از برخی رسـانه هـای معاند گفت: 
دسـتگاه های تبلیغاتـی با غلـب تاریـخ و ارائه چهـره ای 
کامـلا متفـاوت و روایـت مخـدوش از رخدادها بـه دنبال 
تصویرسـازی و اجمـاع سـازی هسـتند بایـد محققانـه و 
منصفانـه تصویـر واقـع بینانـه دربـاره تحـولات انقـلاب 
اسـلامی و شـخصیت و تاثیر امام خمینی ایفـا کنیم. این 
در حالی اسـت که متاسـفانه جز چند اثر که در سینمای 
ایران دربـاره امام که امروز یکـی از آنها را باهم تماشـا می 
کنیم، اقـدام درخوری در سـینمای ایران بـرای به تصویر 
کشـیدن سـیمای امام و تحـولات دوران رهبری ایشـان 

چه پیـش و چـه پس از انقلاب سـاخته نشـده اسـت.
او افزود: از اهالی سـینما برای ارائه روایـت از امام به عنوان 
شـخصیت موثـر درتاریـخ جهـان دعـوت کنم کـه نقش 
خـود را ایفا کنند امام خمینـی)ره( زنـده و کماکان نقش 
آفریـن اسـت و در زنـده بـودن امـام همین بس کـه عده 
ای این روزها به دنبال سانسـور چهـره امـام و ارائه روایت 

های مخـدوش پیرامون امام هسـتند
عارف نیا گفـت: این روزهـا در خبرهـا دیدم که شـهردار 
نوفل لوشـاتو تابلـوی امام در باغچـه ای که ایشـان قریب 
بـه چهـار مـاه در روزهـای سـکونت در فرانسـه انقـلاب 
اسـلامی را از آنجا رهبری کردند می خواهـد حذف کند. 
مـی خواسـتم به ایـن شـهردار محتـرم یـادآور شـوم که 

تاریخ جهـان به پیـش و پـس از انقلاب خمینی تقسـیم 
مـی شـود و در ایـن هیـچ تردیدی نیسـت کـه مهـر نام 
خمینی بر دل مسـتضعفان نقش بسـته اسـت و با حذف 
تابلو نمی تـوان خمینـی را از خاطـره ها پاک کـرد. قطعا 
سـینمای ایـران پاسـخ ایـن تحریـف هـا و سانسـورها را 
خواهـد داد و امیدوارم با همتی کـه در کارگردانان متعهد 
سـینمای ایران سـراغ دارم شـاهد خلـق آثار مانـدگار در 

خصوص زندگـی و شـخصیت امام باشـیم.
معاون موسسـه تنظیم و نشـر آثار امـان افـزود: روزگاری 
فرانسـه بـه مهـد آزادی بیـان شـهره بـود؛ پنهـان کردن 
تصویـر امـام از مقابل یک بنـای تاریخی خدشـه بـه این 

تصـور قدیمی اسـت.
او در پایـان گفـت: از بهروز افخمی تشـکر می کنـم که با 
ایمان و عقیده پـای این فیلم ایسـتاد و آن را به سـرانجام 
رسـاند. از دوسـت عزیـزم مصطفـی رزاق کریمی اسـتاد 
برجسـته سـینمای مسـتند ایران کـه روایت مانـدگار از 
زندگـی بانو قـدس ایـران ارائه کـرد و این روزها مشـغول 
خلـق مسـتندی دربـاره زندگـی و زمانـه حاج احمـد آقا 

هسـتند هم تشـکر کنم.
در ادامـه بهـروز افخمـی بـه عنـوان سـخنران بعـدی و 

کارگـردان فیلـم »فرزنـد صبـح« سـخنرانی کـرد.

بهروز افخمی: این فیلم را متعلق
 به خودم می دانم

بهـروز افخمـی گفـت: بـرای سـاخت فیلـم دربـاره امام 
سـه بار به مـن پیشـنهاد شـد کـه دو بـار اول را رد کردم. 
اولین بار در سـال ۷3یا ۷4 این پیشـنهاد در عـروج فیلم 
شـد. از من دعوت شـد و گفتند که یک سـریال اساسـی 

درباره زندگی امام بسـاز و بعد متوجه شـدم دربـاره دوره 
حکومتش سـریال مـی خواهند کـه سـاخت آن را قبول 
نکـردم و گفتـم که هیـچ بازیگـری حاضـر نمی شـود در 

نقش امـام بـازی کند
او افـزود: این اتفاق در سـال ۷4 افتاد و مـردم تصویرش را 
به وضوح به یاد داشـتند. مردم او را می شـناختند و لحن 
و صدایـش را مـی شـناختند. هیـج بازیگری جـرات این 
کار را نـدارد هـر کسـی نقش امـام را بـازی کند زیـر نگاه 

تیزبین ملتـی قرار مـی گیرد کـه مـی خواهـد ادای امام 
را در بیـاورد. آن زمـان گفتم باید بگذاریم بیسـت سـالی 
بگـذرد و امـروز با نسـل جوانی روبرو هسـتیم کـه تصویر 

امام بـا آن ریـزه کاری را ندارد.
افخمـی ادامـه داد: بـرای بـار دوم پیشـنهاد دادم کـه 63 
سـالگی امـام را بسـازیم کـه ماجـرای 15 خـرداد و بـه 
مرجعیـت رسـیدن او را بـه تصویـر مـی کشـید و مدتی 
تحقیق کردم و دیـدم این هم نمی شـود چرا که مسـائل 
آن تـا امـروز امتـداد یافتـه اسـت و شـخصیت هایـی که 
چوب لای چـرخ امـام می گذاشـتند، الان موقعیت هایی 
دارند و مـا مجبوریم خود را سانسـور کنیم و این در شـان 

امـام نیسـت کـه سانسـور شـود و یـا بخشـی از زندگـی 
ایشـان غیرواقعی بیـان شـود. در نتیجه من اعـلام کردم 

کـه نمـی توانم.
او افـزود: در نهایـت پیشـنهاد کـردم کـه کودکـی امام و 
زمانی کـه پدرشـان ترور شـد و خانه امـام به عنـوان یک 
دنیایـی کـه در آن کودکی زندگی مـی کند و سـال های 
اولیـه از دسـت رفتـن خانـه و این کـه حکومت بخشـی 
از خانـه را اشـغال مـی کند را بـه تصویـر بکشـیم و البته 

گریزهایـی بـه دسـتگیری و سـاعت هـای آخـر زندگی 
ایشـان داشـته باشـیم و امـروز ایـن فیلـم را تماشـا مـی 

کنیـم.
افخمی در پایـان گفـت: الان خیلـی خوشـحالم که بعد 
از 22 سـال ایـن ایـده مطرح شـد و ایـن فیلم دیـده می 
شـود این فیلـم را متعلق بـه خودم مـی دانـم. فیلمنامه 
آن از خودم اسـت. این در حالی اسـت که مـن خیلی کم 
داسـتان از خـودم نوشـته ام و ایـن از معدود فیلـم هایی 
اسـت کـه خـودم سـناریویش را نوشـتم و کارگردانـی 

کـردم.

رزاق کریمی: در مستند سازی از شعار
 دادن پرهیز کنیم

مستندسـاز »بانـو قـدس ایـران« سـخنرانی بعـدی این 
مراسم بود که از فیلمسـازان و مستندسـازان خواست در 
روایتشـان از شـعار دادن پرهیز کنند و گفت مردم تفاوت 

واقعیت و شـعار را خوب مـی فهمند.
مصطفـی رزاق کریمـی گفـت: من چهار سـال بـه لحاظ 
محتوایی بـا این موضـوع عجین بودم و سـه سـال به جد 
دربـاره آن پژوهش کردم. دوسـتانم می داننـد هیچ وقت 
قرارداد فیلم نمی بنـدم بلکه قرارداد پژوهـش می بندم و 
اگر به نتیجه برسـم فیلم را می سـازم وگرنـه عذرخواهی 

مـی کنم.
او افزود: پیشـنهاد سـاخت مسـتند »بانو قدس ایران« به 
سـال ها قبل برمی گردد که دوسـتان عروج فیلـم و آقای 
اصغریان دعـوت کردند و موضـوع را معرفـی کردند و من 
چند کتاب خواسـتم و حاصل این کتاب انگیـزه ای برای 
پژوهش شـد بـرای این فیلـم و هر چـه بیشـتر پیش می 
رفتیـم شـخصیت بانو قدس بیشـتر می شـد چند بـار به 

بن بسـت رسـیدیم و مجددا شـروع کردیم.
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک سیرجان

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 140160319012004544 هیـات دوم موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک سـیرجان 
تصرفـات مالکانـه بلامعارض متقاضـی خانم رضـوان دریابیگـی فرزند غلامرضا به شـماره شناسـنامه 
3060251606 صـادره از سـیرجان در یک قطعه بـاغ به مسـاحت 2۷00/28 متر مربع پـلاک  136 
اصلـی واقـع در سـیرجان شـهر بلـورد بخـش 39 کرمـان خریـداری از مالـک رسـمی آقای علـی آقا 
دریابیگی محرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز آگهی 
می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند 
مـي تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـي به مـدت دو ماه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس 
از اخذ رسـید، ظـرف مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصـول اعتراض طبـق مقررات 

سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/10/26

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/11/11 
سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1441001

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک سیرجان

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 140160319012004900 هیـات دوم موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک سـیرجان تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـی آقـاي غلامرضـا دریابیگـی فرزند علـي آقا به 
شماره شناسـنامه ۷ صادره از سـیرجان در یک قطعه باغ مشتمل بر ساختمان به مسـاحت 3066/52 
مترمربع پلاک 136 اصلی واقع در سـیرجان شـهر بلورد بخـش 39 کرمان خریداری از مالک رسـمی 
آقای علی آقـا دریابیگی محرز گردیده اسـت. لذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتب در دو نوبـت به فاصله 
15 روز آگهی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره 
تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض 

طبق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/10/26

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/11/11 
سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1441002

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک سیرجان

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 140160319012004551 هیـات دوم موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملک سـیرجان تصرفات مالکانه بلامعـارض متقاضی خانم صدیقـه پورمعصومی فرزنـد غلامعباس به 
شماره شناسنامه 25 صادره از سـیرجان در یک قطعه زمین مزروعی به مسـاحت 3051/۷8 مترمربع 
پـلاک 15۷5 اصلی واقـع در  سـیرجان چهار گنبد روسـتای کهنـوج بخـش 38 کرمان خریـداری از 
مالک رسـمی آقـای گرگعلی اکبری نسـب محـرز گردیده اسـت. لذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتب 
در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خود 
را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نمایند.بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول 

اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/10/26

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/11/11 
سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1441004

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک سیرجان

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 140160319012004539 هیـات دوم موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت 
ملک سـیرجان تصرفات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقـای علیجان علائـی فرزند حیدر به شـماره 
شناسـنامه 12 صادره از سـیرجان در یک بـاب خانه بـه مسـاحت 580/24 متر مربع پـلاک 562۷ 

اصلـی واقـع در سـیرجان روسـتای فخرآبـاد بخـش 3۷ کرمـان خریـداری از مالـک رسـمی آقای 
ابوتراب عتیقـی محرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 15 
روز آگهی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره 
تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجع قضایـی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عدم وصـول اعتراض 

طبق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/10/26 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/11/11 

سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1441019

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک سیرجان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی)تجدید آگهی(

برابــر رای اصلاحــی شــماره 140160319012004556 هیــات دوم )کــه در رای قبلــی 
مســاحت اشــتباه قیــد گردیــده اســت( موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و 
ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبتــی حــوزه ثبــت ملــک ســیرجان تصرفــات 
مالکانــه بلامعــارض متقاضــی خانــم بتــول غیاثــی حافظــی فرزنــد حســین بــه شــماره شناســنامه 
15 صــادره از در یــک قطعــه بــاغ بــه مســاحت 8948/04 مترمربــع پــلاک 3988 اصلــی واقــع در  
ســیرجان اراضــی کمــال آبــاد بخــش 3۷ کرمــان خریــداری از مالــک رســمی آقــای حســن غیاثی 
محــرز گردیــده اســت.لذا بــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه 15 روز آگهــی 
مــی شــود در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته 
باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت یــک مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن 
اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید، ظــرف مدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض، دادخواســت 
خــود را بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نمایند.بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عدم 

وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/10/26
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/11/11

سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1441318

کاغذ فرهنگ و هنر

امین عارف نیـا، معـاون فرهنگی موسسـه تنظیـم و نشـر آثار امـام خمینـی در آیین 
اکران و رونمایـی از فیلم فرزند صبـح که در هفته فرهنگی بر آسـتان آفتـاب در خمین 
برگـزار می شـود، گفت: مفتخریـم کـه در هفته پیـش رو طی برنامـه هـای متنوعی که 
تدارک دیده شـده اسـت بتوانیم در تبیین سـیره و شـخصیت و جلوه هایی از شخصیت 

ایشـان نقش آفرینـی کنیم.

چرا مردم دیگر سی دی موسیقی نمی خرند؟
یک ناشـر موسـیقی و موزیسـین با بیان اینکه در 20 سال 
اخیـر بـه پایین تریـن حد فـروش فیزیکـی آثار موسـیقی 
رسـیده ایم، تاثیر کرونا و سـوق پیدا کردن به سـمت نشـر 

اینترنتـی آثار موسـیقی را بر ایـن اتفاق موثر دانسـت.
به گزارش ایسـنا، وضعیت نشـر فیزیکی موسـیقی سال ها 
بـود که در شـرایط مسـاعدی بـه سـر نمی برد که بخشـی 
از این مسـاله بـه رعایت نشـدن کپی رایـت آثـار در ایران 
برمی گشـت. در این مسـیر شـیوع ویـروس کرونا و سـوق 
پیدا کردن به سـمت نشـر اینترنتـی آثار موسـیقی هم بر 

دشـواری هـا افزود.
بـا فراگیـر شـدن تکنولـوژی در جهـان و البتـه موبایـل 
بـه دسـت شـدن بشـر، فـروش دیجیتالـی و آنلایـن آثار 
موسـیقی طرفداران زیـادی در بیـن مخاطبان موسـیقی 
در سراسـر جهان پیـدا کرد؛ چـرا کـه می توانسـتند فایل 
قطعـه موسـیقی مـورد نظـر خـود را تنهـا بـا یـک کلیک 
گـوش کننـد. البتـه ایـن روش تـا حـد زیـادی بـه نفـع 
محیـط زیسـت و البتـه ناشـران موسـیقی در جهـان هم 

بـود؛ چرا که بـه ایـن صـورت هزینه کمتـری بـرای تولید 
فیزیکی آثار موسـیقی صرف می شـد و از طرفی مخاطبان 
موسـیقی هـر لحظـه کـه می خواسـتند می توانسـتند به 
اثر مـورد نظـر خود دسترسـی داشـته باشـند کـه همین 
دسترسـی از طریـق درگاه هـای موسـیقی بـرای آنهـا بـه 
علت رعایت کپـی رایت پولسـاز بـود. اما شـرایط در ایران 
هم بـرای ناشـران و هـم بـرای هنرمنـدان اینگونه نشـد؛ 
چرا کـه قانون کپـی رایـت آثـار هنـری در ایـران آنچنان 

کـه بایـد تعریف نشـده اسـت.
حال بـا توجـه بـه پیشـینه طولانی مـدت کاهـش فروش 
فیزیکی آثار موسـیقی تصمیـم گرفتیم با یکی از ناشـران 

موسـیقی در این رابطه بـه گفتگو بنشـینیم.
امیـر مردانـه ـ ناشـر موسـیقی و موزیسـین ـ در ارزیابـی 
وضعیت نشـر به ایسـنا گفت: در 10 سال گذشـته فروش 
و نشـر آثار به صورت دیجیتالـی و اینترنتـی جای خودش 
را در کشـور مـا بـاز کـرد و در کنـار نشـر آثـار بـه صورت 
فیزیکـی جایـگاه خوبـی را بـه دسـت آورد. نشـر فیزیکی 
موسـیقی در دوران کرونـا بسـیار آسـیب دیـد و تمـام 
کالاهـای فرهنگـی ناشـران در انبارهـا مانـد و بـه لحـاظ 
مالـی ضـرر زیـادی کردنـد ولـی از طرفـی نشـر اینترنتی 

آثار موسیقی در دوره شـیوع کرونا رشـد قابل ملاحظه ای 
داشـت. ولـی بـا توجـه بـه شـرایطی کـه فـروش فیزیکی 
آثار موسـیقی در آن قـرار دارد باید بـه دنبـال راه چاره ای 
باشـیم تـا ایـن روش از نشـر موسـیقی بتواند تـا حدودی 
جایگاهـش را هماننـد همـه کشـورهای دنیـا کـه از ایـن 
کالای فیزیکـی اسـتفاده می کننـد بـه وضعیت مناسـبی 

برسـد.
از او سـوال می کنیـم کـه بـا توجـه بـه فیلتـر بـودن 
درگاه هـای موسـیقی جهانـی ماننـد اسـپاتیفای در ایران 
و البتـه سـفت و سـخت نبـودن قوانیـن کپـی رایـت در 
کشـورمان، فـروش مجـازی آثـار تا چـه حد موفـق عمل 
کـرده اسـت؟ پاسـخ می دهـد: فـروش آثـار موسـیقی به 
صـورت آنلایـن از طریـق درگاه هـای موجـود نسـبت بـه 
پیـش از کرونـا افزایش یافته اسـت اما مسـئله اینجاسـت 
کـه فـروش آنلایـن آثـار موسـیقی در ایـران نسـبت بـه 
کشـورهایی کـه قوانیـن کپـی رایـت را رعایـت می کنند، 
قابل مقایسـه نیسـت. در شـرایطی کـه بخـش اعظمی از 
فروش موسـیقی بـه صـورت دیجیتـال صـورت می گیرد، 
بایـد دربـاره کپـی رایـت، قوانیـن محکمـی پیاده شـود؛ 
وگرنـه آینـده خوبـی در انتظـار نشـر صوتـی و فیزیکـی 

موسـیقی نخواهـد بود. حداقـل می تـوان با قانونـی کردن 
پلتفرم هایـی ماننـد اسـپاتیفای، اپـل میوزیـک و ... تـا 
حدودی مـردم را بـه اسـتفاده از ایـن درگاه ها سـوق داد. 
در صـورت عملی شـدن این امـر، هنـر و هنرمنـد جایگاه 
واقعی خـودش را به لحـاظ اقتصادی کسـب خواهد کرد و 

می توانـد در بـازار موسـیقی سـهم داشـته باشـد.
»فــروش فیزیکــی آثــار موســیقی تــا چــه زمانــی 
ــد:  ــان می کن ــود؟« بی ــد ب ــه خواه ــک گزین ــان ی همچن
در 20 ســال اخیــر بــه پایین تریــن حــد فــروش فیزیکــی 
رســیده ایم و گمــان نمی کنــم از ایــن کمتــر شــود. 
ــه  ــی تهی ــورت فیزیک ــه ص ــار را ب ــه آث ــانی ک ــب کس اغل
می کننــد، مجموعــه ای از نســخه فیزیکــی آثــار هنرمنــد 
مــورد علاقــه خــود را دارنــد و اینگونــه مجموعــه خــود را 
ــرای  ــار را ب ــی آث ــخه فیزیک ــا نس ــد و ی ــل می کنن تکمی
ــن  ــی از ای ــروش فیزیک ــد. ف ــه می کنن ــه دادن، تهی هدی
ــورد آن  ــا درم ــه واقع ــر اینک ــد، مگ ــد ش ــر نخواه کمت
فکــری شــود کــه بتوانیــم فــروش ایــن کالا را بــالا ببریم. 
البتــه کــه فــروش فیزیکی در کشــور مــا بــه دلیــل دانلود 
ــت  ــی رای ــون کپ ــه قان ــودن ب ــدی نب ــی و پای بن غیرقانون

ــر اســت.  ــر کمت ــه کشــورهای دیگ نســبت ب

از مردانـه می پرسـیم کـه سیاسـت های سـامانه صـدور 
مجـوز وزارت فرهنگ و ارشـاد اسـلامی در وضعیت حاضر 
چقـدر موثـر بـوده اسـت؟ بیـان می کنـد: سـامانه صدور 
مجـوز کاری در مقابـل فـروش دیجیتالـی یـا فیزیکـی 
نمی کند و تاثیـری هم در ایـن وضع نـدارد. کار این بخش 
صدور مجوز اسـت. به این مسـئله بیشـتر باید در قسـمت 

قانـون گـذاری کشـور پرداخته شـود. 
»چرا در حوزه موسـیقی پاپ کمتر شـاهد تولید و انتشـار 
آلبـوم موسـیقی هسـتیم؟« بیـان می کنـد: شـرکت ها و 
موسسـاتی که در حوزه موسـیقی پـاپ فعالیـت می کنند 
عمـلا تکلیـف خـود را بـا ایـن وضـع مشـخص کرده اند و 
هیـچ برنامه ریـزی و توقعـی در جهـت اینکـه درآمـدی از 
فروش آثـار داشـته باشـند ندارنـد. این گـروه بـا در میان 
گذاشـتن سـرمایه بـالا، قطعـات موسـیقی را بـه صـورت 
رایـگان در اختیـار مـردم قـرار می دهنـد کـه بتواننـد 
کنسـرت های متعـدد و درآمـدزا برگـزار کننـد. ولـی در 
حوزه هـای دیگـر موسـیقی، باتوجـه بـه اینکـه شـنونده 
زیـادی ندارنـد، نمی تواننـد تمرکـز خـود را بـر کنسـرت 
بگذارنـد و هنـوز دنبـال ایـن هسـتند بتواننـد نسـخه 

فیزیکـی آثارشـان را بهتـر بفروشـند. 

گزارش
ایسنا
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کاغذ ورزشدوشنبه  26 دی ماه 1401
خبر

اعضای کادرفنی 
تیم های ملی جوجیتسو 

مشخص شدند
 jjif از سـوی رئیـس انجمـن جوجیتسـو
ایـران، اعضـای کمیتـه فنـی و کادرفنـی 
تیم هـای ملـی جوجیتسـو مشـخص شـد.

به گـزارش کاغذ وطـن بـه نقل از تسـنیم، 
با تصمیـم محمدحسـن رسـتمیان رئیس 
انجمن جوجیتسو jjif، اعضای کمیته فنی 
و کادرفنـی تیم هـای ملـی این رشـته برای 
حضـور در رقابت هـای جهانـی و آسـیایی 

سـال 2023 مشـخص شدند. 
امیرحسـام  رسـتمیان،  محمدحسـن 
حسـینی، سـیدامیر خوشـبین، علی آدینه 
درخشـان، منصـور عبـدی، رضـا رودکـی، 
محمدحسـن مجلسـی، اکبـر احـدی،، 
مسـعود جلیلونـد و محمـد بختیاری نـژاد 
 jjif اعضای کمیته فنی انجمن جوجیتسـو

کشـورمان را تشـکیل می دهنـد. 
جوجیتسـو  در  بختیاری نـژاد  محمـد 
برزیلـی و نـوازا، یوسـف جولانـی در کاتـا، 
امیرحسـام حسـینی، رضـا رودکـی در 
فایـت، اکبـر احـدی و محمـد منصـوری 
در کنتاکـت، رسـول یکتاپرسـت، یوسـف 
جولانـی، علیرضا داوودی و حامد حسـینی 
در فایـت زیر 21 سـال و احمدرضـا عبدی، 
امیرعلی خانی، مسـعود حسن زاده و یوسف 
فرج الهـی در نـوازا و فایـت زیـر 18 سـال 
اعضـای کادرفنـی تیم هـای ملـی هسـتند 
و مدیریـت تیم هـای ملـی نیـز برعهـده 

سـیدامیر خوشـبین اسـت.   
جوجیتسـو در سـال جـاری رقابت هـای 
هفتمیـن دوره مسـابقات قهرمانی آسـیا را 
در تایلنـد، مسـابقات گرندپـری در تایلند، 
مسـابقات قهرمانـی جهـان بزرگسـالان در 
مغولسـتان، مسـابقات قهرمانـی جهـان 
جوانـان در قزاقسـتان، بازی هـای آسـیایی 
هانگـژو چیـن، مسـابقات کامبیـت گیمـز 
در عربسـتان )در صـورت کسـب سـهمیه( 
و مسـابقات داخل سـالن آسـیا را در تایلند 
و مسـابقات بازی هـای سـاحلی در چین را 

در پیـش دارد. 
بـرای اولیـن بـار قـرار اسـت مسـابقات 
کاپ جهانـی کنتاکـت جوجیتسـو نیـز در 
خردادمـاه در کشـور تایلنـد برگـزار شـد. 
محمدحسن رسـتمیان در خصوص معرفی 
اعضای کادرفنـی و برنامه هـای این انجمن 
عنـوان کـرد: بـا توجـه بـه  سـال شـلوغ و 
پرترافیک جوجیتسـو ضمن معرفی اعضای 
کمیته فنـی، در خصـوص انتخـاب اعضای 
کادرفنی تیم هـای ملی تصمیم گیری شـد 
تا برنامه های خـود را برای حضـور پرقدرت 
در مسـابقات شـروع کنیـم. برنامه هایـی 
کـه نیازمنـد حمایـت وزارت ورزش و 
جوانـان و کمیته ملـی المپیـک خواهد بود 
تـا جوجیتسـو ضمـن حضـور پرقـدرت در 
مسـابقات جهانـی و آسـیایی در بازی هـای 
آسـیایی نیـز عملکرد خوبی داشـته باشـد.

شبیخون بداخلاق ها به والیبال ایران؛

پول بگیر و توهین کن
لیـگ برتـر والیبـال ایـران اسـیر کسـانی 
شـده کـه بـا اقدامـات غیراخلاقی شـان به 
دنبـال بی اعتبار شـدن این رشـته ورزشـی 

هسـتند.
به گزارش کاغـذ وطن به نقـل از ایرنـا، دور 
برگشـت لیگ برتر والیبال در شـرایطی در 
حال برگزاری اسـت که تنهـا در چند هفته 
معـدود تماشـاگران توانسـتند از نزدیـک 
مسـابقات را تماشـا کننـد؛ امـا بـا حـال در 
همیـن چنـد هفتـه هـم اتفاقـات تلخـی 
روی سـکوها و حتی داخـل زمیـن رخ داد. 
ایـن اتفاقـات محـدود بـه چند تیـم خاص 
نمی شـود و تقریبـا در همـه سـالن هایی 
که با حضور تماشـاگران برگزار شـد شـاهد 
توهیـن و ناسـزا بـه بازیکنـان و مربیـان 
تیم هـای مقابـل بوده ایـم. در ایـن میـان 
فدراسـیون والیبـال موضع منفعلانـه ای در 
مقابل این اتفاقات داشـته و اگر محرومیتی 
بـرای تیم هـای متخلـف اتخـاذ شـده ایـن 
محرومیت هـا ناچیـز بـوده و هیچ تناسـبی 
با شـدت تخلفـات رخ داده نداشـته اسـت.
چنیـن مماشـات هایی باعـث شـده بـی 
حرمتـی در لیـگ برتـر والیبـال تبدیـل به 
یک رویه شـود و توهین و ناسـزا از حاشـیه 
به متن تبدیل شـود. بی حرمتی در والیبال 
تبدیل به یـک عادت شـده و حتـی بزرگان 
والیبـال هـم از ایـن بی حرمتی هـا در امـان 
نخواهنـد بـود. کار به جایـی رسـیده که به 
سـرمربی تیـم ملـی هـم توهین می شـود.

تاکنـون 3 تیم لیگ برتـری اقدام بـه تغییر 
مربیان شـان کرده انـد و دشـوار اسـت کـه 
در چنیـن شـرایط ناپایـداری، مربیـان بـه 
دنبال اخلاق مداری باشـند؛ اما قطعا اوضاع 
نابسـامان فرهنگی و اخلاقـی حاکم بر لیگ 
برتـر والیبال باعـث عقبگـرد این رشـته به 
لحـاظ فنـی خواهـد شـد. برخـی تیم های 
لیـگ برتـری هم کـه هـواداری هـم ندارند 
با اسـتخدام لیـدر از آنهـا می خواهنـد که با 
توهین و جوسـازی شـرایط را برای حریفان 
سـخت کننـد. ایـن همان سیاسـتی اسـت 
کـه می گویـد هـدف، وسـیله را توجیـه 

می کنـد.
عـلاوه بـر اینکـه فدراسـیون والیبـال بایـد 
برخـورد جدی تری بـا بی اخلاقی ها داشـته 
باشـد مربیان و بازیکنـان والیبـال ایران هم 
نباید همه چیز را فـدای نتیجه گرایی کنند؛ 
بـه خصـوص مربیانـی کـه مقابـل توهیـن 
بازیکنان شـان بـه تیـم حریـف و داوران 
سـکوت می کنند باید در نظر داشـته باشند 
کـه ممکـن اسـت روزی خودشـان مـورد 

توهین هـا تیـم حریـف قـرار بگیرنـد.

حاشیه های سیلی زدن عطایی 
باعث اخراج سرمربی مس شد؟

اسـماعیل بادرنگین می گوید احتمالا دلیل کنار گذاشـته شـدنش از 
سـرمربیگری تیم والیبـال مس، حواشـی مربوط بـه دیدار بـا لبنیات 

هراز آمـل و بهروز عطایی اسـت.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایسـنا، اسـماعیل بادرنگین، سـرمربی 
مس رفسـنجان از سوی مدیریت باشـگاه از سـمت خود کنار گذاشته 
شـد و هدایت ایـن تیـم را به محمـد محمدکاظم واگـذار کـرد. علاوه 
بر این مصطفـی کارخانه نیز بـه عنوان مشـاور این تیم منصوب شـد.  
هر چند باشـگاه مس عنوان کرده مربی خود را بـه دلیل نتایج ضعیف 
کنار گذاشـته اسـت اما برخی این موضوع را به حواشـی دیـدار مس با 
لبنیـات هراز آمل و سـرمربی ایـن تیم بهـروز عطایی کـه هدایت تیم 
ملی را هم بر عهده دارد، مربـوط می دانند. در این بازی سـرمربی مس 
با عطایـی درگیر شـد و در ادامه بازی به حاشـیه کشـیده شـد. در این 
دیـدار اقدام به سـیلی زدن عطایی بـه بازیکن خودی حتـی بازتابهای 

بین المللی داشـت.
اسـماعیل بادرنگین، سـرمربی سـابق مـس در مـورد برکنـاری خود 
گفت: این تصمیم مدیریت باشـگاه اسـت و دلیلی به مـن اعلام نکرده 

اسـت. فقط گفتند بایـد بروی.
او در ادامـه بیان کـرد: می گویند بخاطـر نتایج ضعیف ایـن تصمیم را 
گرفته انـد. نتایجی که خودشـان هم نقـش دارند اما گـردن کادر فنی 
انداخته اند. البتـه احتمال می دهم فدراسـیون بخاطر حواشـی دیدار 

با لبنیـات و آقای بهروز عطایی، فشـار آورده باشـد.
بادرنگین بیـان کـرد: نمی توانم نظری بدهـم چون اینگونه مسـائل تا 
مطرح شـود، طـرف را محـروم می کننـد. الان به مسـاله ملـی تبدیل 
می شـود نه باشـگاه هـراز و بـه همین دلیـل بهتر اسـت در مـوردش 

حـرف نزنم.
او در واکنـش به صحبت هـای مربی هـراز که گفتـه بـرای  بادرنگین 
افتخار اسـت که با عطایـی درگیر شـود و خـود را از این طریـق بزرگ 
کند، گفـت: کمـک مربی محتـرم! ترجیـح می دهـم جوابی به شـما 
ندهم و نـان بازوی خـودم را بخورم. شـما هم سـعی کنید نـان بازوی 

خودتـان را بخوریـد، نه کـس دیگری.  

راهیابی 15 تکواندوکار به 
اردوی تیم ملی بانوان

مرحلـه دوم انتخابی تیـم ملی بانـوان بـا راهیابـی 15 تکوانـدوکار به 
اردوی تیـم ملی بـه پایان رسـید.

بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، رقابت هـای مرحلـه دوم 
انتخابی تیـم ملـی بانـوان  بـا حضـور 30 تکوانـدوکار امـروز در خانه 
تکوانـدو با قضـاوت داوران رسـمی و نظارت لیلا سـلیمی نایب رئیس 

فدراسـیون در بخـش بانـوان و حضـور کادر فنـی برگزار شـد.
در نهایت با برگـزاری رقابت ها و صلاحدید کادر فنی تیم ملی نسـترن 
ولی زاده، ملیکا میرحسـینی، زینب اسـماعیلی، کوثر اساسه، سعیده 
نصیری، نگار اسـماعیلی، غزل سـلطانی، مهلا مومن زاده، تینا مدانلو، 
نرگس میرنوراللهی، آناهیتا توکلی، زهرا پوراسماعیل، نیکی یوسفی، 

الهام حقیقی و مبینا نعمـت زاده به اردوی تیم ملـی راه یافتند.
هدایت تیم ملی تکوانـدو بانوان برعهده مینو مداح به عنوان سـرمربی 

اسـت و مهروز سـاعی به عنوان مربی وی را همراهی می کند.

خبر سیاوشی:

 دروازه بان باید دیوانه باشد!
گزارش

ایسنا
محمد سیاوشـی عنوان کـرد نمی توانیم تیم ایـران را با 
تیمی کـه در قطر بود مقایسـه کـرد ولی ایران بـه مرور 

زمان بهتر خواهد شـد.
به گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، هنگامی که 
ایـران اولیـن حضـور خـود را در مسـابقات قهرمانـی 
هندبـال مـردان جهـان در قطـر در سـال 2015 تجربه 
کرد، با 5 شکسـت متوالـی دور گروهی مقابل بوسـنی و 
هرزگوین ، مقدونیه شمالی ، کرواسـی، اتریش  و تونس 

کار خـود را پایـان برد.
در ادامـه ایـران اولیـن پیـروزی خـود را در مسـابقات 
قهرمانـی بزرگسـالان جهـان برابـر شـیلی و عربسـتان 
سـعودی بـه دسـت آورد. ایـن 2 نتیجـه کسـب مقـام 
بیسـت و یکـم را تضمین کـرد ولی ایـران در سـه دوره 

بعـدی رقابت هـا غایـب بـود.
اما امسـال در ایـن دوره ایـران در اولین بازی بـا هدایت 
وسلین وویوویچ توانست شیلی را شکسـت دهد. در این 
دیـدار محمد سیاوشـی شـاه عنایتی درخشـش خوبی 

داشـت و از جمله دلایـل برد ایـران بود.
بازیکن فـولاد سـپاهان اصفهان گفـت: 5 دقیقـه مانده 
بـه پایـان بـه تابلـوی بـازی نـگاه کـردم و دیـدم داریم 
می بازیـم. بعـد از آن روی مسـابقه تمرکـز کـردم و بـه 
خودم گفتم خدایـا کمکم کن تـا در این مسـابقه پیروز 

شـویم. بعد از آن واقعاً نمی دانم چه اتفاقـی افتاد. خیلی 
خـوب بودیم. مـن بایـد از بازیکنانـی که داریـم تمجید 
کنـم چـون بسـیاری از آنهـا اولیـن بـار اسـت کـه در 
مسابقات جهانی حضور دارند. شـیلی تیم بسیار جوانی 
اسـت و نمی توانیم این تیـم را بـا تیمی کـه در قطر بود 
مقایسـه کنیـم. بله، مـا تیـم خوبـی در قطر داشـتیم و 
برخی از بازیکنان مـا می تواننـد در اروپا بـازی کنند اما 
این بار تیم بسـیار بسـیار جوانی داریـم و برخـی از آنها 
تجربـه کافی ندارنـد. مطمئن هسـتم که به مـرور زمان 
می توانیـم تیم بهتری نسـبت به قطر 2015 باشـیم. در 

این مـورد مطمئن هسـتم.
این دروازه بان 3۷ سـاله 1۷ سـیو در این دیدار داشت و 

در ثانیه های آخر دروازه ایـران را نجات داد.
او در ادامـه گفـت: مـن در دروازه ایسـتاده ام و وظیفـه 
خود را بـه عنـوان دروازه بان انجـام دادم. البته اسـترس 
داشـتم چـون ایـن بهتریـن بـازی مـا نبـود، فقـط 30 
درصد انـرژی و تکنیک خـود را نشـان دادیم. بـه علاوه 
مـا اشـتباهاتی داشـتیم. در کل می توانیـم بهتـر از این 

بـازی کنیم. 
مجتبـی حیدرپـور نیـز دربـاره پیـروزی ایـران افـزود: 
اولین بـازی ما بـود و برد بـرای ما بسـیار مهم بـود. الان 
شـانس رفتن بـه دور اصلـی را داریـم. من از بـرد خیلی 
خوشـحالم و شـاید بتوانیم در جمع 24 تیـم برتر اینجا 

باشـیم.
وسـلین وویوویـچ اکنـون سـکان هدایـت تیم ایـران را 

برعهـده دارد و  سیاوشـی و سـرمربی مونته نگرویـی از 
همـان روزهـای ابتدایـی رابطـه خوبی داشـتند.

دروازه بان ایـران درباره نقـش دروازه بانـی در هندبال 
و رابطـه اش بـا وویوویـچ ادامـه داد: وویوویـچ بـه من 
می گویـد: »تـو دیوانـه ای«. دروازه بـان بخـش بسـیار 
مهمـی در هندبال اسـت، البتـه اگـر دیوانه نباشـید و 
اگر تـوپ را با هـر نقطه از بـدن خود لمـس نکنید نمی 
توانید خوب باشـید. بلـه، دروازه بان باید دیوانه باشـد.

ســرمربی هندبــال ایــران نیــز بعــد از بــازی بــه 
ــت: از  ــرد و گف ــان خــود اشــاره ک درخشــش دروازه ب
ــود. وقتــی  ــا ب ــرای م ابتــدا، مســابقه واقعــاً ســختی ب
بــرای یــک بــازی شــش مــاه آمــاده می شــوید ســخت 
اســت. چــون فکــر می کنیــد اگــر ایــن بــازی را 
ببازیــم، نمی توانیــم بــه دور دوم برویــم. توضیحــی در 
مــورد اینکــه چگونــه پیــروز شــدیم نــدارم امــا دروازه 

ــود. ــز ب ــا شــگفت انگی ــان م ب

سنا
: ای

س
عک

چرا نوشاد عالمیان سهمیه جهانی را از دست داد؟ -----

رییس فدراسـیون تنیـس روی میـز گفت: -----
فکـر می کـردم یـک سـهمیه 2نفـره و 2 
سـهمیه انفرادی در انتخابی قهرمانی جهان 
بگیریـم و بخشـی از ایـن نتیجـه خـوب به 
این برمی گـردد کـه بازیکنـان مـا در لیگ 
فرانسـه به طـور مرتـب در حـال مسـابقه 

دادن هسـتند. 
نیما عالمیـان، امیرحسـین هدایـی و امین 
احمدیـان سـهمیه انفـرادی مسـابقات 
جهانـی را بدسـت آوردنـد و تیـم نوشـاد و 
نیمـا عالمیـان و تیـم هدایـی و احمدیـان 
سـهمیه 2نفره گرفتنـد اما نوشـاد عالمیان 
در گرفتـن سـهمیه انفـرادی نـاکام مانـد.

بـه گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایسـنا، 
مهـرداد علی قارداشـی دربـاره ی اینکه چه 
پیش بینـی برای کسـب سـهمیه انفـرادی 
و 2نفـره قهرمانـی جهـان 2023 آفریقـای 
جنوبی داشتند؟ بیان کرد: کار در مسابقات 
انتخابی قهرمانـی جهان، پیچیده و سـخت 
بود بـه گونه ای که نفـر اول هنـد در دور اول 
حذف شـد. مالونگ تنها بازیکنـی در تاریخ 
پینگ پنـگ اسـت کـه 2 طـلای انفـرادی 

جهـان دارد نیـز در مرحلـه اول کـه نیمـا 
سـهمیه گرفـت، موفـق به کسـب سـهمیه 
نشـد. پیش بینی من ایـن بود نوشـاد و نیما 
عالمیان سـهمیه 2 نفره بگیرند و 2 سهمیه 
انفـرادی هم بـه دسـت آوردیم و فکـر نمی 
کردم بیشـتر از 2 سـهمیه انفـرادی بتوانیم 

بگیریـم.
او ادامـه داد: امیـن احمدیـان خـوب بـازی 
کـرد و بازیکنـی بـا رنکینـگ بهتـر نسـبت 
بـه خـود را شکسـت داد. هدایـی بازیکـن 
عربسـتان که نفـر اول غرب آسـیا بـود و در 
المپیـک توکیـو حضور داشـت را شکسـت 
داد. اما نوشـاد عالمیـان قرعه بدی داشـت. 
او ابتـدا بـه نفر سـوم رنکینگ جهـان خورد 
و پس از شکسـت در مرحله بعد با 2 بازیکن 
ژاپنی بازی کرد کـه هـر 2 رنکینگ بهتری 
نسـبت بـه نوشـاد داشـتند. آنهـا خیلـی 
خوب بـازی نوشـاد را آنالیز کـرده بودند و با 
نقطه ضعف نوشـاد بـازی می کردنـد. البته 
می گوینـد نوشـاد از طریق رنکینـگ حتما 
انتخـاب می شـود و اگـر ایـن اتفـاق بیفتد 
چهار سـهمیه انفرادی به دسـت مـی آوریم 

و در ایـن صـورت با چهـار سـهمیه انفرادی 
و 2 سـهمیه 2 نفـره در قهرمانـی جهـان 
شـرکت می کنیم که نسـبت بـه دوره قبل 

مسـابقات سـهمیه ها 2 برابـر شـده اند. 
او در مـورد اینکـه بـا وجـود سـخت شـدن 
کسـب سـهمیه قهرمانـی جهـان امـا ایران 
توانسـت سـه سـهمیه انفرادی و 2 سهمیه 
2نفره بگیـرد، گفت: بخشـی از ایـن نتیجه 
خـوب بـه ایـن بـر می گـردد کـه بازیکنان 
مـا در لیگ فرانسـه به طـور مرتـب در حال 
مسـابقه دادن هسـتند. حتـی احمدیـان و 
هدایی پـس از اینکه کارشـان در مسـابقات 
انتخابـی قهرمانـی جهـان در قطر بـه پایان 
رسـید، سـریعا بـا درخواسـت باشـگاه های 
خـود بـه فرانسـه رفتنـد و امـروز دوبـاره 
بـه قطـر بـر می گردنـد تـا در 2 مسـابقه 
بین المللـی قطر شـرکت کنند کـه البته به 
مسابقه اول نمی رسـند اما اردوی مشترکی 
با قطـر داریـم کـه در آن شـرکت می کنند 
و سـپس در دومیـن مسـابقه قطـر بـازی 

 . می کننـد
رییس فدراسـیون تنیس روی میز در مورد 

اینکه ایـن انتظـار وجـود دارد، برنامه ریزی 
مناسـبی بـرای گرفتن نتیجـه قابـل قبول 
در قهرمانـی جهـان شـود، تصریـح کـرد: 
اگـر بازیکنـان در قهرمانـی جهـان چنـد 
مرحلـه پیـش روی داشـته باشـند، ارتقـاء 
رنکینـگ خواهنـد داشـت چـون قهرمانی 
جهان امتیـاز بسـیار خوبـی دارد. امیدوارم 
خوب بازی کننـد و هم قرعه خوبی داشـته 
باشـند. البته نوشـاد در کاپ جهانـی و نیما 
در انتخابـی قهرمانـی جهـان بازیکنانـی با 
رتبـه 10 و 20 جهـان را شکسـت دادند که 

در تنیـس روی میـز کار بزرگـی اسـت. 
او در پاسـخ به این پرسـش که نیما عالمیان 
بـا نتایجـی کـه در انتخابـی جهانـی گرفته 
اسـت، چقدر می تواند افت شـدید رنکینگ 
جهانی خـود را جبـران کنـد؟ گفـت:  نیما 
بـه مـن گفـت 25 امتیـاز مـی گیـرد و از 
رنکینـگ 199 تـا نزدیـک رنکینـگ 160 
می آید. وقتـی او به فرانسـه رفـت رنکینگ 
خوبـی داشـت و خـودم فکـر می کـردم، 
با پنـج سـال بـازی کـردن در کشـوری که 
پینگ پنـگ بالایـی نسـبت بـه مـا دارد، 

رنکینگـش زیـر50 بیایـد امـا نمی دانم چه 
اتفاقـی افتاد کـه افت کـرد. حالا قـول داده 
اسـت تلاشـش را بیشـتر و از موقعیتش در 
فرانسـه اسـتفاده کند و رنکینگش را بهبود 
ببخشـد. بازیکنان ما تا خـرداد درگیر لیگ 

فرانسـه هسـتند. 
قارداشــی در پایــان گفــت: امیــدوارم 

در بازی هــای آســیایی هــم اجــازه 
ــرم  ــه نظ ــم. ب ــل ببری ــم کام ــد تی بدهن
ــال های  ــرد س ــه عملک ــد ب ــئولان بای مس
اخیــر تنیــس روی میــز رجــوع کننــد 
و عملکــردی کــه در کســب ســهمیه 
المپیــک داشــتیم را بــا ســایر ورزش هــای 

توپــی و راکتــی مقایســه کننــد.
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تیـم توفارقـان آذرشـهر بـه دلیـل قوانیـن آیین نامـه ای، 
می توانند در لیـگ برتر بسـکتبال بـه کار خود ادامـه دهند.
به گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، روز گذشـته بود 
که فدراسـیون بسـکتبال ایران اعـلام کرد که تیـم توفارقان 
آذرشـهر، بـه دلیـل 2 باخـت فنـی در ایـن فصـل، از ادامـه 
رقابت هـای لیـگ برتـر ایـران کنـار گذاشـته شـد. تصمیم 
که امـروز رد شـد و قرار اسـت ایـن تیم بـه فعالیت خـود در 

لیـگ ادامـه دهد.
این اتفـاق در حالی رخ داد که در روزهای گذشـته، محسـن 
معزی فـر، سرپرسـت دبیـری فدراسـیون و نصـرت الله 
جعفریان، رئیس سـازمان لیگ فدراسـیون بسـکتبال، خبر 

حـذف توفارقـان را تاییـد کـرده بودند.
نصـرت الله جعفریـان، رئیـس سـازمان لیـگ فدراسـیون 
بسـکتبال در رابطـه بـا اتفـاق رخ داده توضیـح داد: در 
آیین نامـه ما آمده اسـت که اگـر یک تیـم 2 بـار از حضور در 

بازی هـای خـودداری کنـد بایـد از لیـگ کنـار بـرود.
او ادامـه داد: یـک بند دیگـر هم مبنـی بر ایـن که اگـر 2 بار 
بـازی را نیمه تمـام رهـا کند بایـد حذف شـود وجـود دارد. 
بنـدی مبنی بـر این کـه اگر یک بـار در بـازی شـرکت نکند 
و یک بـار هم نیمـه کاره بـازی را رهـا کند باید حذف شـود، 

وجود نداشـت.
رئیس سـازمان لیگ بسـکتبال تصریح کـرد: تیـم توفارقان 
یک بـار در بـازی حاضر نشـد و یک بـار هـم 59 ثانیـه مانده 
به پایان بـازی )مقابـل صنایـع هرمـزگان( از ادامه مسـابقه 

امتناع کـرد. به همیـن دلیل با شـرایط آیین نامـه هم خوانی 
نداشـت که این تیـم را حـذف کنیم.

او ادامـه داد: پـس از مشـورت بـا بخـش قضایی فدراسـیون 
به ایـن نتیجـه رسـیدیم که حـذف این تیم شـدنی نیسـت 
و بایـد در لیـگ بماننـد. البته تاکیـد کرده ایم کـه در صورت 
تکرار یکـی از این 2 رفتـار، توفارقان از لیگ حذف می شـود.

ــا فدراســیون  ــه آی ــن ســوال ک ــه ای ــان در پاســخ ب جعفری

آشــنایی کامــل بــا آیین نامــه نــدارد؟ توضیــح داد: 
ــول  ــرای فص ــد ب ــا بای ــاد ام ــاق افت ــن اتف ــفانه ای متاس
بعــد ایــن بخــش از آیین نامــه اصــلاح شــود. قوانیــن 
ــان  ــرایط توفارق ــا ش ــم ب ــک تی ــت ی ــه اس ــم گفت ــا ه فیب
ــازی ناتمــام( در  ــار حضــور پیــدا نکــردن و یــک ب )یــک ب
ــه همیــن  ــر، ب ــه لیــگ برت تورنمنت هــا حــذف می شــود ن

ــوند. ــته ش ــار گذاش ــگ کن ــد از لی ــل نش دلی

ملی پوشـان هاکـی روی یـخ کشـورمان اولیـن دیدار 
خود در بخـش  مـردان و زنـان مسـابقات کشـورهای 

اسـلامی را بـا پیروزی پشـت سـر گذاشـتند. 
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از تسـنیم، اولیـن 
دیدار مسابقات کشـورهای اسـلامی برای ملی پوشان 
هاکـی روی یخ مـردان کشـورمان بـا پیـروزی مقابل 
تیـم ملـی عمـان همـراه بـود. تیـم ملـی هاکـی ر وی 
یخ مـردان کشـورمان توانسـت تیـم ملی عمـان را که 
سـابقه 2 دهه فعالیـت در این رشـته دارد را بـا نتیجه 
12 بر 6 شکسـت دهـد. در ادامـه رقابت هـا و در بخش 
بانـوان نیز ملی پوشـان هاکـی روی یخ ایـران در اولین 
دیدار خـود مقابل تیم ملـی قدرتمند تاتارسـتان صف 

آرایـی کردنـد که علیرغـم شایسـتگی فـراوان در یک 
بازی بسـیار سـخت و  نفـس گیـر بـا نتیجه 4 بـر یک 
مقابـل میزبـان متوقف شـدند. دختـران هاکـی روی 
یـخ کشـورمان در ادامـه، صبـح امـروز و در دومیـن 
دیدار خود توانسـتند از سـد تیم امـارات عبـور کنند. 
این دیـدار کـه بـرای ملی پوشـان ایـران حکـم صعود 
را داشـت در تایـم اول بـا نتیجه صفـر - صفر بـه پایان 
رسـید. ملی پوشـان کشـورمان در تایـم دوم نتیجـه 
را 2 بـر صفـر کردنـد و در نهایـت در پایـان تایم سـوم 
توانسـتند با نتیجـه 4 بر صفـر تیـم امـارات را که پنج 
بازیکـن روس نیـز در اختیـار داشـت شکسـت داده و 

آمـاده دیـدار با تیـم ملـی بحرین شـوند.

هاکی روی یخ کشورهای اسلامیتوفارقان به لیگ بسکتبال برگشت
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انتظاری:

پرسپولیس با همین بازیکنان هم قهرمان می شود
بازیکن سـابق سرخپوشـان گفت که اگر پرسـپولیس بتواند یـک مهاجم جذب 
کند، عالی اسـت، اما اگر این اتفـاق هم نیفتاد ایـن تیم با همین نفـرات می تواند 

قهرمان شـود.
بـه گـزارش کاغذ وطـن بـه نقـل از تسـنیم، سـهراب انتظـاری دربـاره عملکرد 
شـاگردان یحیی گل محمدی در نیم فصـل اول لیگ برتر که با صدرنشـینی آنها 
به پایان رسـید، اظهار داشت: با شـرایطی که وجود داشـت، پرسپولیس توانست 
در نیم فصـل اول خوب بازی کـرده و امتیازات خوبی را جمع کند. تیم نسـبت به 
سـال های قبل شـاداب تر و بهتر بـازی کرد و مسـتحق اولـی نیم فصل هـم بود. 
این هم در شـرایطی اتفـاق افتاد که تیـم در ابتدای فصـل تغییر و تحـول زیادی 
در خود داشـت و بازیکنان بـا کیفیتی هم جذب شـدند که خیلی بـه تیم کمک 
کردنـد. وی ادامه داد: اکثـر بازیکنان تـازه  وارد بودند، غیر از بیرانونـد و رفیعی که 
قبلاً هم تجربه بازی کردن در پرسـپولیس را داشـتند. به این ترتیب در نیم فصل 
اول به نوعی بازیکنان جدید در تیم جـا افتادند و توانایی بیشـتری دارند و در نیم 
فصل دوم شـاهد عملکرد بهتـری از آنهـا خواهیم بود. بـا این شـرایطی که ایجاد 
شد و مشکلاتی که گریبان باشـگاه را گرفت، به کادرفنی و بازیکنان در نیم فصل 

اول نمره قبولی می دهم. داسـتان لوکادیا پیـش آمد، لیگ بـه خاطر جام جهانی 
2 مـاه تعطیل شـد و دیاباته هم مصـدوم بود.

انتظـاری با اشـاره به جدایـی لوکادیـا و ترک ایـران برخـلاف قـراردادش، تأکید 
کرد: راجع بـه لوکادیا زیـاده از حـد صحبت کردیـم و بـه آن پرداختیم. باشـگاه 
پرسـپولیس آنقـدر بـزرگ اسـت کـه اسـم لوکادیـا در آن گـم باشـد. بیـش از 
ظرفیتش بـه او بها دادیـم در حالی کـه زیاد هم مهم نیسـت. خودمـان بازیکنان 
بسـیار خوبی داریم. خصوصاً بچه هـای خود آکادمی ما بسـیار باکیفیـت و عالی 
هسـتند. دیدیم که محمد عمری یا سـینا اسـدبیگی بـدون ادعا کار را به دسـت 
گرفتند، اینها جوان های جویای نام هسـتند، خوشـبختانه اسـتعدادهای خوبی 
داریم کـه می توانند شـرایط را به سـود تیـم رقـم بزننـد. وی در مورد بازگشـت 
دوباره عیسـی آل کثیر به پرسـپولیس گفت: او یک سـال دور از مسـابقات بوده و 
نمی دانم شـرایط بدنی اش چطور اسـت. قبلًا که نشـان داده بازیکـن باکیفیت و 
خوبی اسـت. ما در نیم فصـل هم فرصت جـذب بازیکـن را داریم، اگر بـا توجه به 
بازی های باقی مانـده لیگ و جـام حذفی بتوانیـم بازیکن اضافه کنیـم که خوب 
اسـت، اگر هم نشـود، با همین نفرات می توانیم کار را پیش ببریم، کما اینکه نیم 

فصل اول را با همین هـا پیش بردیم و نتیجـه هم گرفتیم. به همیـن دلیل حتی 
اگر بازیکـن جدیدی بـه جمع تیـم اضافه نشـود، می توانیـم در پایـان فصل هم 
اولی نیم فصل را تکرار کنیم. این پیشکسـوت درباره سـایر مدعیان لیگ امسـال 
خاطرنشـان کرد: الان تیم هایـی هم کـه سـرمایه گذاری کرده اند جـا افتاده اند و 
نیم فصـل دوم همه تیم ها کار سـخت تری دارند. تراکتور که تیم سـختی نشـان 
داد و بـا مربـی خارجی باکیفیـت و زیبا بازی می کند. اسـتقلال که همیشـه تیم 
بزرگی بوده و هسـت، گل گهـر و فولاد هـم مدعی اند. امیـدوارم اتفـاق خوب هم 
در نیم فصل دوم بیفتد و تماشـاگران به ورزشـگاه ها بازگردند. ایـن موضوع روی 

کیفیت بازی ها تأثیـر دارد و نیـم فصل جذابـی را شـاهد خواهیم بود.
انتظـاری دربـاره وضعیـت نامعلوم نیمکـت تیم ملـی تصریح کـرد: هنـوز برای 
تصمیم گیـری در ایـن بـاره فرصـت هسـت، امـا بـه نظـر مـن خـوب اسـت که 
سـرمربی جدید زمانی معرفی شـود که فرصت تماشـای لیگ را داشـته باشد تا 
بتواند بازیکنان خوب را شناسـایی کند. نظرات در مورد خارجی یـا داخلی بودن 
سـرمربی تیم ملی متفاوت اسـت، باید در این باره اتاق فکر تشـکیل شـود و همه 

جوانب را در نظـر بگیرند.
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80 هزار میلیارد تومان 
فرار مالیاتی در سه 

سال گذشته
سخنگوی کمیسـیون تلفیق لایحه بودجه 
1402 از فـرار مالیاتـی بـه میـزان 80 هزار 
میلیارد تومان در طول سـه سـال گذشـته 
خبـر داد و گفت که در سـه سـال گذشـته 
885 هـزار فـرد حقوقـی و 5/3 میلیـون 
نفـر اشـخاص حقیقـی مالیـات پرداخـت 

نکـرده اند.
به گـزارش  کاغـذ وطـن به نقـل از ایسـنا، 
رحیـم زارع در توضیـح جلسـه کمیسـیون 
تلفیـق لایحـه بودجـه 1402 گفـت: ایـن 
جلسـه با حضور میرکاظمی رییس سازمان 
برنامـه و بودجـه و خانـدوزی وزیـر اقتصاد 
و معاونـان آن هـا تشـکیل شـد و  منابـع 
درآمـدی  و موضوع مالیات ها اعـم از مالیات 
مسـتقیم، مالیـات بـر درآمـد و مالیـات بر 
ثروت و اشـخاص حقوقی در لایحـه بودجه 

سـال آینده بررسـی شـد.
وی ادامه داد: منابع مالیاتی در سـال جاری 
افزایش داشـته به طـوری کـه از 454 هزار 
میلیـارد تومان سـال جاری به حـدود ۷00 
هـزار میلیـارد تومـان رسـیده اسـت؛ نکته 
مهم در این جلسـه این بـود کـه 885 هزار 
فـرد حقوقـی در طـول سـه سـال گذشـته 
مالیـات پرداخـت نکـرده اند کـه نزدیک به 

30 هـزار میلیـارد تومان می شـود.
زارع افـزود: 5/3 میلیـون نفـر اشـخاص 
حقیقی نیز طی سـه سـال گذشـته مالیات 
پرداخـت نکردند کـه نزدیـک بـه 50 هزار 
میلیـارد تومـان مـی شـود لـذا از ایـن دو 
محـل 80 هـزار میلیـارد تومـان بـه عنوان 
پایه جدیـد مالیاتـی در بودجه آمده اسـت. 
ایـن اشـخاص حقوقـی و حقیقی بـه نوعی 

فـرار مالیاتـی داشـته اند.
سـخنگوی کمیسـیون تلفیـق مجلـس بـا 
بیـان اینکـه پیشـنهاد دولـت در لایحـه 
بودجـه کاهـش ۷ درصـدی مالیـات بخش 
تولیدی برای حمایت از تولید اسـت، گفت: 
دولـت در لایحـه بودجـه نـرخ تـورم را 40 
درصـد را پیش بینی کـرده و مـواردی برای 
حمایت از معیشـت مردم و تولید و شاخص 

هـای کلان آمده اسـت.
زارع در پایان یادآور شـد: کمیسیون تلفیق 
طـی 5 روز بررسـی کلیـات لایحـه بودجـه 
1402، مصوبـه ای نداشـته و فقـط کلیـات 
بودجـه را بررسـی می کنـد؛ در صـورت 
تصویب کلیات در صحن علنی، کمیسـیون 
وارد تبصره هـا و جزئیـات بودجـه شـده و 

مصوباتـی خواهد داشـت.

تعطیلی راهکار
 مناسبی نیست، 

اما اهم رساندن سوخت
 به منازل مردم است

رئیس جمهـور بـا بیـان اینکـه در وضعیت 
خـاص آب و هوایـی پیـش آمـده بـا 
تلاش هـای مسـئولان اداره گاز و البتـه 
همراهـی و همـکاری متعهدانـه مـردم، 
قطعـی گسـترده گاز نداشـتیم و فقـط در 
نقـاط محـدودی متاسـفانه گاز قطع شـد، 
گفت: تعطیلـی ادارات و سـازمان ها راهکار 
مناسـبی نیسـت، امـا امـروز موضـوع اهـم 
رسـاندن سـوخت بـه منـازل مردم اسـت و 

بعـد بـه واحدهـای تجـاری و اداری.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایلنـا، 
سـید ابراهیم رئیسـی صبح روز گذشـته با 
حضور از پیش اعلام نشـده در شـرکت ملی 
گاز، ضمـن حضـور در مرکز کنترل شـبکه 
گاز کشـور،  از نزدیـک در جریـان آخریـن 
وضعیـت توزیـع گاز در سراسـر کشـور و 
اقدامات صـورت گرفته جهت پایـداری این 

شـبکه قـرار گرفت.
 رئیسـی سـپس در جلسـه ویـژه کارگـروه 
تامیـن پایـدار سـوخت زمسـتانی شـرکت 
کـرده و از تلاش هـا و زحمـات وزیـر نفـت 
و مسـئولان شـرکت ملـی گاز کـه بـا توجه 
بـه شـرایط خـاص آب و هوایی پیـش آمده 
در کشـور برای مدیریت صحیـح توزیع گاز 

تـلاش زیـادی کرده انـد، قدردانـی کـرد.
رئیـس جمهـور وجـه مکمـل تلاش هـای 
مسـئولان اداره گاز را مصـرف صحیـح گاز 
از سـوی مـردم عنوان کـرد و گفـت: اصلاح 
الگوهـای مصـرف نیـاز بـه فرهنگ سـازی 
دارد کـه مسـئولیت اصلـی در ایـن زمینـه 
بـر عهـده رسـانه ملـی، اصحـاب رسـانه و 

تریبـون داران اسـت.
رئیسـی بـا بیـان اینکـه در وضعیـت خاص 
آب و هوایـی پیـش آمـده بـا تلاش هـای 
مسـئولان اداره گاز و البتـه همراهـی و 
همـکاری متعهدانـه مردم قطعی گسـترده 
گاز نداشـتیم و فقـط در نقـاط محـدودی 
متاسـفانه گاز قطـع شـد، دربـاره مدیریت 
اعمـال شـده گفـت: تعطیلـی ادارات و 
سـازمان ها راهـکار مناسـبی نیسـت، امـا 
امـروز موضـوع اهـم رسـاندن سـوخت بـه 
منـازل مـردم اسـت و بعـد بـه واحدهـای 

تجـاری و اداری.
رئیـس جمهـور تصریـح کـرد: موضـوع 
ذخیره سـازی گاز و نفـت از مسـائل بسـیار 
مهـم بـه ویـژه بـرای شـرایط بحرانـی و 
غیرقابل پیش بینی اسـت که متاسـفانه در 
یک مقطعـی مـورد بی توجهی قـرار گرفته 
و شـرکت ذخیره سـازی منحل شـده است. 
وزارت نفـت پـس از پایـان شـرایط ویـژه 
فعلی باید حتمـا این موضوع را مـورد توجه 

جـدی قـرار دهد.

 اصلاح ساختار بودجه صرفاً یک شعار بود

افزایش بودجه صدا و سیما 
صرف توسعه زیرساخت ها در 

مناطق محروم شود
یک نماینـده مجلـس گفـت: در شـرایطی که بـا محدودیـت بودجه 
مواجه هسـتیم علی القاعده باید نهادهایی که تاکنـون درباره عملکرد 
خودشـان پاسـخگو نبودنـد، شـفافیت مالـی ندارنـد و کارکردشـان 

مشـخص نیسـت مشـمول ریاضت اقتصـادی قـرار می گرفتند.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایلنـا، معین الدین سـعیدی درباره 
افزایش بودجه صداوسـیما در لایحـه بودجه سـال 1402 و بیانیه این 
سـازمان در این خصوص گفت: به نظر ما بودجه صداوسـیما در لایحه 
سـال آینده افزایش غیر قابـل قبولی پیـدا کـرده اسـت. اولاً در بیانیه 
اعـلام کردند جیـغ بنفـش معاندیـن از ایـن موضـوع درآمده اسـت، 
اتفاقا من معتقـدم ندای اعتـراض بسـیاری از مردم مناطق محـروم از 
این افزایـش بودجه درآمده اسـت، زیرا در شـرایطی که بـا محدودیت 
بودجه مواجه هسـتیم، علی القاعـده باید نهادهایی که تاکنـون درباره 
عملکرد خودشان پاسخگو نبودند، شفافیت مالی ندارند و کارکردشان 

مشـخص نیسـت، مشـمول ریاضت اقتصادی قرار می گرفتند.
این نماینده مجلس شـورای اسـلامی ادامه داد: سـوالم درباره افزایش 
بودجه صداوسـیما از مسئولین  این اسـت در شـرایطی که بودجه این 
سازمان شـاید 10 درصد همین میزان بوده چه عملکردی داشته اند؟ 
در راسـتای بیانـات مقام معظم در خصـوص تاکیدهایی که داشـتند، 
خروجـی و نتیجه کارشـان چه بوده اسـت؟ عملکـرد این سـازمان در 

جهت تبیین مواضـع انقلاب اسـلامی چه بوده اسـت؟
وی با بیـان اینکـه در چنین شـرایطی که مـا محدودیت منابـع مالی 
داریم بسیاری از پروژه های عمرانی مانند حوزه سـواحل مکران دارای 
مشـکل اسـت، این افزایش برای چیسـت؟ عنوان کرد: بـه گفته خود 
دولت  1600 تخت بیمارستانی در جنوب سیسـتان و بلوچستان کم 
داریم و بهانه شـان این اسـت که بودجه و اعتبار نداریم، در این شرایط 
که بودجه بایـد صرف حوزه درمان، آموزش و راه شـود چـرا باید اعتبار 
سـازمان صداوسـیما را این گونه افزایش دهیم؟ این اعتـراض صرفاً به 
قول آقایـان جیغ بنفش معاندین نیسـت، دلسـوزان نظـام می گویند 
ایـن همـه اعتبـار و بودجـه ای که تـا امـروز صرف صداوسـیما شـده 
خروجـی اش چیسـت؟ قطعا بـه عنـوان یکـی از خادمین ملـت تمام 
تلاش خودم را خواهـم کرد که نه تنهـا این بودجه افزایـش پیدا نکند 
بلکه مسئولان صداوسـیما باید توضیح دهند تا الان این همه اعتباری 

که برای شـان گذاشـتند نتیجه اش چه بوده اسـت؟
سـعیدی درباره اصلاح سـاختار بودجه اظهار داشـت: واقعیت امر این 
اسـت که بحث اصلاح سـاختار بودجه که دولت روی آن تاکید داشت، 
صرفاً یک حرف و شـعار بوده و عملا هیـچ اعتقادی بـه موازین اصلاح 

سـاختار بودجه وجود ندارد.
وی تاکید کـرد: معتقدم ایـن افزایش بودجـه ای که برای صداوسـیما 
در نظر گرفتنـد باید صرف ایجاد زیر سـاخت های توسـعه انسـانی در 
مناطق محروم خصوصا سیستان و بلوچستان شـود. انتظارم از رئیس 
صداوسـیما این اسـت که نامه ای به رئیس مجلس شـورای اسـلامی 
و کمیسـیون تلفیق بزنند و خودشـان بگویند جای افزایش اعتبارات 
سـازمان عریـض و طویـل صداوسـیما، ایـن بودجـه را صـرف بحـث 
آبرسـانی به مناطق محـروم، بیمارسـتان ها و راه های روسـتایی برای 

اسـتان سیستان و بلوچسـتان کنند.
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کاغذ سیاست
چگونه برنامه »۷هزار صفحه ای« رئیسی گم شد؟! 

با ونزوئلایی شدن اقتصاد به زودی وعده های ۷۵۰ ستاد انتخاباتی 
دولت سیزدهم تکذیب می شود؟

گزارش
خبرآنلاین

در حالی که یکسـال و نیـم از وعده ارسـال برنامه 
ای ۷هـزار صفحـه ای رئیسـی بـه 200 اسـتاد 
دانشـگاه می گـذرد، بـا وجـود تاییـد ایـن برنامـه 
از سـوی رئیسـی در زمـان انتخابـات، حـالا اصل 

وجـود ایـن برنامـه تکذیـب می شـود.
به دنبال بدقولـی دولـت در اولویت دادن بـه ارائه 
برنامه هفتـم به مجلـس و تحمیـل برنامـه لایحه 
بودجه بـر خـلاف توافـق صـورت گرفته رئیسـی 
بـا قالیبـاف در جلسـه سـران قـوا، معیـن الدیـن 
سـعیدی نماینده چابهار در انتقاد به بـی برنامگی 
دولت گفـت »از برنامه ۷ هزار صفحـه ای که آقای 
رئیس جمهـور فرمودنـد حداقـل ۷ صفحـه را رو 
کننـد تـا ببینیم چه چیـزی هسـت، ما که تـا این 

لحظـه چیـزی ندیدیم«
در همین راسـتا، غلامرضـا مصباحی مقـدم، عضو 
مجمـع تشـخیص مصلحـت نظـام و سـخنگوی 
جامعـه روحانیـت مبـارز هـم اعـلام کـرد آقـای 
رئیسـی قبل از انتخابات برنامه اقتصـادی میدانی 
نداشـتند و از برنامه هفـت هزار صفحه ای ایشـان 
هم بنده چیـزی ندیـدم؛ حتی از ایشـان حضوری 
هم مطالبه کـرده ام، اما چیـزی به من ارائـه نکرد.

بـه دنبـال انتقـادات بـه عـدم ارائـه برنامـه هفت 
هزار صفحه ای رئیسـی که بعد از یکسـال و نیم از 
پیروزی او در انتخابات، هنوز منتشـر نشـده است، 
معاونت امور مجلس ریاسـت جمهـور در بیانیه ای 
شـتا  زده مدعی شـد »ایـن نقـل قـول را در کدام 
مناظـره و یـا سـخنرانی از رئیس جمهـور شـنیده 
یـا خوانده انـد؟ و اگـر بـه عنـوان مثـال گروهی از 
جوانـان متعهـد محصول تـلاش هـای خـود را با 
اسـاتید دانشـگاه به اشـتراک بگذارند ربـط آن به 

رئیـس جمهور چیسـت؟«

ماجرای برنامه ۷هزار صفحه ای
 رئیسی چیست؟

در زمـان تبلیغـات انتخابـات ریاسـت جمهـوری 
سـال1400 افـراد زیادی بـر روی نامزد پیـروز در 
جبهه اصولگرایی شـرط بندی مـی کردند. تمایل 
بـرای نزدیـک شـدن بـه نامزدهایـی کـه احتمال 
پیـروزی آنهـا بـالا بـود باعـث می شـد تـا فعالان 

اصولگـرا در اردوگاه رئیسـی و جلیلـی فعالیـت 
مشـترکی داشـته باشـند.

از سـوی دیگر، در آن زمان به دلیل فقدان سـوابق 
اجرایـی رئیسـی و جلیلـی و بـی تفاوتـی نخبگان 
نسـبت به این دو نامـزد، تـلاش رئیسـی و جلیلی 
بر ایـن نقطـه متمرکز شـد تـا خـود را نامزدهایی 
متخصـص و دارای برنامه بـه مردم معرفـی کنند.

انتخاباتـی  کمپیـن  شـرایطی،  چنیـن  در 
سـعید جلیلـی در کاشـان دسـت بـه کار شـد. 
23خرداد1400، محمدرضا رمضانعلی زاده رئیس 
سـتاد انتخاباتـی جلیلـی در کاشـان مدعـی شـد 
»سـعید جلیلـی راهکارهایـی بـرای جهـش ایران 
دارد و برنامـه هفت هـزار صفحـه ای در حوزه های 
مختلـف دارای برنامه های مـدون و دقیق و کارآمد 

اسـت«
این در شـرایطی بود که فقط پنج روز بـه انتخابات 
باقـی مانـده بـود و نامزدهـای پوششـی ابراهیـم 
رئیسـی کـه بـرای پوشـش ناتوانـی او در حـوزه 
هـای سیاسـت خارجـی، اقتصـاد و فرهنـگ بـه 
میـدان آمـده بودند، یـک به یـک بـه نفـع او کنار 

مـی رفتنـد.
سـعید جلیلـی کـه مسـئولیت پوشـش ضعـف 
رئیسـی در سیاسـت خارجـی را برعهـده داشـت 
26خـرداد1400 و دو روز مانده بـه انتخابات برای 
دومین بـار هـواداران خـود را ناامید کـرد و به نفع 

رئیسـی انصـراف داد.
در همـان روز انصـراف سـعید جلیلی، تعـدادی از 
کمپین های انتخاباتـی او تعطیل و تعـدادی دیگر 
در کمپین ابراهیم رئیسی مشـغول فعالیت شدند. 
درسـت در همـان روز انصـراف جلیلـی بـه نفـع 
رئیسـی، سـید حسـین جعفری مسـئول جنبش 
مرکـزی جوانـان انقلابـی آیـت الله رئیسـی ، در 
مصاحبـه ای از ارسـال برنامه ای ۷هـزار صفحه ای 

به روسـای 200 دانشـگاه کشـور خبـر داد.
در نامـه ی رئیـس سـتاد جوانـان انقلابی رئیسـی 
به روسـای دانشـگاه های کشـور، تاکید شـده بود 
این برنامه توسـط » 80 کارشـناس زبده در ۷ هزار 

صفحـه تهیـه و تدوین گردیده اسـت«
ایـن در حالی اسـت کـه قبـل تـر از اینها، سـایت 
بولتـن نیـوز از رسـانه هـای حامـی رئیسـی 
جمهـوری،  ریاسـت  نتخابـات  ا جریـان  در 

اعـلام  از  قبـل  ۷روز  یعنـی  28اردیبهشـت 
کاندیداتـوری رئیسـی، در توضیـح برنامـه ۷هزار 
صفحـه ای رئیسـی کـه شـایعات آن مطرح شـده 
بـود نوشـت »تدوین ایـن برنامـه از همـان ابتدا با 
اطـلاع ایشـان انجـام شـده و قـرار بـود در اختیار 
هـر دولـت انقلابـی کـه بـر سـر کار می آیـد قـرار 
گیـرد. اما بعـد از ثبت نـام آیـت الله رئیسـی برای 
انتخابـات ریاسـت جمهـوری 1400، تیمـی کـه 
ایـن برنامـه را تدویـن کـرده، آن را در اختیـار 
ایشـان قرار مـی دهند. ایشـان نیـز با تاییـد کلی 
برنامه تدویـن شـده، تصمیم مـی گیرند تـا آن را 
به حـدود 200 نفر از اسـاتید دانشـگاهی ارسـال 
کـرده و نظـرات تخصصـی خـود را بـرای بهبـود 
آنچـه نوشـته شـده دریافـت نماینـد. و آن ۷ هزار 
صفحـه برنامه، فعـلا در ایـن مرحلـه قـرار دارد.«

برنامه ای که بعد از انتخابات، 
تکذیب می شود

حالا بعـد از یکسـال و نیم از آغـاز دولت رئیسـی، 
روابـط عمومـی معاونـت امـور مجلـس رئیسـی 
بیانیـه داده و اصـل وجـود ۷هـزار صفحـه برنامه 
رئیسـی را تکذیـب کـرده و آشـکار گفتـه ایـن 
اظهـارات توسـط هـواداران ابراهیم رئیسـی بیان 
شـده و شـخص رئیسـی چنیـن ادعایـی نداشـته 

اسـت.
موضوعـی کـه نشـان مـی دهـد دولـت مدعـی 
صادق الوعد بـودن، علیرغم عدم تکذیب رئیسـی 
در زمـان انتخابـات یـا پـس از آن، و بـا وجـود 
درخواسـت اقتصاددان هـا، نماینـدگان مجلـس 
بـرای ارائه یـک صفحـه از ایـن برنامه، تا بـه امروز 
نسـخه ای از برنامـه ۷هـزار صفحـه ای را منتشـر 

نکـرده اسـت.
حـال سـوالی کـه در افـکار عمومـی مطـرح مـی 
شـود این اسـت که شـیوع چنین شـیوه ناصوابی، 
نمایانگر چیسـت و چرا رئیس جمهـوری و اعضای 
هیات دولت نسـبت بـه وقـوع چنین مسـائلی که 
منجـر بـه کاهـش اعتمـاد بـه عنـوان مهمتریـن 
سـرمایه اجتماعـی می شـود، حسـاس نیسـتند؟ 
حالا بـا ونزوئلایی شـدن اقتصـاد آیـا متخصصان 
و افکار عمومـی نباید انتظار داشـته باشـند که به 
زودی دیگر وعـده های داده شـده نیز مـورد انکار 
قرار گیـرد؟ زیرا در شـرایطی کـه روابـط عمومی 
معاونت امـور مجلـس دولـت سـیزدهم، گفته ها 
و اظهـار نظرهـای هـواداران رئیسـی را انـکار می 
کنـد به طـور طبیعـی در مـاه هـای آینـده، وعده 
هـا و گفتـه هـای مسـئولان بیـش از ۷50 سـتاد 
انتخاباتی رئیسـی کـه در زمان انتخابـات از جانب 

او وعـده دادنـد، تکذیب خواهد شـد.
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سفر گروسی به تهران برای پیدا کردن راه حلی برای چگونگی 
پاسخ دادن ایران به سوالات است

تحلیل گـر مسـائل بین الملل گفت: منظـور از مذاکـره این نیسـت که آقای 
گروسـی بیایـد تهران تـا گفت وگـو کند کـه مـا سـوالات را پاسـخ دهیم یا 
خیـر. آژانـس در پاسـخ دادن به ایـن سـوالات تردیـد نـدارد و اصـرار دارد. 
مذاکره درباره پاسـخ دادن یا ندادن نیسـت. مذاکره درباره چگونگی پاسـخ 

دادن به ایـن سـوالات و پیدا کـردن راه حل اسـت.
بـه گـزارش کاغذ وطـن بـه نقـل از ایلنـا، حسـن بهشـتی پور کارشـناس 
مسـائل بیـن الملـل در پاسـخ بـه این سـوال کـه رافائـل گروسـی رئیس 
سـازمان انـرژی اتمـی ضمن اعـلام آمادگـی برای سـفر بـه تهـران گفته 
اسـت کـه راه مذاکراه بسـته شـده اسـت تحلیـل شـما دربـاره گفته های 
جدیـد او چیسـت، گفت: اینکـه گفته شـده راه مذاکره بسـته شـده یعنی 
می خواهـد بگویـد ایران دربـاره سـوالاتی کـه مدنظـر آژانس اسـت، باید 
پاسـخ بدهد. شـاید از نظر آقای گروسـی جایی برای مذاکره باقـی نمانده 

امـا بحث این اسـت کـه ایـران باید پاسـخ دهـد. آقای گروسـی بـه دنبال 
راه حل هایی اسـت که می تواند بـرای نحوه پاسـخگویی ایران به سـوالات 

انتخاب شـود.
وی افـزود: واقعیـت ایـن اسـت کـه ایـران در خردادماه سـال جاری پاسـخ 
مفصلـی بـه سـوالات داده امـا ایـن پاسـخ ها از نظـر آژانـس پذیرفته شـده 
نیسـت؛ چون ایـران می گویـد در هر مرکـزی که فعالیـت هسـته ای انجام 
داده زیـر نظر آژانس اسـت و هیچ مرکـز اعلام نشـده ای وجود نـدارد که در 
آنجا بخواهـد فعالیـت کند امـا در  بحث مـورد ادعـای آژانـس در جایی که 

اورانیـوم بسـیار ناچیز پیدا شـده .
بهشـتی پور تصریح کـرد: به هرحـال شـاید آمدن آقای گروسـی بـه تهران 
سـبب شـود تا به سـمت پیـدا کـردن راه حل هـای جدیـد بروند کـه ایران 
بتواند پاسـخ دقیقی بـه آژانـس بدهد تـا آنـان را متقاعـد کند. بـه نظر من 

ایـران در موضـوع مربـوط بـه آژانس بـا خـود آژانس خیلـی بهتـر می تواند 
بـه توافق برسـد.

وی در ادامـه گفـت: البتـه طرفی کـه معتقدیم بـا آنهـا می توانیـم از طریق 
سیاسـی ایـن موضوعـات را حـل کنیـم، آمریکا اسـت. چـون اصـل قضیه 
سـاخته و پرداختـه آمریـکا و اسـرائیل اسـت و آن ها بهتـر ایـن موضوعات 
را می داننـد. بنابرایـن همان طـور که خودشـان این مشـکلات را بـه وجود 
آوردند خودشـان هم بایـد ایـن پرونـده را ببندند، چـون واقعیت نـدارد. به 
نظرم با توجـه به سـوابقی که آژانـس دارد و قضیـه مدالیته ای کـه در 6 بند 
در دوره  آقـای البرادعی و آقای علـی لاریجانی که دبیر عالی شـورای امنیت 
ملی بود حل شـد، ایـن موضوع هـم می تواند قابل حـل باشـد. بنابراین باید 
منتظر باشـیم و ببینیـم و همچنـان امیدواریم این گـره باز شـود که خیلی 

کمک می کند تـا قطعنامـه  جدیـدی علیه ایـران صادر نشـود.

بهشـتی پور در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه چـه راه حل هـای دیگـری وجود 
دارد تا ایـن موضوع سـریع تر به نتیجه برسـد، گفـت: آقای گروسـی درباره 
مذاکره کـه گفتند عمـلا امکان پذیر نیسـت. منظـور از مذاکره این نیسـت 
که آقای گروسـی بیاید تهـران تا گفت وگو کند که ما این سـوالات را پاسـخ 
دهیم یا خیـر. آژانس در پاسـخ دادن بـه این سـوالات تردید نـدارد و اصرار 
دارد. از طـرف دیگر شـورای حکام می خواهد که ایران پاسـخ دهـد. مذاکره 
درباره پاسـخ دادن یا ندادن نیسـت. مذاکره درباره چگونگی پاسـخ دادن به 
این سـوالات و پیدا کـردن راه حل اسـت. چـون یک طـرف ایران اسـت که 
می گوید این پرونده سـازی اسـت که اسـرائیلی ها و آمریکایی ها برای ایران 
ایجـاد کردند و یـک طـرف دیگـر آژانس اسـت کـه می گوید من براسـاس 
قرائن و شـواهدی که در سـال 2019 در بازدید از این مراکز به دست آوردم 

اورانیوم بسـیار ناچیز غنی شـده زیـر 5 درصد به دسـت آوردم.

وزیـر کشـور گفـت: راه اصلـی بـرای مدیریـت 
مصـرف انرژی و عبـور از بحـران، بهبـود و اصلاح 
الگـوی مصـرف و کاهش مصـارف غیر ضـروری 

اسـت.
بـه گـزارش کاغذ وطـن بـه نقـل از ایرنا، جلسـه 
سـتاد مدیریـت بحـران کشـور جهـت بررسـی 
آخریـن وضعیـت متاثـر از سـامانه های بارشـی 
اخیر و کاهش محسـوس دما صبح یکشنبه )25 
دی 1401( بـه ریاسـت وزیر کشـور و بـا حضور 
اعضـای سـتاد ملـی مدیریـت بحـران در وزارت 

کشـور برگزار شـد.
احمد وحیـدی وزیر کشـور در این جلسـه اظهار 
داشـت: راه اصلـی بـرای مدیریت مصـرف انرژی 
و عبور از بحـران در فصل سـرما، اصـلاح و بهبود 
الگـوی مصـرف در کشـور اسـت و در عیـن حال 
باید نسـبت به کاهش مصرف انرژی نیـز اهتمام 
داشـت. وی افـزود: در موارد بسـیاری بـا مصرف 
مازاد فراوان گاز روبرو هسـتیم که به شبکه توزیع 
گاز فشـار مـی آورد و سـامانه توزیـع گاز را دچـار 
مشـکل می کند که ایـن رویـه باید اصلاح شـود.
وزیر کشـور در ادامه بر اسـتاندارد سـازی مصرف 
انرژی نیز تاکید کرد و گفـت: در این زمینه وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و سازمان ملی استاندارد 
وظایفـی طبـق قانونـی دارنـد کـه می بایسـت 
نسـبت بـه بهینـه سـازی مصـرف انـرژی اقدام 
نماینـد. وحیـدی خاطـر نشـان کـرد: در برخی 
مراکـز به وفـور گاز مصرف می شـود کـه راندمان 
بالایـی هم نـدارد کـه در ایـن زمینه می تـوان به 
شـیوه گرماتاب اشـاره کرد کـه برای گـرم کردن 
برخی محیط ها اشـاره کـرد که بهـره وری ندارد 

و باعـث اتـلاف انرژی می شـود.
وی بـا قدردانـی از همـکاری مـردم بـرای 
مدیریـت مصـرف گاز در کشـور و از وزارتخانه ها 

و دسـتگاه های مختلـف و نیـز صنعتگـران برای 
همکاری در زمینه مدیریت شـبکه گاز و پایداری 

شـبکه برق تشـکر کـرد.
وزیر کشور با اشـاره به گزارش اسـتانداران درباره 
وضعیت امدادرسـانی بـه مـردم، گفت: بـا توجه 
به گـزارش سـازمان هواشناسـی، برودت هـوا در 
روزهـای آتـی ادامـه خواهد داشـت و نیاز اسـت 
گروه های مدیریت بحران همچنان فعال باشـند 
و رصـد میدانی نقاطـی که دچـار افت فشـار گاز 

می شـوند را ادامـه دهند.
وی بـر آمادگـی اسـتان های معیـن بـرای 
امدادرسـانی احتمالی به اسـتان هایی کـه دچار 

مشـکل می شـوند، تاکیـد کـرد.
وحیدی تـداوم کار نانوایـان در شـرایط کنونی را 
ضـروری دانسـت و گفت: پیـش بینی رسـاندن 
سـوخت مایع برای مناطقی که گاز کمبود وجود 
دارد، لازم اسـت تا اگـر دچار قطعی گاز شـدیم با 

سـوخت مایع مشـکل مردم برطرف شـود.
وزیر کشـور بـر آمادگی اسـتان ها بـرای خدمت 
رسـانی مـردم در دوره بـرودت هـوا تاکیـد کـرد 
و گفـت: در حـوزه آمـوزش و پـرورش و تعطیلی 

مدارس، مـا هم مایلیم کـه مدارس جـزو آخرین 
مراکز باشـد که تعطیل می شـود؛ درباره آلودگی 
هوا تعطیلی مـدارس جـزو اولویتی اسـت که در 
دسـتورالعملها آمده امـا در مورد سـرما، تاکید بر 
این اسـت که مدارس در آخرین مرحله تعطیلی 

باشـد تا آموزش دچار مشـکل نشـود.
وزیر کشـور بـر اطلاع رسـانی دقیـق و بـه موقع 
به مـردم تاکید کـرد و گفـت: پویش »یـک خانه 
یک اتـاق گرم« بـا موفقیـت در خراسـان رضوی 
انجام شـد و انجام آن در سـایر اسـتانها نیز کمک 

کننده اسـت .
وحیدی از مـردم خواسـت که با کاهـش مصرف 
گاز، به سـوی افزایش مصـرف برق نیاورنـد و زیرا 
برق نیروگاهها هـم از طریق گاز تولید می شـود.
وی همچنیـن دربـاره ادارات و تعطیلـی آنها نیز 
توضیـح داد: ایـن کار بـه لحـاظ ضـرورت رخ داد 
امـا اسـتانداران تـلاش کنند تـا حداقـل نیروها 
برای پاسـخگویی بـه مراجعـات مـردم در ادارات 
حضور داشـته باشـند تـا کار مردم بخصـوص در 
اسـتانهایی که درجه حرارت قابل تحمل اسـت، 

تعطیل نشـود.

سـخنگوی کمیسـیون اصل نود مجلس شورای 
اسـلامی از بررسـی آخریـن وضعیـت سـامانه 
املاک و اسـکان و طـرح نهضت ملی مسـکن در 
جلسـه امروز این کمیسـیون با حضور وزیـر راه و 

شهرسـازی خبـر داد.
به گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، علی 
خضریان در توضیح جلسـه کمیسـیون اصل 90 
گفت: این جلسـه با حضور مهـرداد بذرپاش وزیر 
راه و شهرسـازی و معاونانش برای بررسی آخرین 
وضعیت سـامانه املاک و اسـکان، طـرح نهضت 
ملی مسـکن و بررسـی پرونده نقـاط حادثه خیز 
جاده هـا و اصـلاح آن هـا تشـکیل شـد و وزیـر 

توضیحاتـی به تفصیـل ارائـه کرد.
وی توضیـح داد: در موضـوع سـامانه امـلاک و 
اسـکان بـا توجه بـه گـزارش ارائـه شـده آخرین 
بـه روزرسـانی ها در سـامانه از سـوی وزارتخانـه 
انجام شـده و تا به حـال 3 میلیـون داده بـر روی 
سایت بارگذاری شـده است که شـامل اطلاعات 
مالکیـن، اقامتـگاه، از انـواع سـکونت گاه ها و ... 
می شـود و جلسـاتی بـا دسـتگاه های اجرایـی، 
نهادهـا و سـازمان های مختلف مطابـق مصوبات 
هیـأت وزیـران بـرای کسـب اطـلاع از وضعیت 
املاک برگزار شـد. اما در برخی موارد شاهد عدم 
همکاری و یا ارائه ناقص اطلاعات از سـوی برخی 
دسـتگاه ها هسـتیم که مقرر شد کمیسـیون در 
ایـن خصـوص بـا توجـه بـه تـوان نظارتـی خود 
موضـوع را دنبـال و طـی دو هفته شـاخص های 

پیشـرفت سـامانه را تعییـن کند.
خضریان خاطرنشان کرد: وزارت راه و شهرسازی 
نیـز موظف شـد طـی دو هفتـه آینده فهرسـتی 
از دسـتگاه هایی کـه در زمینـه ارائـه اطلاعـات 
درخواسـتی کوتاهی و یا عدم همکاری داشته اند 
با تعییـن نـوع اطلاعات و میـزان عـدم همکاری 

در اختیـار کمیسـیون قـرار دهنـد. همچنیـن 
گزارشـی از آسیب شناسـی اجـرای سـامانه بـا 
تعیین اختلالات و مسـیر رفـع آنها بـرای اجرای 
کامل سـامانه به نحـوی که در قانـون پیش بینی 
شـده در اختیـار کمیسـیون قـرار گیـرد و وزیـر 
نیز مکلف شـد مسـئولی مشـخص برای سامانه 
امـلاک و اسـکان و متمرکز بـر روی این سـامانه 
تعییـن کـرده و طـی یـک هفتـه آینـده ابلاغیه  
ایشـان را صـادر کنـد. وی در خصـوص موضـوع 
آخریـن وضعیـت اجـرای نهضت ملی مسـکن و 
گزارش ارائه شـده توسـط وزیر راه و شهرسـازی 
نیـز گفـت: آقـای بذرپـاش گـزارش مشـروحی 
در خصـوص طـرح ملی نهضـت مسـکن، میزان 
پیشـرفت فیزیکـی پروژه هـا، ابزارهـای اجرایـی 
نهضت ملی مسـکن اعم از ارائه زمین، تسهیلات 
و ... ارائـه کـرد. همچنیـن هدف گـذاری آتی این 
طرح نیز از دیگـر موضوعات مطروحه در جلسـه 
بـود.  سـخنگوی کمیسـیون اصـل 90 مجلـس 
اضافه کرد: موضوع حمـل و نقل کالا و بـار و لزوم 
توسـعه شـرکت های بـزرگ و هوشمندسـازی 
حمل و نقـل نیز بحـث دیگری بود که در جلسـه 

و با توجـه به اهمیـت آن مطرح شـد و مقرر شـد 
بهینه سـازی حوزه حمل و نقـل کالا و بار و حذف 
رانت ها و حـذف دلال ها و واسـطه گران و دریافت 
حـق دلالـی گـزاف و همچنیـن نظـارت بهتر بر 
مسـیرهای رفـت و آمـد بـاری و راننـدگان مورد 
توجه قـرار گیرد و جلسـه ای خاص ایـن موضوع 
توسـط کمیسـیون و وزارتخانـه تشـکیل شـود 
تـا مطالبـات صنـف شـرکت های حمـل و نقـل 
کالا بررسـی شـود.  وی دربـاره موضـوع نقـاط 
حادثه خیـز جـاده ای نیـز گفـت: بـا توجـه بـه 
اینکه پیش از این کمیسـیون اصل 90 جلسـات 
مختلـف و متعـددی را بـا حضـور دسـتگاه های 
ذیربـط از جملـه سـازمان راهـداری، راهـور، 
اورژانس، پزشـکی قانونی و وزارت صنعت برگزار 
کـرده، در جلسـه امـروز وزارت راه و شهرسـازی 
گزارشـی از آخرین وضعیت دوربین های کنترل 
سـرعت ارائه کـرد و بحث عـدم دریافـت تاییدیه 
سـلامت دوربین هـا و عـدم ثبـت کـد جریمـه 
توسـط برخـی دوربین هـا و یا عـدم فعـال بودن 
برخـی دوربین هـا علیرغـم نصـب در جاده هـا و 

عدم ثبـت تخلفـات جاده ای بررسـی شـد.

راه اصلی برای مدیریت مصرف انرژی
 صرفه جویی است

بررسی آخرین وضعیت طرح نهضت ملی مسکن
 در کمیسیون اصل نود
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راه های روستایی 
تحت رصد دقیق پلیس 

راه قرار دارند
رئیـس پلیـس راه شـمال اسـتان گفـت: 
بـا پیگیری هـای پلیـس سـاماندهی های 
خوبـی در معابـر روسـتایی شـکل گرفتـه 

اسـت.
سـرهنگ علی رضایی گفت: از ابتدای سال 
جاری بـه همـت کارشناسـان ایـن پلیس 
و دهیـاران اقدامـات شـاخصی بـا هـدف 
ترمیـم و تسـریع در رفع نقـاط حادثه خیز 
راه های روسـتایی در سـطح اسـتان انجام 

گرفته اسـت.
او افـزود: در این راسـتا اداره کنترل راه های 
روسـتایی پلیـس راه اسـتان ضمـن انجام 
هماهنگی هـای لازم بـا دهیـاران و بـا 
حضـور میدانی در سـطح راه هـای فرعی و 
روستایی نسـبت به نصب شـبرنگ بر روی 
وسـایل نقلیـه کشـاورزی و وانـت بار هـا و 
آموزش حضـوری رانندگان وسـایل نقلیه 
و همچنین آموزش حضوری گلـه داران در 
سـطح راه های روسـتایی اقدام کرده است.

رئیـس پلیـس راه شـمال اسـتان گفـت: 
همچنیـن بـه تمامی دهیـاران اسـتان نیز 
آموزش هـای لازم را ابـلاغ کـرده و ایـن 
عزیزان بـا عنـوان راهـوران محلـه، پلیس 
راه را در زمینـه آموزش و فرهنگ سـازی و 
نظارت بر حریم و ایمنی راه های روسـتایی 
و سـاماندهی حمل و نقل روسـتایی یاری 

می کننـد.

مدیرکل میراث فرهنگی کرمان گفت: به منظور 
ارتقای کیفیت خدمات تاسیسات گردشگری، 120 
واحد اقامتی و پذیرایی استان کرمان استانداردسازی 
شدند. فریدون فعالی گفت: 120 واحد اقامتی و 
پذیرایی استان کرمان با همکاری یکی از شرکت های 
استانداردسازی، استانداردسازی  شدند.  او  با اشاره به 
اینکه هم اکنون 16 واحد پذیرایی و اقامتی شهر کرمان 
نیز استاندارد سازی شده است، افزود: این واحد ها، 
شامل: هتل،هتل آپارتمان، مهمانپذیر و سفره خانه 
سنتی می شوند. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی استان کرمان بیان کرد: در فاز بعدی که از 
ابتدای سال 1402 آغاز می شود، اقامتگاه های بوم گردی 
و اقامتگاه های سنتی این استان مورد استاندارد سازی 
قرار می گیرند.  او ادامه داد: طرح استانداردسازی به 
منظور ارتقای کیفیت خدمات تاسیسات گردشگری 
انجام می شود که بسیار موفقیت آمیز بوده است. فعالی 
بیان کرد: خوشبختانه استان کرمان پس از گذر از دوران 
کرونا، دوباره شاهد حضور گردشگران است و امیدواریم 
در نوروز پیش رو میزبان خوبی برای گردشگران و مردم 

خوب ایران باشیم.

مدیـرکل صمـت اسـتان کرمـان گفـت: در سـال 
جـاری تاکنـون 11 هـزار و 25۷ میلیـارد تومـان 
وصولـی حقـوق دولتـی معـادن اسـتان کرمـان 
بـوده و 208 میلیـارد تومـان بـه اسـتان برگشـت 

داشـته اسـت.
»مهـدی حسـینی نژاد«  مدیـرکل صمـت اسـتان 
کرمـان در جلسـه شـورای معـادن اسـتان کرمان 
اظهـار کـرد: بـه لحـاظ قانونـی مصوبات شـورای 
معـادن لازم الاجراسـت و قانـون مـی گویـد 
در مـواردی کـه بـه دلیـل بهره بـرداری معـادن 
خسـارت هایی بـه اهالـی سـاکن منطقـه و بخش 
کشـاورزی وارد شـود، علاوه بر عوارض آلایندگی، 
با تصویب شـورای معادن تـا یک درصـد از فروش 

پـس از واریز به خزانـه، برای جبران خسـارت های 
مذکور بـه فعالیت های بهداشـتی، عمرانـی و ... در 

منطقـه اختصـاص مـی یابد.
او افـزود: براسـاس مصوبه امسـال شـورای معادن 
اسـتان، تاکنـون 12 واحـد براسـاس شـکایت 
دسـتگاه ها )راه، محیـط زیسـت، منابـع طبیعی و 
...( مبلـغ 22۷ میلیـارد تومان از محـل یک درصد 

فـروش را واریـز کرده انـد.
مدیـرکل صمت اسـتان کرمـان همچنیـن گفت: 
در سـال جـاری تاکنـون 11 هـزار و 25۷ میلیارد 
تومـان وصولـی حقـوق دولتـی معـادن اسـتان 
کرمـان بـوده و 208 میلیـارد تومـان بـه اسـتان 

برگشـت داشـته اسـت.

 ایران زیباست؛

آبشار یخی »گنجنامه«  
همدان

 
آبشار زیبای »گنجنامه« در شـهر همدان، این 
روزهـا در دمـای 13 درجـه زیر صفـر همدان، 
قندیـل بسـته و تصویـری رویایـی بـه وجـود 
آورده به طوری کـه بـا یـک دیـواره یخـی 12 
متـری  روبـرو می شـوید. آبشـار گنجنامـه در 
دل دامنـه الونـد و در کنار کتیبه هـای تاریخی 
گنجنامـه قرار گرفته اسـت. مجموعـه تاریخی 
گنجنامـه ایـن روزهـا شـاید بسـیار سـرد و 
برفی باشـد اما منظره ای یخـی و متفـاوت را از 

خـودش بـه نمایش گذاشـته اسـت.
عکاس: پوریا پاکیزه

120 واحد اقامتی و پذیرایی استان کرمان، استانداردسازی شد

مدیرکل صمت استان کرمان خبر داد؛

11 هزار و 25۷ میلیارد تومان، وصولی حقوق 
دولتی معادن کرمان در سال جاری

استاندار کرمان:

 5 شهرک انرژی خورشیدی در استان 
کرمان در حال احداث است

اسـتاندار کرمان با بیان اینکه کرمان ظرفیـت بزرگی در ایجاد نیروگاه های خورشـیدی 
دارد،گفت: پنج شـهرک انرژی خورشـیدی در اسـتان کرمان در حال احداث است.

محمدمهدی فداکار در نشسـت شـورای هماهنگی روابط عمومی های اسـتان کرمان با 
موضـوع برنامه های دهه فجـر، اظهار داشـت: دهه فجر یـک رویداد بزرگ بـرای معرفی 
خدمات نظـام مقدس اسـلامی اسـت. او با بیـان اینکه ظرفیت هـای بزرگی بـا پیروزی 
انقلاب اسـلامی بالفعل شـد در حالی کـه قبلاً راکـد مانده بودنـد، گفت: دسـتاوردهای 
نظام مقـدس جمهوری اسـلامی را باید با شـیوه های نـو  و باورپذیـر بیان کرد. اسـتاندار 
کرمان با اشـاره به اینکه روایت پیشـرفت های انقلاب اسـلامی هنر می خواهـد و باید از 
ابزار هنر در این راسـتا اسـتفاده کرد، افـزود: تجربه های موفق در معرفی پیشـرفت های 
دسـتگاه های اجرایی باید به اشـتراک گذاشـته شـود. او با بیان اینکه کارهای بزرگی در 
دسـتگاه های اجرایی در حال انجام اسـت که باید به مردم اطلاع رسـانی شـود، ادامه داد: 
ضعف اطلاع رسـانی خدمـات حتی مانع خدمت رسـانی به مردم شـده اسـت. فـداکار با 
اشـاره به اینکه در بعضـی موارد حتـی مـردم از خدماتی که دسـتگاه ها ارائـه می دهند، 
بی اطلاع هسـتند بیان کرد: رسـانه های اسـتان کرمان در ایـام دهه مقاومت و سـومین 
سالگرد شهادت شـهید سپهبد قاسم سلیمانی زحمات زیادی کشـیدند که جای تقدیر 
دارد. او بـا بیان اینکه ایـن فضای رسـانه ای در جهت خنثـی کردن توطئه های دشـمن 
بایـد ادامه داشـته باشـد و در این راسـتا در دهـه فجر نیـز به طـور یکپارچه اقـدام کرد، 
گفت: دولت در یک سـال گذشته در اسـتان کرمان و کشـور کارهای خوبی انجام داده و 
مانع رسیدن دشـمن به اهداف خود شـده است. اسـتاندار کرمان با اشـاره به اینکه یکی 
از بزرگتریـن کارهای دولـت در حوزه اقتصـادی، حـذف ارز ترجیحی بود و اگـر این کار 
انجام نشـده بود امروز قطعاً چالش های کشـور بیشـتر بود، افـزود: حـذف ارز ترجیحی 
به شـدت از قاچاق در کشـور جلوگیری کرده که کار بزرگی بـود. او با بیـان اینکه روابط 
عمومی ادارات کارهای یک سـال گذشـته دسـتگاه های اجرایی را اطلاع رسـانی کنند و 
این اطلاع رسـانی به جامعه امیـد می دهد،ادامـه داد: کاسـتی هایی وجـود دارد،اما قطعاً 
کارهای بزرگی هم انجام شـده اسـت. فـداکار با اشـاره به اینکه دشـمن سـعی می کند 
کوچکترین ضعف هـا را بـزرگ جلوه دهد تـا مـردم را ناامید کنـد، گفت: امـروز معرفی 
دسـتاوردهای انقلاب اسـلامی مقابله با توطئه دشـمن در کشـور اسـت. او با بیان اینکه 
اسـتان امروز درگیر آبرسـانی به نقاط مختلف اسـت، افزود: چهار شهر شـرقی استان تا 
پایان سـال از سـد نسـاء آب آشـامیدنی پایدار دریافت می کنند و حدود 500 هزار نفر از 

مردم منطقه شرق اسـتان از آب آشـامیدنی سـالم برخوردار می شوند.
اسـتاندار کرمـان با اشـاره به اینکـه آبرسـانی به حـدود ۷00 روسـتا با پشـتیبانی مالی 
دولت و همـکاری قرارگاه محرومیت زدایی سـپاه در حال انجام اسـت کـه بخش زیادی 
از آن تـا پایان سـال به بهره بـرداری می رسـد، گفـت: پروژه هـای عمرانی خوبـی در ایام 
الله دهه فجـر در اسـتان کرمان بـه بهره بـرداری می رسـد. او با بیـان اینکـه پروژه هایی 
در اسـتان کرمان در حال اجرا اسـت کـه از واردات به کشـور جلوگیری می کنـد و قطعاً 
باعث رونق اقتصادی می شـود، افزود: پنج شـهرک انرژی خورشـیدی در اسـتان کرمان 
در حال احـداث اسـت. فداکار بـا اشـاره به اینکـه یکـی از ایـن شـهرک ها در زمینی به 
مسـاحت 500 هکتار احداث شـده اسـت، بیـان کرد: اسـتان کرمـان ظرفیـت بزرگی 
در ایجاد نیروگاه هـای خورشـیدی دارد و از سـرمایه گذاران بـرای احـداث نیروگاه های 
خورشـیدی در استان اسـتقبال می کنیم. او با بیان اینکه توسـعه صنعت سیمان استان 
در دسـتورکار اسـت، گفـت: پروژه های سـاخت مسـکن در طـرح نهضت ملـی در حال 
اجرا اسـت و زمین تعداد زیادی از متقاضیان واگذار شـده است. اسـتاندار کرمان با اشاره 
به اینکـه تمام تـلاش خـود را می کنیم کـه از طرح هـای با توجیـه اقتصادی در اسـتان 
کرمـان حمایت کنیـم، بیان کرد: بـرای تامین مالـی آنها حتمـاً پیگیری خواهیـم کرد.

طبق قانون، تغییرکاربری 
بدون مجوز و قلع و قمع 

درختان جرم است
دادسـتان راور گفت: طبق قانـون، تغییرکاربری بـدون مجوز و 
قلع و قمـع درختان جرم اسـت و در صورت مشـاهده این گونه 

جرائم بـا خاطیان بـا قاطعیت برخورد خواهد شـد.
مجتبی استوارزاده در نشست شورای پیشـگیری از قلع و قمع 
درختان کـه در فرمانداری شهرسـتان راور برگزار شـد، گفت: 
در صـورت مشـاهده قطع درخـت بدون اخـذ مجـوز قانونی با 
متخلفان تحت عنـوان جرم مشـهود برخـورد قاطـع و قانونی 

خواهد شـد.
او بیان کـرد: در خصـوص قطع درختـان دسـتورات قانونی به 
نیـروی انتظامـی داده شـده تـا به صـورت قاطـع با ایـن گونه 
اقدامـات مقابله کننـد؛ چرا که قانـون، مجازات های مشـخص 
و برخورد هـای جـدی را برای افـرادی کـه از روی علـم یا عمد 
نسـبت به قطع درختان اقـدام می کنـد، در نظر گرفته اسـت.
دادسـتان عمومـی و انقـلاب شهرسـتان راور بـا بیـان اینکـه 
حفاظـت از حقوق مـردم در حوزه های مختلـف از جمله منابع 
طبیعـی از جملـه وظایـف دسـتگاه قضایی اسـت، بیـان کرد: 
متاسـفانه سـود جویان به روش هـای مختلف و بـرای منفعت 
بیشـتر اقدام بـه قاچـاق چـوب و از بین بـردن منابـع طبیعی 
می کننـد، در صورتـی کـه  قطـع بـی رویـه درختـان و قاچاق 
منابع طبیعـی، تجـاوز به حقـوق عامه مردم اسـت و دسـتگاه 

قضایـی شهرسـتان در این زمینه سـاکت نیسـت.
او  افزود: مبـارزه با بـزه تغییرکاربری اراضی کشـاورزی و قلع و 
قمع درختان مثمـر یکـی از موضوعات اصلـی و ماموریت های 
مهم دسـتگاه قضایی اسـت که با جدیت پیگیری خواهد شـد 
و مردم نیز از دسـتگاه قضایی انتظـار دارند که با تمـام توان در 

ایـن خصوص تـلاش کنند.
اسـتوارزاده بیـان داشـت: طبـق قانـون، تغییرکاربـری بدون 
مجوز و قلـع و قمع درختـان جرم اسـت و در صورت مشـاهده 

این گونـه جرائـم بـا قاطعیت برخـورد خواهد شـد.
دادسـتان راور تصریح کـرد: حفـظ عرصه هـای طبیعـی و 
اراضی کشـاورزی بـه عنـوان سـرمایه های نظـام و تحویل آن 
به نسـل های آینـده مهـم و ضـروری اسـت و دسـتگاه قضایی 
در خصـوص حقوق عامـه و امـوال عمومـی اهتمام ویـژه دارد 
و در این مسـیر هیچ گونـه مماشـاتی نخواهد داشـت و از هیچ 

اقدامـی کوتاهـی نخواهـد کرد.

تمدید مهلت ارسال آثار 
به دبیرخانه پرسش مهر 

ریاست جمهوری
معاون پرورشـی و فرهنگـی آمـوزش و پرورش اسـتان کرمان 
گفت: زمـان ارسـال آثـار بـه دبیرخانه کشـوری پرسـش مهر 

رئیس جمهـور تـا 30 دی تمدید شـد.
سـید اصغر سـادات حسـینی گفت: رییـس جمهـور در تداوم 
سـنت پرسـش مهـر، بیسـت و سـومین پرسـش مهـر را بـا 
دانش آمـوزان و معلمـان سراسـر کشـور در قالـب 2 سـوال از 
معلمان و دانش آمـوزان تحت عنوان »بـرای افزایش بهره وری 
در آمـوزش چـه اقداماتی بایـد انجام شـود؟« )ویـژه معلمان( 
و از دانـش آمـوزان تحـت عنـوان »مدرسـه خـوب دارای چه 

خصوصیاتـی اسـت؟« مطـرح کرد.
او پـرورش روحیه خودباوری و مشـارکت جویی، پرسشـگری، 
ایجـاد روحیـه اعتمـاد بـه نفـس و افزایـش حس مسـئولیت 
پذیـری در بین دانـش آمـوزان را از اهـداف مهم پرسـش مهر 

ریاسـت جمهـوری ذکـر کرد.
معاون پرورشـی و فرهنگـی آمـوزش و پرورش اسـتان کرمان 
بیـان کـرد: بـا توجـه بـه تقاضـای تعـداد زیـادی از مدیـران 
آموزشـگاه ها در سراسـر کشـور، زمان تایید آثار پرسـش مهر 

در بات شـاد، تـا 30 دی مـاه تمدید شـد.
او تاکید کرد: مدیران مدارس، ضمن ورود به بات شـاد نسـبت 

به تعیین وضعیـت تایید آثار اقـدام کنند.
سـادات حسـینی گفـت: بدیهی اسـت آثاری کـه مـورد تایید 
مدیر واقـع نمی شـوند و یا اینکـه اصلا از سـوی مدیر بررسـی 

نمی شـوند، وارد چرخـه داوری نخواهند شـد.

دکترای مدیریت رفت، لیسانس دبیری فیزیک آمد

یزدانی رییس هیات مدیره 
سرمایه گذاری مس سرچشمه شد

  محسـن یزدانی، مدیرعامل صندوق بازنشسـتگی شـرکت ملی مس ایران با حفظ سمت 
رئیس هیئت مدیره شـرکت سـرمایه گذاری مس سرچشـمه شد. این سـمت پیش از این 
بر عهـده محمد جواد شـیخ بـوده اسـت. یزدانی مدرک لیسـانس دبیـری فیزیـک دارد و 
اکنـون جایگزین محمدجواد شـیخ دکتـرای مدیریت مالی، شـده اسـت؛ بـه عبارتی یک 
فرد با مدرک لیسـانس جایگزین مدیری شـده که دکترای مدیریت داشـت. پیـش از این 
نیـز عابدی نـژاد داورانی بـدون سـوابق مرتبـط، مدیرعامل شـرکت سـرمایه گذاری مس 
سرچشمه شـده بود. هلدینگ سـرمایه گذاری مس سرچشـمه با نماد »سرچشمه« یکی 
از شـرکت های بزرگ و قدرتمند بورسی استان اسـت که در این سـال ها پروژه های بزرگی 
را در حوزه صنایع مس به اجرا رسـانده اسـت. این شـرکت یک نهاد مالی اسـت و بر اساس 
قوانین موجـود بایـد صلاحیت اعضـای هیـات مدیـره و مدیرعامـل آن به تایید سـازمان 
بورس برسـد، حال باید دید سـازمان بورس در خصـوص این انتصابات در این شـرکت چه 

واکنشی نشـان می دهد.

فراخوان دعوت به همکاری شماره 2-1 
اداره کل غلـه و خدمـات بازرگانـی اسـتان کرمـان بـه نمایندگـی از شـرکت مـادر تخصصـی بازرگانی 
دولتـی ایـران در اسـتان کرمـان در نظـر دارد از ظرفیتهـای موجود در سـطح اسـتان )شهرسـتان های فاریاب- 
قلعـه گنـج- منوجـان- رودبـار جنـوب- ارزوئیـه- بافـت- کهنـوج( در فصـل خرید تضمینـی گنـدم و دانه های 
روغنـی در سـال 1402 برابـر ظوابـط شـرکت مـادر تخصصـی بازرگانـی دولتـی ایـران بعنـوان مرکـز خریـد 
تضمینی و نگهداری اسـتفاده نماید. لذا از کلیه اشـخاص حقوقی و حقیقی در سـطح اسـتان که واجد شـرایط 
و امکانـات زیـر مـی باشـند دعوت مـی گردد تقاضای خـود را حداکثر تا تاریـخ 1401/11/01 بـه آدرس کرمان 
بلـوار شـهید صدوقـی روبـروی سـتاد فرمانـده انتظامی اداره کل غلـه و خدمات بازرگانی اسـتان کرمـان تحویل 
نماینـد. متقاضیـان مـی تواننـد جهـت کسـب اطلاعات بیشـتر در سـاعات اداری بـه آدرس فوق مراجعـه و یا با 

تلفنـن 32123509-034 تمـاس حاصـل نمایند.
شرایط مراکز خرید:

1- داشـتن ظرفیـت انبـارداری متناسـب بـا حجم برآوردی خرید مرکز نظیر انبار سـاده مسـقف، انبار نیمـه مکانیزه، 
انبـار تمـام مکانیزه، سـیلوی فلزی، سـیلوی بتنـی و انبار چادری و تـوان تخلیه و بارگیری متناسـب با مرکز 

2- داشتن محوطه محصور، کف محوطه آسفالت یا بتن با درب ورودی و خروجی قابل کنترل
3- دارا بودن باسکول استاندارد ترجیحاً متصل به رایانه و چابگر

 4- دارا بودن تجهیزات و امکانات مناسب برای تخلیه و بارگیری محمولات
5- دارا بودن دوربین دید در شب با قابلیت انتقال تصاویر

6- دارا بودن بستر ارتباط اینترنتی و تجهیزات مربوط به آن
۷- دارا بودن رایانه و چاپگر متناسب با حجم خرید مرکز

8- دارا بودن نیروی انسانی مجرب و مطلع در حوزه های کنترل کیفی، بازرگانی، مالی و انفورماتیک
9- دارا بـودن امکانـات و تجهیـزات کنتـرل کیفـی نظیر تـرازو دیجیتال با دقت 2 رقم اعشـار )کالیبره شـده(، پنس، 
الـک )مطابـق دسـتور العمـل هـای ابلاغـی به تعـداد کافـی(، رطوبت سـنج )کالیبره شـده( بمبـو )به تعـداد کافی(، 
میـز کار مناسـب بـا نـور کافـی، سـکوی نمونه بـرداری، سـینی اسـتاندارد افت زنـی  5*50 سـانتی متـر،  کاردک، 

سـرتاس سـرتخت، لـوپ آزمایشـگاهی و ... و فضـای نگهداری نمونـه آزمایش
10- دارا بودن کاور و امکانات پوشش مناسب به منظور حفظ و حراست از کالا در انبارهای چادری

11- دارا بودن توان مالی برای ارائه تضامین قرارداد
12- امکان نگهداری اسناد محمولات خرید و ارائه به شرکت

13-دارابودن سیستم اطفاء حریق
 14- دارا بودن امکانات رفاهی نظیر نماز خانه سرویس بهداشتی، آبسرد کن و....

روابط عمومی اداره کل غله و خدمات بازرگانی استان کرمان

نوبت اول


